
4

 شنبه  15آذر 1399 19ربیع الثانی 1٤٤2   30نوامبر2020   شماره 5168  سال بیست وسوم   2000 تومان

روزنامه

در  کلاهبرداری  خصوص  در  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
فضای مجازی با هویت های جعلی هشدار داد و گفت: مردم باید 
هوشیار باشند و از اعتماد به افراد ناشناس و هویت های جعلی در 
فضای مجازی جدا خودداری کنند.  حجت الاسلام حسن غریب 
با اشاره به سوء استفاده افراد سودجو از اعتماد بیجا و ناآگاهی 
مردم گفت: با شکایات و گزارش های متعدد مشخص شد یکی از 
کلاهبرداران که خود را یک خانم مهندس اندونزی تبار معرفی 
می کند، طعمه های خود را در فضای مجازی شناسایی و با ارسال 
پیام از یک شماره موبایل خارج از کشور، مدعی می شود که ساکن 

انگلیس بوده که به دلیل سرطان در بیمارستانی بستری است و

 مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم گفت: با اطلاعیه جدید 
ستاد ملی مبارزه با کرونا ممنوعیت تردد شبانه وسایل نقلیه از 
ساعت ۲۱ تا ۴ بامداد طی هفته آینده در قم و سایر شهرهای 
بالای ۲۰۰ هزار نفر تداوم خواهد یافت.  محسن اوروجی شامگاه 
پنجشنبه در گفت و گویی، افزود: هفته آینده همچنان  از ورود 
خودروهای غیربومی به محدوده شهر قم جلوگیری می شود و 
خودروهای پلاک بومی قم نیز اجازه خروج از استان را نخواهند 
داشت. وی گفت: در وضعیت نارنجی حضور کارکنان در دستگاه 
های ضروری با دو سوم نیروها و در بقیه دستگاه ها با ۵۰ درصد 

کارکنان ادامه خواهد یافت. مدیرکل مدیریت بحران قم اظهار

دادستان عمومی و انقلاب قم هشدارداد

کلاهبرداری در پوشش امور خیریه
مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم خبرداد

ادامه ممنوعیت تردد شبانه وسایل نقلیه 
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وضعیت کرونا در قم هشدار دهنده است

روزبازارهاپاتوقتجمعخطرناکقمیها
دریدار وزیر جهاد کشاورزی با تعدادی از مراجع و علمای قم تاکید شد

برخورد قاطع با دلالان ،واسطه ها و 
گران فروشان

هر شش روز، یک راکب موتور سواردر قم  به کام مرگ کشیده می شود

خودکشی با چاشنی
 هیجان و غفلت 
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رییس مرکز بهداشت استان قم خبرداد

افزایش ۲۰ درصدی ازدواج در دوران کرونایی

8

مراجع تقلید دردیدار با وزیر جهاد کشاورزی با انتقاد از نبود 
نظارت بربازار بیان داشتند: بایددرجهت ارزان شدن اجناس 

با دلالان و واسطه ها و گران فروشان برخورد قاطع قضایی 
شودوبرای حل مشکلات معیشتی مردم هرچه زود ترچاره

 رئیس پلیس راهوراستان قم:طی هشت ماه گذشته
 راکبان موتورسیکلت قربانیان 55درصد تصادفات فوتی

فرهنگ استفاده ازکلاه ایمنی ورعایت قوانین باید نهادینه شود

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: ۳۱۵ هکتار از شهر در قالب بافت تاریخی در 
شورای عالی معماری و شهرسازی مصوب شده که یک اشکال جدی در این موضوع 
وجود دارد که مانع از نوسازی بافت های فرسوده می شود.   عبدالله جلالی با اشاره به 
اهمیت نوسازی بافت های فرسوده اظهار داشت: یک موضوع جدی در منطقه یک، 
وجود بافت تاریخی بوده که کار نوسازی را متوقف کرده است و این در حالی بوده که در 
این محدوده بخش زیادی از منطقه بافت فرسوده است. رئیس شورای اسلامی شهر 

قم افزود: ۳۱۵ هکتار از شهر در قالب بافت تاریخی در شورای عالی معماری و

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

اتباع جایگزین ساکنین بومی دربافت فرسوده شده اند
 

مدیرکل بهزیستی استان قم تاکید کرد : مناسب سازی اماکن شهری قم برای 
۱۳۰ هزار معلول ضروری است. پهلوانی ستوده که به مناسبت ۱۳ آذر روز جهانی 
معلولین در گفتگوی سخن میگفت افزود: ده درصد از افراد در جوامع معمولا دارای 
معلولیت هستند که مناسب سازی اماکن باید برای آن ها صورت گیرد. پهلوانی 
ستوده با اشاره به جمعیت یک میلیون و سیصد هزار نفری قم نتیجه گیری کرد که 
در قم باید برای ۱۳۰ هزارنفر مناسب سازی اماکن انجام شود. وی تصریح کرد: اینکار 
در قم تاکنون صورت نگرفته و به این قشر ظلم شده است. مدیرکل بهزیستی استان

مدیرکل بهزیستی استان قم تاکید کرد : 

لزوم مناسب سازی اماکن شهری برای معلولین 
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جزئیات تحقق سرانه ۲۰ متری فضای سبز درقم ؛

قم سومین کلان شهر سبز کشور

مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم خبرداد

ادامهممنوعیتترددشبانهوسایلنقلیه
 مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم گفت: با اطلاعیه جدید ستاد ملی مبارزه با 
کرونا ممنوعیت تردد شبانه وسایل نقلیه از ساعت ۲۱ تا ۴ بامداد طی هفته آینده در قم و 

سایر شهرهای بالای ۲۰۰ هزار نفر تداوم خواهد یافت. 
محسن اوروجی شامگاه پنجشنبه در گفت و گویی، افزود: هفته آینده همچنان  از ورود 
خودروهای غیربومی به محدوده شهر قم جلوگیری می شود و خودروهای پلاک بومی 

قم نیز اجازه خروج از استان را نخواهند داشت.
وی گفت: در وضعیت نارنجی حضور کارکنان در دستگاه های ضروری با دو سوم 

نیروها و در بقیه دستگاه ها با ۵۰ درصد کارکنان ادامه خواهد یافت.
مدیرکل مدیریت بحران قم اظهار داشت: لغو کلیه ماموریت های غیرا اضطراری ، 
برگزاری جلسات حداکثر با حضور ۲۰ نفر و تعطیلی مشاغل گروه سه و چهار از ویژگی 

های وضعیت نارنجی کرونایی است.
برگزاری هرگونه آیین مذهبی و ورزشی  ممنوع است

وی ادامه داد: برگزاری هرگونه آیین مذهبی و ورزشی طی هفته آینده در قم ممنوع 
است و آموزش حضوری در مدارس، دانشگاه ها و حوزه های علمیه همچنان غیرفعال 

خواهند بود.
وی بیان کرد: مرحله اول مدیریت طرح هوشمند محدودیت های کرونایی متناسب با 
روند این بیماری در وضعیت قرمز این ویروس از ابتدای آذرماه تا پانزدهم ماه جاری در 

قم آغاز شده است.
اوروجی گفت: عملکرد مردم قم و به ویژه اصناف و بازاریان استان در طول مرحله اول 

اعمال محدودیت های دوهفته ای کرونا کاملا مطلوب و رضایت بخش بود.
وی اظهار داشت: دستاورد محدودیت های دو هفته ای کرونا در قم، بازگشت رنگ 
بندی این استان به وضعیت نارنجی بود اما تداوم این شرایط نیازمند ادامه همکاری مردم 

است.
گروه های شغلی یک و دو برای فعالیت های مجاز هستند

مدیرکل مدیریت بحران قم یادآور شد: از روز شنبه  هفته آینده گروه های شغلی یک 
و دو می توانند فعالیت های خود را با افزایش و بهبود میزان پروتکل های بهداشتی از 

سر بگیرند.
وی عنوان کرد: در صورتی که پروتکل های بهداشتی در قم نادیده گرفته شود بار دیگر 

وضعیت کرونا در استان بغرنج و قرمز خواهد شد.
وی آغاز طرح محله محور شهید قاسم سلیمانی از ابتدای ماه جاری در استان را مورد 
توجه قرار داد و بیان کرد: هدف اصلی از این طرح بیماریابی افراد مشکوک در محلات و 

قرنطینه خانگی افراد مبتلا قبل از مراجعه به بیمارستان است.

خطیب جمعه قم:

کاهشمشکلاتاقتصادیکشورنیازبه
تدابیرجدیدیدارد

امام جمعه موقت قم گفت:سختی ها و مشکلات اقتصادی کنونی را باید تحمل کرد 
اما مسئولان باید به دنبال تدابیر جدیدی برای کاهش سختی ها و این مشکلات باشند. 
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه مجازی نماز جمعه قم، مشکلات اقتصادی را مورد 
توجه قرار داد و افزود: در دوران کرونا هزاران نفر در قم بیکار شدند و سختی های مردم 

علاوه بر معضل گرانی و تورم چندین برابر بیشتر شد. 
مدیرحوزه های علمیه کشور تصریح کرد: انتخابات آمریکا نباید موجب دلسردی 
مسئولان از ادامه مسیر مقاومت و ایستادگی در برابر تحریم ها و خواسته های آنها شود.

 اعرافی اظهار داشت: اگر امروز ما در برابر توان موشکی خود کوتاه بیاییم آنها به سراغ 
صنایع دیگر ما می روند و خواستار محدودیت در سایر حوزه های پیشرفت ایران می 

شوند.
 وی یادآور شد: عقب نشینی در برابر دشمن مساوی است با از دست دادن سنگر 
به سنگر موفقیت های چهار دهه گذشته کشور. به گفته عضو فقهای شورای نگهبان، 
صهیونیست جهانی نمی خواهد خیزش انقلاب اسلامی در عرصه های ملی و بین 

المللی بیش از این توسعه یابد.
اعرافی با اشاره به شهادت شهید محسن فخری زاده نیز گفت: این شهید مصداق 

جمع بین علم و اخلاق و مظهر تعامل دین و حوزه و دانشگاه بود.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی افزود: اساتید و دانشجویان کشور ما علم اندوزی و 

پیشرفت را مهم بشمارند و مسیر پرافتخار علمی کشور را ادامه دهند.

شعارزدگیبلایجان
مجلس

بر  مبتنی  کشورهای  در  پارلمان  و  مجلس 
واقعی،  معنای  به  مردمسالاری  و  دموکراسی 

و  مردم  افکار  و  آرا  سلایق،  تمامی  نماینده  ملت،  خانه  و  ملت  عصاره 
همچنین سلایق دینی و سیاسی و حاصل اراده ملت است.

این مجلس معمولا به دنبال تامین منافع ملی و حل مشکلات مردم 
قانون اساسی جمهوری  است. رسالت مجلس تحقق حقوق ملت در 
اسلامی ایران است. یعنی تحقق حقوقی چون  تساوی حقوق ملت، 
منع  مطبوعات،  آزادی  عقاید،  تفتیش  منع  مردم،  حیثیت  مصونیت 
سانسور، آزادی احزاب، آزادی تشکیل اجتماعات، حق داشتن شغل، حق 
داشتن مسکن، حق دادخواهی، منع شکنجه و سایر حقوقی که قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران در فصل سوم تحت عنوان حقوق ملت به 

آن ها اشاره کرده است. 
مردم نماینده ای انتخاب می کنند تا از حقوق آن ها دفاع کنند. عملکرد 
قابل  بخش  تحقق  عدم  بیانگر  گذشته،  سال   ۴۲ طول  در  مجالس 
ملاحظه ای از مطالبات مردم است. به طوری که امروز جامعه با انباشت 
مطالبات مردم، نارضایتی های گسترده و شکاف میان حاکمیت و ملت 
مواجه است. بنابراین، قاعدتا چنین مجلسی نمی تواند در راس امور و 
مجری اراده ملت باشد. هر چه قدر هم که از عمر قانون گذاری در ده های 
اخیر گذشته، به نظر می رسد که از اقتدار و کارآیی مجالس کاسته شده 
است و مردم حاصل و خروجی مجلس را در مسیر خواسته های خود و 
کاهش مشکلات شان و حل  آن ها نمی دانند و اساسا چشم امیدی به 

مصوبات مجلس ندارند.
علت این افت جایگاه و اقتدار مجلس را باید در عوامل گوناگون جست 
و جو کرد. از جمله این عوامل، ساز و کار انتخابات اعم از لابی ها و نقش 
نهادهای ذی نفوذ، بی رغبتی نخبگان برای ورود به بازی های انتخاباتی، 
محدودیت های به وجود آمده و ..است که مانع ورود افراد خلاق و با طرح 
و برنامه به مجلس شده است. به طوری که  هر چقدر از مجلس نخست به 
سمت مجالس جدید  حرکت می کنیم، از فراگیری سلایق و تفکرات کاسته 

شده است و مجالس تمامی سلایق و تفکرات را نمایندگی نمی کنند.
معظم  مقام  چون  شخصیت هایی  حضور  شاهد  نخست  مجلس  در 
رهبری، مرحوم هاشمی رفسنجانی، محمد خاتمی، مهندس بازرگان، 
شهید باهنر، عسگر اولادی، ناطق نوری، پرورش و ده ها شخصیت دیگر 
با سلایق متفاوت بودیم که با تضارب آرا در کنار هم قرار گرفته  بودند و 
مجلسی قدرتمند را تشکیل و مسائل کشور را مورد توجه قرار می دادند. 
در حالی که هر چقدر به عمر مجالس اضافه می شود، از این تنوع سلایق 

کاسته شده است.
مصوبات  شدن  محقق  عدم  همچون  دیگری  عوامل  این،  بر  علاوه 
مجلس، دخالت عناصر و نهادهای خارج از مجلس در مجلس، ایجاد 
نهادهای موازی در کنار مجلس، تصمیم گیری به جای مجلس در مورد 
مسائل سیاست داخلی و خارجی و درگیری مجلس در مسائل کم اهمیت 
و غیرمفید و همچنین شعارزدگی، وقت گذاری و توجه نمایندگان مجلس 
به مسائل کم اهمیت محلی و منطقه ای خود برای رای آوری دوباره و در 
واقع نوعی حرکات عوام فریبانه و پوپولیستی، ضعف کارهای علمی و فکری 
در طرح ها و لوایح و عدم بهره گیری از نخبگان و اندیشمندان در مسائل 
مرتبط با طرح ها و لوایح، از جمله عوامل مسائلی است که جایگاه مجلس 
را تضعیف کرده، از راس به زیر کشانده و ما امروز مجلسی داریم که در کنار 
سایر نهادهای حاکمیتی قرار گرفته و مانند یکی از آن هاست و نه در راس 

مسائل کشور.
* عضو حزب موتلفه و نماینده سابق مجلس

جواد آرین منش*

آگهی مزایده عمومی

شرکت توسعه،بازاریابی و فروش
 ماد با وکالت بانک ملت

شناسه آگهی: 1054333

در نظر دارد ملک مشروحه ذیل در استان قم را از طریق مزایده عمومی شماره 99/۱۰8 به فروش برساند. متقاضیان می توانند 
جهت کسب اطلاعات بیشتر و همچنین دریافت اسناد مزایده از تاریخ 99/۰9/۱۵  لغایت  99/۰9/۲۴  از ساعت 8 الی 

۱۴  به آدرس ذیل مراجعه فرمایند.
آخرین مهلت تحویل اسناد مزایده تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ  99/۰9/۲۵  می باشد.

ضمناً جلسه بازگشایی پاکات و اعلام برندگان مزایده ساعت ۱۰ صبح روز شنبه مورخ  99/۰9/۲9  در محل دفتر مرکزی 
شرکت برگزار می گردد .                                               

شرکت در قبول یا رد یک یا کلیه پیشنهادات مختار خواهد بود.
توضیحات:

الف( در فروش های نقدی شرایط پرداخت به صورت ۴۰% پیش پرداخت ، ۴۰% حداکثر ۲ ماه بعد )همزمان با تحویل ملک( 
و ۲۰% هنگام تنظیم سند در دفترخانه می باشد

ب( تحویل ملک صرفاً در خصوص املاک فاقد متصرف می باشد. همچنین دراملاک متصرفدار ، مشاعی و فروشهای 
اقساطی انتقال ملک با تنظیم وکالتنامه رسمی بلاعزل خواهد بود.

ج(سایر شرایط مزایده فروش املاک در اسناد مزایده درج گردیده است.

آدرس و تلفن درفتر نمایندگی استان قم: خیابان امام خمینی )ره(- جنب پمپ بنزین- مدیریت شعب بانک ملت- طبقه 
سوم- اداره تدارکات و ساختمان تلفن ۰۲۵367۰8۰۲۰ و ۲3

آدرس و تلفن دفتر مرکزی تهران: بزرگراه آفریقا- پایین تر از چهارراه جهان کودک- کوچه ژوبین- پلاک ۵
تلفن دفتر مرکزی: 8887۲۲۰۰-۰۲۱  و 8878۱3۱7- ۰۲۱
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 رییس جمهوری گفت: بگذارید آنهایی که در این بیست و چند سال در 
دیپلماسی موفق بودند و آمریکا را بارها شکست دادند، کار خود را با دقت انجام 

دهند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه در آیین بهره برداری 
رسمی از طرح های ملی وزارت نیرو که به صورت ویدئو کنفرانسی در سه استان 
خوزستان، سیستان و بلوچستان و خراسان رضوی انجام شد، گفت:  آنانی که 
چشم بینا برای دیدن خدمات دولت ندارند، باید کمی دقیق شوند و ببینند 
دولت در شرایط سخت البته با کمک مردم، شرکت های خصوصی، شرکت های 
عمومی غیردولتی، قوای دیگر و نیروهای مسلح، توانست هم کشور و هم 

بدترین سیل و زلزله را مدیریت کند.
وی ادامه داد: تحریمی که سال 97 آغاز شد و بدترین نوع تحریم هم بود، در 
سال 98 مهار کردیم و پایان بهار 98 هم تورم آرام آرام کاهش یافت و هم رشد 
اقتصادی مثبت بود. رییس جمهوری افزود: در سال 99 مشکلاتی داشتیم که 
البته از پایان 98 دچار مصیبت جدید به نام کرونا شدیم که دنیا در این یک قرن 
چنین مساله ای را نداشته است؛ همه دنیا از آن متاثر شده اند. رشد اقتصادی 
همه کشورهای بزرگ کاهش پیدا کرد یا منفی شد. این فشار به طور طبیعی به 
ما هم وارد شد. اما از این معضل هم عبور می کنیم. روحانی گفت: امروز شرایط 
مهار کرونای ما نسبت به کشورهای پیشرفته و غربی بدتر نیست و در مقایسه با 
برخی کشورها حتی بهتر است. با یک برنامه ریزی خوب ظرف دو هفته ای که 

گذشت توانستیم این بیماری را تا حدی کنترل کنیم.
وی با ذکر مثالی از استان خراسان رضوی، ادامه داد: این استان در چند 
هفته گذشته بدترین شرایط را داشت که امروز براساس آمار به تدریج به وضعیت 
عادی برمی گردد. رییس جمهوری خطاب به همه مردم و مسئولان کشور در هر 
سه قوه و نیروهای مسلح گفت: همه دست به دست هم بدهیم و در پی ایجاد 

امید و ثبات باشیم. برای حل مساله ای عجله نکنیم و هول نشویم.

وی افزود: اگر دولت موفقیت به دست آورد آن را کاملا تقدیم شما می کند و 
اصلا غصه این را نخورید. این دولت مسائل و مشکلات را حل و تمام می کند و 

یا شما حل کنید. ما دست آنانی که به ملت ما و مردم کمک کنند، می بوسیم.
روحانی تصریح کرد: بگذارید با حوصله، تامل، خردورزی و دقت آنانی که 
تجربه بیست و چندساله در این امر دارند و می دانند چکار کنند و در دیپلماسی 
موفق بودند و آمریکا را بارها و بارها در این سه سال در سازمان ملل شکست 

دادند، کارشان را انجام دهند.
البته  رییس دولت دوازدهم اضافه کرد: همه هدف واحد داریم و برادریم 
می دانیم هر قوه ای هر کاری را با نیت خیر انجام می دهد و می خواهد زودتر کار 
انجام شود اما باهم مشورت کنیم و هماهنگ باشیم. هم فکری کنیم و کارها را 

دقیق تر و پخته تر پیش ببریم و پیش خواهیم برد.
رییس جمهوری گفت: مردم ما در صحنه هستند و مقاومت مردم اصل 
اساسی است؛ اگر دولت و نظام پیروز شود در سایه مقاومت است. رهبری رهبر 
معظم انقلاب و مقاومت مردم دو پایه اساسی برای موفقیت ما در همه روزهای 
سخت بوده و امروز هم مسیر مقاومت ما و هدایت رهبری مسیر پیروزی ما 

خواهد بود.
ترور دانشمند ایرانی نشانه ناتوانی دشمنان ایران بود

 حجت اسلام و المسلمین روحانی همچنین  روز پنج شنبه در گفت و گوی 
تلفنی با رئیس جمهوری ترکیه ترور دانشمند ایرانی توسط صهیونیست ها را 
جنایت بزرگ و غیرانسانی دانست وگفت:بدون تردید این حادثه تروریستی 
نشانه عجز و ناتوانی دشمنان قسم خورده ملت ایران دربرابرحرکتهای علمی 
و پژوهشی دانشمندان ما است و حق دولت ایران است که در زمان مناسب 
انتقام خون این شهید را ازعوامل آن بگیرد.  وی، با قدردانی از ابراز همدردی 
این کشور با مردم ایران و همچنین محکومیت این ترور توسط آنکارا، خاطرنشان 
کرد: برای ما شیوه ای که در این ترور استفاده شده و  اینکه توسط  چه کسانی 
این  اینکه  بیان  با  روحانی  دکتر  است.  مشخص  کاملا  است،  گرفته  انجام 
دانشمند ایرانی در ماه های اخیر زندگی اش بیشتر وقت خود را صرف مبارزه با 
کرونا و تکمیل پژوهش ها برای ساخت کیت های تشخیص این بیماری نموده 
بود، اظهار داشت: ترور این دانشمند یک جنایت بزرگ و اقدام غیر انسانی بود. 
رئیس جمهوری در ادامه با اشاره به اظهارات رئیس جمهوری منتخب آمریکا 
در مورد بازگشت این کشور به توافق برجام، تصریح کرد : ما بارها بر این مسئله 
تاکید کرده ایم که اگر طرف های مقابل ما در این قرار داد به تعهدات خود عمل 
کنند ما هم به تعهدات خود عمل خواهیم کرد. وی همچنین ضرورت همکاری 
و همفکری ایران و ترکیه درخصوص مسائل بین المللی را مورد تاکید قرار داد 
و گفت: برای جلوگیری از رخنه دشمنان اسلام، ترمیم شکافی که در دنیای 
اسلام وجود دارد یک نیاز فوری است و ایران و ترکیه می توانند با مشورت و 
همکاری همدیگر اختلافات جهان اسلام را کاهش داده و امت اسلامی را به 
وحدت دعوت کنند.  دکتر روحانی در ادامه با اشاره به ادامه بحران عالمگیر 
بیماری کرونا در جهان بر مشارکت و همکاری دو کشور در تامین نیازمندی 
های دارویی و تجهیزات پزشکی و همچنین تبادل تجربیات تاکید کرد. رئیس 
جمهوری کشورمان  همچنین با اشاره به بحران قره باغ بین دو کشور آذربایجان 
و ارمنستان بر ضرورت جلوگیری از نفوذ تروریست ها در منطقه و مشکلات 

ناشی از آن تاکید کرد.

دریدار وزیر جهاد کشاورزی با تعدادی از مراجع و علمای قم تاکید شد

برخوردقاطعبادلالان
واسطههاوگرانفروشان

کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی روز پنجشنبه در سفر غیررسمی به قم با آیات 
عظام  نوری همدانی و مکارم شیرازی از مراجع تقلید و آیات علی رضا اعرافی مدیر 
فاطمه  آستان مقدس حضرت  تولیت  و محمد سعیدی  حوزه های علمیه کشور 
معصومه)س( دیدار و گفت و گو کرد.دراین دیدارها مراجع با انتقاد از نبود نظارت بربازار 
بیان داشتند: بایددرجهت ارزان شدن اجناس با دلالان و واسطه ها و گران فروشان 
برخورد قاطع قضایی شودوبرای حل مشکلات معیشتی مردم هرچه زود ترچاره 

اندیشی اساسی صورت گیرد.
آیت الله مکارم شیرازی:

دلالان شناسایی و به قوه قضاییه تحویل داده شوند
آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید دردیداروزیر جهاد کشاورزی گفت: 
دولت دست دلال ها را از واسطه گری قطع کند و متخلفان را شناسایی و به قوه قضاییه 

تحویل دهد. 
وی با انتقاد از عدم نظارت در بازار از سوی دولت اظهار کرد: چرا کالاهای اساسی 
با ارز دولتی وارد می شود اما بر اساس ارز آزاد به فروش می رسد؟ چرا کنترلی در این 
زمینه از سوی دولت صورت نمی گیرد؟ این چه قدرتی است که می تواند در مقابل 

قانون بایستد؟
این مرجع تقلید بخشی از گرانی های افسارگسیخته را نتیجه بی انصافی برخی از 
کسبه دانست و افزود:برخی کسبه اجناس خود را با نرخ دلار بالا می برند، اما نرخ ارز 
که پایین آمد، جنس خود را ارزان نمی کنند؛ تا زمانی که جلوی این افراد گرفته نشود 

اوضاع تغییری نخواهد کرد.
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به اینکه مبارزه با فساد نیازمند فرهنگ سازی است، 
ابراز داشت: در این زمینه صدا و سیما موظف است با وزارت جهاد کشاورزی نهایت 

همکاری را داشته باشد.
 وی بیان کرد: حل مشکلات اجتماعی نیازمند این است که همه مسوولان وظایف 

خود را به بهترین وجه انجام دهند.
آیت الله مکارم شیرازی افزود: مبارزه با فساد چیزی نیست که یک نفر بتواند کاری 
کند، بلکه باید همه مسئولان به صورت هماهنگ و با کمک یکدیگر مشکلات را حل 
کنند. وی در ادامه با انتقاد از گرانی های اخیر، خواستار ساماندهی وضعیت نابسامان 

کنونی شده و بر لزوم تدبیر و برنامه ریزی مسؤولان در این راستا تاکید کرد.
آیت الله نوری همدانی :

دولت دست واسطه ها را قطع کند تا اجناس ارزان شود 
 آیت الله حسین نوری همدانی ازمراجع تقلید نیز دردیداروزیر جهاد کشاورزی 

گفت:دولت دست واسطه ها را قطع کند تا اجناس ارزان شود. 
آیت الله نوری همدانی با تشکر از خدمات انجام شده تاکید کرد: امروز گرانی کمر 

مردم را شکسته و آنان درمشکلات سخت معیشتی هستند.
وی پایین بودن پول ملی و وجود واسطه ها را دو مشکل مهم دربالا بودن قیمت  
کالاهای اساسی دانست و افزود: وزارت جهاد کشاورزی باید دست واسطه ها را قطع 

کند تا هم تولید کننده و هم مصرف کننده سود ببرد.
وی ادامه داد: خدمت به مردم بالاترین عبادت است و امروز وظیفه اول مسئولان 

خدمت به مردم است.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س(:

رفع مشکلات کشاورزی کشور در دستور کار قرار گیرد
کشاورزی  جهاد  دردیداروزیر  نیز  )س(  معصومه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت   
با بیان این که شفاف سازی در برخی موضوعات تایید مردم را به همراه دارد، گفت: 
باید مشکلات روند تولید تا مصرف محصولات کشاورزی در کشور برطرف شود تا 

تولیدکننده و مصرف کننده متضرر نشوند. 
به گزارش روابط عمومی آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س(، آیت الله 
سید محمد سعیدی در دیدار کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی که در سالن محراب 
حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( انجام شد، با بیان این که مردم از برخی فعالیت ها و 
آمار و ارقام و علت برخی مشکلات آگاهی ندارند و این باعث سوءبرداشت در برخی 
امور می شود، افزود: توضیح برای مردم ارزشمند است تا ذهن مردم باز شود و این 
کار سبب تایید و همکاری مردم می شود و می تواند جلو نفوذ بیگانگان در کشور 

را هم بگیرد.
مدیر حوزه های علمیه:

 زنجیره تولید و عرضه مواد غذایی اصلاح شود
مدیر حوزه های علمیه نیز دردیداروزیر جهاد کشاورزی گفت: سهم مواد غذایی در 
سبد مردم در حال کاهش است و امیدواریم زنجیره تولید و تامین و عرضه این مواد 

اصلاح شود تا مردم کمتر دچار این مشکلات شوند. 
آیت الله علیرضا اعرافی افزود: آنچه ضرورت دارد توجه مضاعف به طبقات محروم 
است تا نیازهای اساسی مردم به ویژه مواد غذایی با قیمت مناسب در دسترس ایشان 

قرار گیرد.
وی گفت: روستاها در حال حذف هستند، اما وجود همین روستاها برای رشد 
تولیدات کشاورزی بسیار مهم است و لازم است با نگاه علمی و جهادی به مقوله 
روستا، چرخه خودکفایی در محصولات غذایی مخصوصا محصولات راهبردی طراحی 
و عملیاتی شود و روشن است که تدارک نیازهای فعالین این عرصه یعنی کشاورزان، 

روستاییان و دامداران باید محوریت و فوریت پیدا کند.
وی تصریح کرد: میزان مصرف آب در حوزه کشاورزی متناسب با مقدار خروجی آن 

نیست و باید با روش های نوین آبیاری، بازدهی آن را بالاتر برد.
وزیر جهاد کشاورزی :

قم ظرفیت بالایی در تولید آبزیان آب شور دارد
وزیر جهاد کشاورزی نیز در این دیدار، با بیان این که با عنایت خداوند و زحمات 
کشاورزان در بخش های زراعی وضعیت خوبی داریم، گفت: در کشور به دنبال توسعه 
آبزی پروری هستیم تا بتوانیم علاوه بر رشد اقتصادی مردم، مصرف آبزیان را در سبد 

خانوار ایرانی افزایش دهیم.
در  کرامت  بانوی  مقدس  آستان  با  همکاری  آماده  این که  بیان  با  خاوازی  کاظم 
حوزه های کشاورزی هستیم، افزود: برای ما افتخار است که آستان مقدس حضرت 

معصومه)س( مانند آستان قدس رضوی در امر کشاورزی فعالیت می کند.
وی با بیان این که با عنایت خداوند و زحمات کشاورزان در بخش های زراعی وضعیت 
خوبی داریم، گفت: در تولید محصولات زراعی مانند گندم به مرحله تثبیت رسیده ایم 
و آنچه که مورد نیاز کشور است که حدود ۱۰.۵ تا ۱۱ میلیون تُن گندم است که در 

کشور تولید می شود.
وی با اشاره به دلیل واردات گندم گفت: واردات گندم مربوط به ذخایر راهبردی کشور 
است که هر کشوری این ذخایر را دارد و بر اساس مصوبات شورای عالی امنیت ملی 

پنج میلیون تن تعیین شده است.
خاوازی بیان کرد: در زمینه چغندر و نیشکر گام های بلندی در کشور برداشته شده 
است و ۴۵ درصد نسبت به سال گذشته در فرآورده شکر افزایش عملکرد داشتیم و 
پیش بینی ما این است که امسال ۱.6 میلیون تن شکر تولید کنیم که قدم کوتاهی تا 

خودکفایی فاصله داریم.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که در گیاهانی مانند سبزی و سیفی در کشور 
بیش بود داریم، گفت: وضعیت باغبانی ما خیلی خوب است و در عمده محصولات 

باید تمرکز بر صادرات داشته باشیم.
وی اضافه کرد: در حوزه محصولات پروتیینی هم بیش از ۱۱ میلیون تن شیر در 
کشور تولید می شود که بیش از نیاز است و در مرغ و ماکیان ۲.7 میلیون تن تولید 

داریم که کشور در این بحث هم خودکفاست.
خاوازی خاطرنشان کرد: همچنین در بحث گوشت قرمز هر سال واردات زیادی 
حتی تا ۲۰۰ هزار تن اتفاق می افتاد، اما امسال فقط ۱7 هزار تن واردات گوشت قرمز 

داشته ایم.
وی با اشاره به ظرفیت عظیم کشور در تولید آبزیان گفت: اگر بتوانیم بر روی پرورش 
ماهی در قفس متمرکز شویم، بین یک تا چهار میلیون تن می توانیم تولید داشته باشیم 
که گام های اولیه آن برداشته شده است و توسعه آبزی پروری را به وضوح می توان در 

ایران مشاهده کرد.
حمایت وزارت کشاورزی از طرح های توسعه ای کشاورزی قم 

وی با اشاره به امکان تولید ماهی تیلاپیا در قم گفت: در زمینه تولید این ماهی در 
هر هکتار تا 3۰۰ تن برداشت هم گزارش شده است و این می تواند در قم که آب  شور 
دارد از طرح های مناسب باشد و به اقتصاد این استان کمک کند و سبد خانوار را در 

مصرف آبزیان افزایش دهد.
عباس پورمیدانی رییس جهاد کشاورزی استان قم نیز گفت :وزیر جهاد کشاورزی 
روز پنجشنبه در سفر غیررسمی خود به قم ضمن دیدار با چند تن از مراجع تقلید 
نسبت به توسعه واحدهای گلخانه ای، سیستم های آبیاری تحت فشار و طرح های 

جهش تولید در بخش کشاورزی استان قم قول مساعد داد.

عصرکرونا؛
غیبتآدممشهورها

در  تعطیلی ها  دوباره  که  حالا  و  کرونا  اوایل  در 
دستور کار قرار گرفته تا بر دهان کرونا افسار بزنیم، 

خواننده ای تبریزی، هر شب در شبکه اجتماعی اینستاگرام برای مردم با آن 
صدای جادویی و دلنشین می  خواند و می نوازد.

بسیاری از آذری زبان  ها و علاقه مندان در یک ساعت مشخص پای لایو رحیم 
شهریاری می نشینند و رنج کرونا را از تن به در می کنند.

خود این خواننده آذربایجانی می گوید:» دوران قبل از شیوع کرونا سالی دو یا سه 
کنسرت برگزار می کردم، اما در ماه های اخیر حدود یک تا دو ساعت در اینستاگرام 
و صفحه شخصی خودم ساز زده  و به صورت زنده خوانده ام.خوشحالم در این 
ماه های سخت که زندگی برای مردم دشوار شده است، لحظات شادی را برای 

مردمم به ارمغان آورده ام.«
با مردم بودن خیلی سخت نیست. کمی خلاقیت می خواهد و اندکی همت. 
خیلی از آدم مشهورهای ایران که در کلام خود را نوکر مردم می دانند در این عصر 
کرونا، به یاری جامعه ایرانی نیامدند. کسی از آنها توقع حمایت های مالی نداشت و 

ندارد، فقط دوست داشتیم کمی به مسئولیت اجتماعی پایبند بودند.
چه خواننده ها که می توانستند در این شب ها در کنج خانه شان یک سالن 
کنسرت راه بیندازند و بدون دریافت پول، برای مردم بخوانند و دل هواداران شان را 
شاد کنند. الان که کروناست، در زمان غیر کرونا هم خیلی از جوانان این سرزمین 
پول کنسرت را ندارند، چه خوب می شد که در شب های کرونایی ایران، صدا 
قشنگ ها اینستاگرام را می ترکاندند و هر شب شاهد کنسرت زده یک خواننده 

بدون دریافت هزینه ای بودیم.
بازیگران سینما و تلویزیون هم می توانستند تک گویی یا مونولوگ کنند. چه 
اثرهای درخشان در این ژانر نوع وجود دارد، که به راحتی می شود در شبکه های 
اجتماعی آن را اجرا کرد. چقدر خوب می شد عزیزان دلی که دستی در خنداندن 
جک  اجتماعی شان  صفحات  در  کرونا،  غمناک  وضعیت  این  در  دارند،  مردم 
دلی  حداقل  تا  دیگر  کار  هزار  و  می کردند  اجرا  کمدی  استندآپ  می گفتند، 
شاد شود. چه اشکالی دارد  تا پایان عصر کرونا، مشاغل مردم را در صفحه های 

اجتماعی شان تبلیغ کنند بدون اینکه از آنها هزینه دریافت کنند.
و  مردم  از  و  بگذارند  ورزش  زمان  خانه  در  ورزشکارها  دارد،  اشکالی  چه 
طرفدارهای شان بخواهند با آنها ورزش کنند. این که دیگر به حقوق عقب مانده 
ربط ندارد، دارد؟ این ها نمونه ای از کارهایی است که آدم مشهورها می توانند به 
عنوان وظیفه اجتماعی انجام دهند. رفتار آدم مشهورها در زمان کرونا به یادمان 
می ماند. خیلی از آنها در این زمان تقریبا هیچ کاری نکردند. قدمی برای بهتر شدن 
حال جامعه برنداشتند. مردم همانگونه که از حاکمان خود انتظار دارند شرایط 
جامعه را به گونه ای فراهم کنند که آنها بتوانند زندگی آرامی داشته باشند، از آدم  
مشهورهای زندگی شان انتظار دارند در شرایط حساس مثل کرونا به داد آنها برسند 
و سعی کنند حال جامعه را خوب کنند. یا مشهور نشوید یا به وظیفه اجتماعی 
مشهور بودن عمل کنید تا به واسطه این رفتار محبوب شوید. آدمی به یاد این تعبیر 

می افتد که بعضی ها مشهوراند به این که شهرت دارند!

مدیرکل سیاسی استانداری قم:

ایرانباراهبردهوشمندانههرتهدیدیرا
بهفرصتتبدیلمیکند

مدیرکل سیاسی و انتخابات استانداری قم ضمن تسلیت شهادت دانشمند 
پرافتخار دکتر محسن فخری زاده و محکومیت این اقدام ددمنشانه گفت: ایران 
تصمیم گیری  و  هوشمندانه  راهبردهای  اتخاذ  ضمن  تهدیدها  با  مواجهه  در 

خردمندانه، تهدیدها را به فرصت تبدیل می کند. 
مرتضی بابایی بیان کرد: با هوشیاری مسئولان کشور و ملت بزرگ ایران، همچون 
گذشته در مواجهه با تهدیدها بر دشمنان غلبه پیدا خواهیم کرد و اجازه نمی دهیم 
در مسیر پیشرفت نظام اسلامی خللی وارد شود. وی افزود: سیاست حرکت پر 
شتاب علمی جزو سیاست های اصلی نظام جمهوری اسلامی ایران است و دشمن 
با این اقدامات راه به جایی نخواهد برد و ان شاءالله مسیر این شهید گرانقدر استمرار 
خواهد داشت. وی ادامه داد: در این شرایط باید با عزم ملی و استفاده از دیپلماسی 
رسمی و عمومی و به کارگیری همه ظرفیت های بین المللی، افکار عمومی جهان 
را علیه تروریسم دولتی و برنامه هسته ای اسرائیل، بسیج کرد. بابایی گفت: رویکرد 
برای  انقلاب،  از  پیش  و عقب ماندگی علمی کشور در دوره  به غرب  وابستگی 
ایرانیانی که دارای سابقه فرهنگی و تمدنی کهن هستند بسیار ناراحت کننده بود، 
لذا غلبه بر این عقب ماندگی و عبور از مرزهای دانش و دستیابی به پیشرفته ترین 
فناوری ها، ازجمله آرمان های اصیل انقلاب اسلامی به شمار می رود. وی بیان 
کرد: برهمین اساس از جمله افتخارات غرور آفرین جمهوری اسلامی ایران بعد 
از پیروزی شکوهمند انقلاب، پیشرفت های علمی و رشد روز افزون و حضور فعال 
کشور درعرصه های علمی است و این پیشرفت ها به ویژه در سال های اخیر و در 
شرایط تشدید فشارها، کارشکنی ها و تحریم های ظالمانه، به گونه ای بوده که به 
اذعان بسیاری، موجب حیرت جهانیان و از طرفی نگرانی کشورهای سلطه طلب 
شده است. وی ادامه داد: ازجمله مؤلّفه های مهم درارزیابی قدرت کشورها، علم 
و فنّاوری پیشرفته است و ایرانیان علیرغم محدودیت ها، با همت والا و عزم جزم و 
تکیه بر دانش و تلاش جوانان متخصص و دلسوز خود در عرصه های مختلف علمی 
همچون لیزر و اپتیک، کشاورزی، مهندسی انرژی، فناوری اطلاعات و ارتباطات، 
شبیه سازی  مدیریت،  و  اقتصاد  نیروگاه سازی،  و  توربین  شهرسازی،  و  عمران 
پرتاب  اجتماعی، مهندسی شیمی،  و  انسانی  پزشکی، علوم  زنده،  موجودات 
ماهواره، دفاعی و فضایی، فناوری و تحقیقات سلول های بنیادی، دارویی، فناوری 
نانو، علوم و فیزیک هسته ای و چرخه کامل سوخت هسته ای، مهندسی اقیانوس 
و مهندسی هوافضا تمام توان خود را به کار بستند. مدیرکل سیاسی استانداری 
قم تاکید کرد: در همین راستا ملت ما توانست با قطع دست بیگانگان و رویکرد 
متخصص پروری، به استقلال سیاسی، اقتصادی، علمی و نظامی رسیده و به 
دستاوردهای مهم و حتی غیرقابل تصوری هم نائل آید و قله های افتخاری که تا 
قبل از این، در انحصار چند کشور پیشرفته بود، به تصرف خود درآورد که همین 
موضوع موجب عصبانیت دشمن شده و بر شدت نگرانی آنان افزوده است. وی 
افزود: این رشد سریع علمی جامعه ایرانی دردوره پس از انقلاب، ریشه در مبانی و 
آموزه های دین مبین اسلام و غیرت ملی ایرانیان دارد و قطعا در آینده نزدیک ایران 
به یک قدرت علمی بزرگ جهان تبدیل خواهد شد و ترور دانشمندان ما علیرغم 
اینکه ضایعه بزرگی است، موجب توقف این مسیر نخواهد بود و ملت غیور ایران با 

قدرت و سرعت بیشتر از قبل مسیر پیشرفت را طی خواهد کرد.
 

رئیس دفتر رئیس جمهور: 

عدهایسنگاندازیمیکنندتاتحریمها
برداشتهنشود

رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: برخی از اقدامات جفا در حق مردم است، 
دوستان سنگ اندازی می کند و قوانینی را به تصویب می رسانند تا دولت نتواند 
تحریم ها را بردارد.  محمود واعظی درباره این که در صحن مجلس شورای اسلامی 
نمایندگانی مطرح کرده اند که پس از پایان ریاست جمهوری روحانی و دولت 
مردانش را به زندان می اندازند و محاکمه می کنند، مطرح کردن این مسائل آن 
هم از پشت تریبون مجلس در شرایطی فعلی کشور چه بازتابی در جامعه خواهد 
داشت، گفت: بسیار متاسفم که بی اخلاقی به برخی از نمایندگان مجلس هم 
سرایت کرده است و اینگونه رفتارها در جامعه اثرات منفی اجتماعی و امنیتی 
خواهد داشت. رئیس دفتر رئیس جمهور ادامه داد: همین تفکری که اکثریت را در 
مجلس دارند هشت سال خودشان سرکار بودند نه تنها نتوانستند مشکل هسته ای 
را حل کنند، بلکه قطعنامه هایی را چه در شورای امنیت سازمان ملل و چه در 
شورای حکام علیه کشور گرفتند. آنها می خواهند که این دولت نتواند برای مردم 
گشایشی به وجود بیاورد برای همین به طور دائم حمله می کنند تا در انتخابات 

۱۴۰۰ خودشان پیروز شوند.

اخبار

قاطع  برخورد  لزوم  بر  تأکید  با  قضائیه  قوه  رئیس   
ندهید  اجازه  با زمین خواری ها، گفت:  دادگستری ها 
سودجویان کاربری اراضی کشاورزی را برای احداث ویلا 

و مراکز تفریحی تغییر دهند.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، آیت  الله سید ابراهیم 
سفرهای  مصوبات  اجرای  پیگیری  جلسه  در  رئیسی، 
استانی خود به البرز و یزد، بر اجرای کامل طرح پایش 
زندانیان در سراسر کشور تاکید کرد و افزود: باید وضعیت 
تک تک زندانیان به دقت بازنگری شود تا کسی بدون 
دلیل در زندان نماند و حتی یک مورد هم نباید از قلم 
بیفتد. وی ادامه داد: اگر طرح غربالگری زندانیان به 
طور دقیق و همه جانبه اجرا شود، اتفاق مبارکی خواهد 
افتاد و آثار فراوانی در کاهش جمعیت کیفری کشور و باز 

اجتماعی شدن زندانیان خواهد داشت.
آیت الله رئیسی همچنین با تقدیر از اقدامات مسئولان 
قضائی استان های البرز و یزد برای رفع موانع تولید به 
عنوان یکی از مأموریت های اصلی دستگاه قضا، اظهار 
داشت: قاچاق کالا از موانع رونق و جهش تولید است 
و برخورد با این مسئله باید در سطح کشور با حساسیت 
دادگستری  کل  رئیس  جلسه  این  در  شود.  پیگیری 
استان البرز در ارتباطی تصویری با ارائه گزارش عملکرد 
بخش های قضائی استان در اجرای دستورات پنج گانه 
ابلاغی در سفر استانی سال گذشته رئیس دستگاه قضا، 
از تهیه کارنامه قضائی فعالان اقتصادی برای رفع موانع 

پیگیری های  با  و گفت:  استان خبر داد  این  تولید در 
با مسئولان اجرایی استان  صورت گرفته و هماهنگی 
البرز، گندم مورد نیاز برای شرکت آرد داران تأمین شده و 
این شرکت که در آستانه تعدیل نیرو قرار داشت، در حال 
حاضر به صورت کامل در سه شیفت کاری مشغول کار 
است. فاضلی همچنین از تشکیل شورای حل اختلاف 
از  کرد  اعلام  و  داد  خبر  استان  اقتصادی  فعالین  ویژه 
مجموع ۲ هزار و ۲79 فقره دعاوی ارجاعی به این شورا، 
حدود 3۰۰ مورد تنازعات منتهی به صلح و سازش شده 
است. وی با اشاره به شناسایی 8 هزار حلقه چاه غیرمجاز 
در سطح استان از مسدود شدن 3۵۰ حلقه از این چاه ها 
طی یک سال گذشته خبر داد و متذکر شد: تعیین تکلیف 
هزار و ۵۰۰ حلقه چاه  غیرمجاز حفاری شده در محدوده 
ویلاهای غیرمجاز نیز در دستور کار مراجع قضائی استان 
قرارگاه  تشکیل  از  ادامه  در  فاضلی  است.  گرفته  قرار 
کاربری  تغییر  از  جلوگیری  برای  بیت المال  از  صیانت 
اراضی کشاورزی در استان البرز خبر داد و گفت: در 6 
ماه نخست امسال ۲ هزار و ۲۰۰ هکتار اراضی کشاورزی 
رفع تصرف و آزادسازی شده که ارزش مالی آنها 6 هزار 
کمبود  به  اشاره  با  پایان  در  وی  است.  تومان  میلیارد 
قاضی و کارمند دادگستری استان البرز نسبت به حجم 
مشکلات قضائی استان به دلیل مجاورت با پایتخت، 
خواستار دستور ویژه آیت  الله رئیسی برای تأمین اعتبارات 

و نیروی انسانی مورد نیاز این مجموعه شد.

دادگستری  اقدامات  از  تقدیر  با  قضائیه  قوه  رئیس 
استان البرز در اشتغالزایی و رفع موانع تولید، رسیدگی به 
پرونده های قضائی و کاهش جمعیت کیفری زندان های 
استان و صیانت از اراضی ملی و حل اختلافات، معاون 
منابع انسانی قوه قضائیه را موظف کرد هفته آینده برای 
بررسی و رفع مشکلات و نیازهای مجموعه قضائی استان 
جاذبه های  البرز  استان  گفت:  وی  کند.  سفر  البرز  به 
زیادی دارد که برخی به طمع بیافتند و بخواهند با دست 
 اندازی به اراضی ملی و تغییر کاربری اراضی کشاورزی 

اقدام به ویلاسازی و ایجاد مراکز تفریحی کنند.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه زمین خواری در همه 
یکی  اراضی  کاربری  تغییر  و  دارد  وجود  کشور  جای 
حادتر  البرز  در  وضعیت  اما  است،  فراگیر  معضلات  از 
است، تأکید کرد: اقداماتی که برای رفع تصرف اراضی و 
جلوگیری از تغییر کاربری ها انجام شده، باید با قاطعیت 
پیگیری شود. وی گفت: جلوی تخلف را باید از سرچشمه 
گرفت. هر قانون  شکنی و جرم یک قانون  شکنی و جرم 
دیگر را در پی دارد. وقتی اراضی کشاورزی با تخلف تغییر 
کاربری داده می شوند، حفر چاه های غیرمجاز هم در این 
اراضی انجام می شود. رئیس قوه قضائیه وزارت جهاد 
کشاورزی را مسئول حفظ ذخایر ملی و منابع کشاورزی 
دانست و تأکید کرد: وزارت جهاد کشاورزی باید با جدیت 
کاربری  سودجو  افراد  ندهد  اجازه  و  شود  میدان  وارد 

اراضی کشاورزی را تغییر دهند.

رئیس قوه قضائیه تاکید کرد؛

جلویتخلفرابایدازسرچشمهگرفت

رییس جمهوری: 

بگذارید آنها که در دیپلماسی آمریکا را شکست دادند کار خود را بکنند

وزیر خارجه ایران تصریح تصریح کرد که آمریکا و اروپا باید به تعهداتشان تحت برجام 
پایبند باشند. 

محمد جواد ظریف روز پنجشنبه طی نشست مجازی "گفت و گوهای مدیترانه ای" 
همچنین خاطر نشان کرد: اروپا و آمریکا باید نسبت به اجرای برجام متعهد باشند و 

پس از آن ما نیز اجرای الزامات مان را از سر می گیریم.
ظریف از آمریکا خواست با بازگشت به توافق هسته ای، حسن نیت خود را نشان دهد 
و عنوان کرد که اگر آمریکا به تعهدات اصلی و اولیه اش پایبند باشد، ایران نیز پایبندی 

خود را نشان خواهد داد.
وزیر خارجه ایران در ادامه افزود: آمریکا می تواند به زمان قبل از خروجش از برجام 
برگردد. پیشنهادات ما بر روی میز است در مورد طرح صلح تنگه هرمز روی میز است. 
دست همکاری ما برای تعامل به سوی همسایگان است. ما همه باید با حسن نیت 

حرکت کنیم تا از بروز فاجعه در منطقه جلوگیری کنیم.
ظریف در ادامه از آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای تبادل زندانیان بیشتر به 

دنبال تبادل اخیر یک تبعه انگلیسی - استرالیایی با سه شهروند ایرانی خبر داد.
وی درباره امنیت منطقه و جهان و لزوم همکاری های جهانی برای صلح جهانی 
گفت: فکر می کنم ما نمی توانیم به بهای یکدیگر زندگی کنیم.  شما نمی توانید به 
بهای ناامن کردن دیگران، امن شوید و امنیت داشته باشید.اوضاع جهانی باید تغییر 

کند.
وزیر امور خارجه ایران در پاسخ به سوالی در مورد وضعیت کرونا در ایران خاطر نشان 
کرد: اوضاع کرونایی در ایران بسیار بد بوده و ما طی پاییز با موج سوم روبرو شدیم. 
ما با ویروس های دیگری همچون آنفولانزا روبرو شدیم. کادر پزشکی ما تمام تلاش 
خود را کرده اند. ما  کادر پزشکی حرفه ای بسیار با کفایت داریم. آنها خسته شده اند. 

متاسفانه ما با جنگ اقتصادی و چیزی فراتر از محدودیت روبرو هستیم.
آمریکا و جنایت علیه بشریت

وی ادامه داد: آمریکا حتی به ما اجازه دسترسی به پول هایمان در کشورهای دیگر 
را نمی دهد. این اقدامات جنابت علیه بشریت است که طی روزهای آخر دوران ترامپ 

رخ می دهد.

ظریف خاطر نشان کرد: آمریکا مسئول تمام خساراتی است که به ایران وارد شده 
است. باید بگویم که بار دیگر در مورد آنچه قبلا مذاکرده کرده ایم، مذاکره نخواهیم 

کرد.
وزیر امور خارجه ایران گفت : آمریکا از برجام خارج اما از سازمان ملل خارج نشده 
است به همین دلیل باید به تعهداتش در قبال شورای امنیت متعهد باشد. واشنگتن 
باید به عنوان یک عضو شورای امنیت به قطعنامه ۲۲3۱ پایبند باشد و دولت ترامپ 

این قطعنامه را نقض کرده است.
وی تصریح کرد : آمریکا در جایگاهی قرار ندارد که در این زمینه شرط تعیین کند. 
آمریکا باید نقض قوانین بین المللی را متوقف کند، بنابراین این مسئله به مذاکره 

دیگری نیازی ندارد. 
غرب و تسلیح خلیج فارس  

مخرب  اقدامات  به  اشاره  ضمن  ادامه  در  ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  وزیر 
کشورهای غربی در خلیج فارس اضاه کرد : به موضوع تسلیحات نگاه کنید. سال 
مقادیر  از  کردند،  ارسال  فارس  خلیج  به  غربی  کشورهای  که  تسلیحاتی  گذشته 

تسلیحاتی که به دیگر مناطق جهان فرستاده شد، بیشتر بود.
بیش از ۱۰۰ میلیارد دلار سلاح از کشورهای غربی به منطقه خلیج فارس وارد شد. 
آیا کشورهای غربی آماده هستند به این اقداماتشان خاتمه دهند؟ غرب از جنگ یمن 
حمایت کرده است. غرب از تروریسم اسرائیل حمایت کرده است. غرب زمانی می 
تواند به ما بگوید در مورد مسائل دیگر صحبت کنیم که از این گونه رفتارهای مخرب 
و شرورانه اش دست بکشد. ظریف در ادامه گفت: توافق هسته ای این امکان را برای 
ایران فراهم می کند که اگر طرفین توافق به تعهداتشان پایبند نباشند، ایران نیز پایبند 
نباشد. اروپایی ها نمی توانند مدعی شوند که به برجام پاپیندی داشته اند به همین 

دلیل ما حق کاهش تعهدات مان را داریم.
وزیر خارجه ایران در ادامه ضمن اشاره به ترور محسن فخری زاده دانشمند برجسته 
هسته ای کشورمان گفت: این ترور یک تجاوز و نقض قوانین بین المللی محسوب می 
شود که باید محکوم شود. منتظر هستیم که تروئیکای اروپایی این ترور را محکوم کند 

که تاکنون محکوم نکرده است.

محمد جواد ظریف: 
آمریکاواروپابایدبهتعهداتشاندرقبالبرجامپایبندباشند

مصطفی داننده*
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سلامت

مدفوع رنگ پریده ممکن است نشانه ای از عملکرد نادرست کبد باشد. البته، 
پیش از مراجعه به پزشک برای چند روز شرایط مدفوع خود را زیر نظر بگیرید 
زیرا ممکن است این تغییر رنگ تنها به واسطه غذایی که به تازگی مصرف کرده 
اید، شکل گرفته باشد.  کبد در قسمت بالا سمت راست شکم قرار دارد و یکی از 
اندام های حیاتی بدن انسان محسوب می شود. از جمله وظایف کبد می توان 
به تصفیه خون، ذخیره برخی ویتامین ها و مواد معدنی و تولید صفرا اشاره کرد.

اگر کبد عملکرد درست خود را ارائه نکند، کل بدن از این شرایط رنج می برند. 
در ادامه با ۲۰ نشانه بروز مشکل در کبد بیشتر آشنا می شویم.

مشکلات گوارشی 
دلایل مختلفی می توانند در پس بروز مشکلات گوارشی وجود داشته باشند. 
مصرف بسیار زیاد چربی یا قند، یا نوشیدن بیش از اندازه نوشابه های گازدار و 
قهوه از جمله دلایل رایج در این زمینه هستند. اما مشکلات گوارشی مکرر می 
تواند نشانه ای از بروز مساله ای جدی در کبد باشد. اگر ناراحتی گوارشی شما 

پایدار است و از بین نمی رود به پزشک مراجعه کنید.
سنگینی کبد

احساس سنگینی کبد یکی از نشانه های رایج بروز مشکل در این اندام کلیدی 
بدن انسان است.

سنگینی کبد لزوما به معنای ابتلا به سرطان کبد نیست و بروز انسداد در این 
اندام نیز می تواند موجب احساس سنگینی در آن شود. به طور معمول، با 
کاهش میزان چربی در رژیم غذایی این ناراحتی برطرف می شود. اما اگر علائم 

پایدار هستند به پزشک مراجعه کنید.
معده درد 

احساس درد مداوم در سمت راست شکم باید زنگ هشدار را برای شما به صدا 
درآورد. امکان ابتلا به آپاندیسیت وجود دارد. با این وجود، اگر درد در قسمت بالا 
سمت راست شکم احساس شده و به سمت شانه راست بالا می رود، احتمال 

ابتلا به سرطان کبد وجود دارد.
یک توده قابل لمس زیر حفره قفسه سینه 

اگر متوجه توده ای زیر حفره قفسه سینه در سمت راست شکم خود شده اید 
ممکن است کبد شما متورم شده باشد. سرطان یکی از دلایل تورم کبد است. 
متاسفانه، نخستین نشانه های سرطان کبد تا زمانی که بیماری تا حد زیادی 
پیشرفت کرده است، ظاهر نمی شوند. از این رو، با مشاهده این علامت باید 

بلافاصله به پزشک مراجعه کنید.
خستگی شدید 

خستگی لزوما با مشکلات کبدی پیوند نخورده است. یک ویروس می تواند 

برای چند روز موجب احساس خستگی در شما شود. اما اگر خستگی شدید را 
برای چندین روز تجربه کرده و قادر به انجام فعالیت های روزانه خود نیستید، باید 
به پزشک مراجعه کنید. یک کبد بیمار )به عنوان مثال، کبد چرب یا کبدی که 
تحت تاثیر سرطان یا سیروز قرار گرفته است( در ذخیره ویتامین ها و مواد معدنی 
مورد نیاز بدن برای ارائه عملکرد درست با دشواری مواجه است که این شرایط 

می تواند موجب احساس خستگی و ناخوشی شود.
کاهش اشتها 

از دست دادن اشتها می تواند به دلایل مختلفی شکل بگیرد. افسردگی و 
اضطراب از جمله دلایل شایع بی اشتهایی هستند. اما اگر بی اشتهایی شما 
برای چندین روز ادامه داشته است، سیروز کبدی، به ویژه اگر بیش از حد 
نوشیدنی های الکلی مصرف می کنید، هپاتیت، یا حتی سرطان کبد می توانند 
در این زمینه نقش داشته باشند. در هر صورت، مراجعه به پزشک بهترین گزینه 

است.
بیماری زردی 

بیماری زردی به راحتی قابل تشخیص است. بیماران مبتلا به این شرایط دارای 
پوست و غشاهای مخاطی زرد رنگ هستند که به انباشت رنگدانه بیلی روبین در 
خون و بافت ها اشاره دارد. این علائم اغلب نشان دهنده عملکرد نادرست کبد 
هستند که مواردی مانند هپاتیت، آسیب کبدی، سرطان کبد یا سندرم گیلبرت 

می توانند موجب آن شده باشند.
حالت تهوع 

تجربه حالت تهوع لزوما به معنای کبدی ناسالم نیست. این شرایط ممکن است 
با مسمومیت غذایی یا بارداری در ارتباط باشد. اما اگر حالت تهوع از بین نمی 
رود یا به طور مرتب رخ می دهد، شرایطی نگران کننده در نظر گرفته شده و 

ممکن است به سیروز یا سرطان کبد اشاره داشته باشد.
مدفوع کم رنگ 

مدفوع رنگ پریده ممکن است نشانه ای از عملکرد نادرست کبد باشد. البته، 
پیش از مراجعه به پزشک برای چند روز شرایط مدفوع خود را زیر نظر بگیرید زیرا 
ممکن است این تغییر رنگ تنها به واسطه غذایی که به تازگی مصرف کرده اید، 

شکل گرفته باشد.
ادرار تیره 

رنگ ادرار یکی دیگر از مواردی است که می تواند به بروز مشکل در کبد اشاره 
داشته باشد. به عنوان مثال، ادراری که تیره تر ار حد معمول است، در برخی 
موارد، می تواند نشانه ای از هپاتیت حاد باشد. اگر ادرار شما برای چند روز به 

رنگ چای بوده است باید برای بررسی دقیق شرایط به پزشک مراجعه کنید.

خارش پوست 
خارش به طور معمول به دلیل مشکلات پوستی شکل می گیرد و در بیشتر 
موارد استفاده از یک کرم تجویزی توسط متخصص پوست موجب تسکین 
شرایط می شود. با این وجود، گاهی اوقات بروز مشکل در کبد دلیل بروز خارش 
است. افزایش بیلی روبین، رنگدانه ای که مسئول رنگ زرد صفرا است، ناشی از 
کلانژیت صفراوی یا دیگر بیماری های کبد، اغلب موجب خارش پوست می 

شود.
تب مکرر 

در بیشتر موارد، تب به واسطه یک ویروس شکل گرفته و پس از چند روز بهبود 
می یابد. اما تبی که پایدار است می تواند به بروز مشکلی جدی اشاره داشته 
باشد. بسیاری از بیماران مبتلا به هپاتیت A )التهاب کبد پس از مصرف غذا یا 

آب الوده( با تب مواجه می شوند.
خون دماغ شدن 

خون دماغ شدن هرگز نباید نادیده گرفته شود. در شرایطی که دلایل بروز این 
شرایط اغلب خوش خیم هستند مانند خشکی هوا، فین کردن بیش از حد یا 
آسیب دیدگی های جزئی، اما خون دماغ شدن مکرر می تواند به مساله ای 
جدی اشاره داشته باشد. افراد مبتلا به سیروز کبد، شرایطی که موجب بروز زخم 

در کبد می شود، ممکن است خون دماغ شدن مکرر را تجربه کنند.
لکه های قرمز روی پوست 

آسیب دیدگی ها، نیش حشرات، و ضربه ها به طور معمول دلیل بروز لکه های 
قرمز روی پوست هستند. اما ظاهر شدن لکه های قرمز بدون دلیلی مشخص 
ممکن است به مساله ای جدی مانند بروز مشکل در کبد )به عنوان مثال، 

هپاتیت( اشاره داشته باشد.
کم گشتگی 

مصرف برخی داروها، نوشیدن الکل، استفاده از مواد مخدر، و ابتلا به برخی 
بیماری های روانی می تواند دلیل گم گشتگی و سردرگمی فرد باشد. اما گاهی 
اوقات بیماری کبد )هپاتیت و سیروز( دلیل بروز این شرایط است. اگر نمی توانید 
دلیل گم گشتگی و سردرگمی را بیابید، پیش از وخیم تر شدن علائم به پزشک 

مراجعه کنید.
اسهال 

ابتلا به اسهال گاه و بیگاه خطرناک نیست و ممکن است با غذایی که خورده 
اید در ارتباط باشد. اما اسهال مزمن ممکن است از مشکلاتی در دستگاه 
گوارش سرچشمه گرفته و احتمالا روده بزرگ یا کبد در شرایط مطلوب خود قرار 

ندارند. مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط بهترین گزینه است.
یبوست 

اگر رژیم غذایی خوب و متعادلی دارید و دارو مصرف نمی کنید، اما برای بیش 
از سه هفته با یبوست مواجه شده اید، احتمال ابتلا به سندرم روده تحریک پذیر 
وجود دارد. همچنین، یبوست در افراد مبتلا به سرطان کبد دیده می شود، از 

این رو مراجعه به پزشک بهترین گزینه است.
بوی بد دهان 

اگر روش های مختلف را برای از بین بردن بوی بد دهان خود امتحان کرده و 
به نتیجه خاصی نرسیده اید، بروز مشکل در کبد می تواند در این زمینه نقش 
داشته باشد. اختلال در عملکرد کبد به واسطه هپاتیت یا بیماری مزمن کبد می 
تواند موجب انباشت مواد زائد در خون شده و در نهایت به بوی بد دهان منجر 

شود.
برجستگی های کوچک سفید نزدیک چشم ها 

کلانژیت صفراوی اولیه یک بیماری مزمن کبد دارای علائم غیر معمول است 
که از آن جمله می توان به بروز برجستگی های کوچک سفید نزدیک چشم ها 
اشاره کرد. کلانژیت صفراوی اولیه در صورت عدم درمان می تواند به سیروز 

کبدی منجر شود، از این رو نباید آن را نادیده گرفت.
دشواری در صحبت کردن 

آیا در بیان خود با دشواری مواجه هستید؟ آیا صدای شما ضعیف تر شده 
است؟ آیا در کنترل بزاق خود با مشکل مواجه هستید؟ این امکان وجود دارد 
که به بیماری ویلسون مبتلا شده باشید. این بیماری ارثی و بالقوه مرگبار موجب 
انباشت مس در کبد می شود. مس اضافه در سراسر بدن پخش شده و برخی 

اندام ها از جمله مغز را از ارائه عملکرد درست خود باز می دارد.

کبد و 20 نشانه بروز مشکل در آن 

آنفولانزا و کرونا از ۲ ویروس متفاوت هستند که ابتلای به 
هر یک از آنها بدیهی است ولی آیا همزمان آلوده شدن به ۲ 

ویروس امکان دارد؟ 
پاییز و زمستان امسال باید مراقب کرونا ویروس و آنفولانزای 
فصلی باشیم. شاید فکر کنید که اگر به یکی از آنها مبتلا شده 
باشید به دیگر مبتلا نمی شوید؛ اما این اشتباه است. سیستم 
ایمنی افراد با یکدیگر متفاوت است و پاسخ های متفاوتی هم 
به بیماری های مختلف می دهد. برای مثال شاید ویروس کرونا 
در بدن یک فرد مغلوب شود یا مانند سرما خوردگی خود را 
نشان دهد؛ اما در بدن همین فرد ویروس آنفولانزا پیروز شود و 
خطرات جدی را به وجود آورد. به این علت که ما پروتکل های 
می کنیم،  رعایت  کرونا  زنجیره ی  قطع  برای  را  بهداشتی 
آنفولانزای فصلی نتوانسته خود را به صورت قابل توجهی 
نشان دهد. هر ساله معمولا در حدود اواسط نوامبر، آنفولانزا 
فصلی آسیبی جدی به جوامع نیم کره شمالی وارد می کرد؛ 
اما آمار امسال انگشت شمار است و می شود گفت مردم جهان 
در مقابله با آنفولانزای فصلی عالی عمل کردند؛ اما به این معنا 
نیست که تهدید دو جانبه  ویروس کرونا و آنفولانزای فصلی به 

طور کامل بر طرف شده است.

۱. تهدید دو جانبه ویروس ها
همانطور که کارشناسان بیماری های عفونی هشدار دادند، 
بر  بیشتری  فشار  حتی  ویروس ها  این  جانبه ی  دو  تهدید 
سیستم مراقبت های بهداشتی وارد کرده است. در صورت 
رعایت نکردن، بخش قابل توجهی از جمعیت می تواند در 
عرض چند هفته یا ماه به واسطه ی یکدیگر، به یکی از این 
ویروس ها مبتلا شوند و برخی از افراد نیز می توانند به هر دو 
ویروس مبتلا شوند. در حال حاضر تعداد انگشت شماری از 
مردم آمریکا، بریتانیا و چین به ویروس کرونا و آنفلوانزا همزمان 
مبتلا شدند. اگرچه داده ها در چگونگی تعامل ویروس ها با 
یکدیگر و اینکه چگونه بر بدن اثر می گذارند محدود است، 
شواهد اولیه نشان می دهد کسانی که به هر دو ویروس مبتلا 
شدند حال بسیار وخیمی دارند. اولین چیزی که در مورد یک 
عفونت مشترک )کروناویروس و آنفلوانزا( می دانیم این است 
که این امکان وجود دارد، این دو ویروس به نقاط مختلف بدن 

حمله می کنند.
بدتر  نتایج  به  منجر  اغلب  مشترک  عفونت های   .۲

می شود
و  آنفلوانزا  مشترک  عفونت  است  این  عمومی  باور  الف( 

کوید ۱9 می تواند ویرانگر باشد. متیو هاینز، کارآموز درمان 
بیماران کرونا در توسان آریزونا، گفت که او بیماران متعددی 
را درمان کرده است که در گذشته با آنفولانزا و کروناویروس ، 
عفونت مشترک داشتند. هاینز گفت: »حال آنها بسیار بدتر 
از بیماران مبتلا به یکی از ویروس ها می بود و بهبودی آنها 
بسیار بیشتر طول می کشد.« یک مطالعه از بریتانیا نشان 
داد که افراد آلوده مشترک به طور معمول خطر مرگ شش 
برابری تهدیدشان می کند و همچنین احتمال بستری شدن 
در بخش مراقبت های ویژه را بیشتر دارند. آنفلوانزا می تواند 
مشابه کرونا به بدن آسیب برساند. هر دو باعث کاهش سطح 

اکسیژن خون, مسائل تنفسی و التهاب می شوند.
ب( انتظار می رود خطر عفونت مشترک در میان افراد مستعد 
مانند افرادی که نقص سیستم ایمنی بدن دارند یا به چاقی، 
سرطان و بیماری های ریوی دچار هستند بیشتر از دیگر افراد 
باشد. اونیما اوگبواگو، پزشک بیماری عفونی می گوید: »این 
گروه های آسیب پذیر، بین هر دو بیماری همپوشانی دارند.« 
یعنی همه گروه های نام برده شده مستعد ویروس  آنفولانزا و 

هم ویروس کرونا هستند.
۳. پاسخ ایمنی ممکن است بر روی هر دو کار نکند

به گفته اوگبوآگو، پاسخ های ایمنی از نوع عمومی و خاص 
وجود دارد که بدن برای مبارزه با یک عفونت ویروسی نوع 
پاسخ خود را تعیین می کند. در تئوری، پاسخ ایمنی عمومی 
ممکن است تا حدی قادر به کمک باشد. متاسفانه، برای 
برخی از مردم، پاسخ ایمنی عمومی ممکن است کافی نباشد 
و پاسخ هدفمندتر نیاز باشد. یعنی سیستم ایمنی بدن ما به 
طور خاص برای هر ویروس متمایز باشد، آنتی ویروس خاص 
تولید می کند که این آنتی ویروس خاص در مبارزه با عوامل 

بیماری زا دیگر موثر نخواهد بود.

آیاامکانداردهمزمانبهکروناوآنفولانزامبتلاشویم؟

چایوارتباطآنباکاهشوزن

اگر به طور مرتب نوشیدنی هایی مانند نوشابه های گازدار، نوشیدنی های انرژی زا یا 
دیگر انواع نوشیدنی های شیرین را مصرف می کنید، نوشیدن چای به جای آنها می 

تواند کمک زیادی در به نتیجه رسیدن تلاش های کاهش وزن شما بکند. 
چای یک نوشیدنی محبوب در جهان است که به تامین آب مورد نیاز بدن کمک 
می کند، عطر و طعم خوبی دارد و با توجه به گیاهی که برای آماده کردن آن استفاده 
شده است می تواند سطوح انرژی بدن را افزایش داده یا به خوابی آرام کمک کند. 
اما آیا چای می تواند به کاهش وزن نیز کمک کند؟ اگر در تلاش برای کاهش وزن 
هستید، چای قطعا یکی از بهترین دوستان شما خواهد بود. این نوشیدنی نه تنها 
یک جایگزین بدون کالری برای برخی نوشیدنی های شیرین و پر کالری محسوب 
می شود، بلکه دارای ویژگی هایی است که می تواند به کاهش اشتها، پشتیبانی از 
متابولیسم و در نهایت تحقق اهداف کاهش وزن شما کمک کند. البته چای یک 
نوشیدنی جادویی نیست که به تنهایی موجب کاهش وزن شود، بلکه می توان آن را 

پشتیبانی برای یک رژیم غذایی متعادل و رژیم ورزشی در نظر گرفت.
می تواند جایگزین میان وعده های نامناسب شود 

توجه به سیگنال های که بدن در زمان گرسنگی ارائه می کند و خوردن غذا یا میان 
وعده برای فرو نشاندن این احساس اهمیت دارد. اما گاهی اوقات، احساسی دیگر را 
با گرسنگی اشتباه می گیرند. این امکان وجود دارد که شما تشنه یا بی حوصله باشید 

و این احساس را با گرسنگی اشتباه گرفته و برای خوردن تنقلات وسوسه شوید.  
نوشیدن یک لیوان چای گرم می تواند با این شرایط مقابله کرده و به تقویت احساس 
سیری کمک کند. زمانی که سوخت درست را در اختیار بدن خود قرار می دهید، 
احتمال احساس گرسنگی بین وعده های غذایی نیز کاهش می یابد. نوشیدن یک 
لیوان چای روش خوبی برای تشخیص این است که به واقع گرسنه هستید یا بدن به 

دلایل دیگری این احساس را در شما ایجاد کرده است.
ممکن است متابولیسم را تقویت کند 

برخی انواع چای توانایی خود در افزایش متابولیسم بدن را نشان داده اند.
با افزایش سن، آهنگ متابولیسم بدن به طور طبیعی کند می شود، اما زمانی که 
سوخت مورد نیاز بدن را به درستی تامین کنید، امکان احیای متابولیسم بدن نیز 
وجود دارد. به طور خاص، چای سبز یکی از گزینه هایی است که در این زمینه بسیار 
توصیه شده است. این چای سرشار از کافئین و آنتی اکسیدان کاتچین است که هر 
دو می توانند نرخ متابولیک را افزایش دهند، از این رو، به سوزاندن کالری بیشتر در 
طول روز کمک می کنند. مطالعه ای در سال ۲۰۰9 نشان داد شرکت کنندگانی که 
چهار تا پنج فنجان چای سبز در روز می نوشیدند، نسبت به آنهایی که چای مصرف 
نمی کردند، به طور میانگین دو پوند )9۰7 گرم( وزن بیشتری کم کرده و این در 

شرایطی بود که هر دو گروه به میزان مشابه ورزش می کردند.
می تواند جایگزینی برای نوشیدنی های پر کالری باشد 

اگر به طور مرتب نوشیدنی هایی مانند نوشابه های گازدار، نوشیدنی های انرژی زا یا 
دیگر انواع نوشیدنی های شیرین را مصرف می کنید، نوشیدن چای به جای آنها می 
تواند کمک زیادی در به نتیجه رسیدن تلاش های کاهش وزن شما بکند. تا زمانی که 
یک شیرین کننده مانند شکر یا شیر به چای اضافه نکنید، یک نوشیدنی بدون کالری 
در اختیار خواهید داشت و اگر در تلاش برای کاهش چربی بدن و میزان مصرف قند 
خود هستید، چای جایگزینی بسیار خوب برای نوشیدنی های شیرین و پر کالری 

محسوب می شود.
می تواند نفخ را کاهش دهد 

اگر به این که نفخ در تلاش های کاهش وزن شما اختلال ایجاد می کند، مشکوک 
هستید، چای قاصدک به عنوان یک ادرارآور طبیعی می تواند بازی را به سود شما 
تغییر دهد. با خلاص شدن از مایع اضافه موجود در بدن، ظاهری لاغرتر خواهید 
یافت. چای قاصدک دارای ویژگی هایی است که می توانند به کاهش وزن آبی بدن 
کمک کند. همچنین، این چای می تواند به سمزدایی کبد کمک کند. زمانی که کبد 
عملکرد مطلوب خود را ارائه می کند، مواد مغذی به طور موثرتری جذب بدن شده و 
این شرایط می تواند به تقویت متابولیسم منجر شود. در صورت مصرف هر گونه دارو، 
پیش از مصرف چای قاصدک با پزشک خود مشورت کنید زیرا این گیاه می تواند با 
برخی آنتی بیوتیک ها و داروهای دیگر، به ویژه آنهایی که در کبد تجزیه می شوند، 
تداخل ایجاد کند. چای لیمو نیز می تواند یک گزینه خوب دیگر برای از بین بردن 
نفخ باشد. این چای حاوی دی-لیمونن است که این آنتی اکسیدان به واسطه آثار 

ادرارآور خود شناخته شده است.
ممکن است به جلوگیری از ذخیره چربی اضافه کمک کند 

چای سبز حاوی کاتچینی به نام اپی گالو کاتچین گالات است که به واسطه آثار 
ضد التهاب، پشتیبانی از متابولیسم سالم و همچنین پتانسیل کاهش ذخیره چربی 
در بدن شناخته شده است. به طور کلی، آنتی اکسیدان های موجود در چای می 
توانند با کاهش استرس اکسیداتیو از سلامت متابولیک پشتیبانی کنند. افزون بر 
این، آنها می توانند به حفظ سطوح متعادل قند خون کمک کنند که برای کنترل 
ذخیره چربی مفید است. چای سبز و به طور خاص پودر ماتچا سرشار از اپی گالو 
کاتچین گالات است، از این رو، نوشیدن آن به جای قهوه هنگام صبح یا بعد از ظهر 
می تواند انتخاب خوبی برای کمک به کاهش ذخیره چربی و وزن باشد. اپی گالو 
کاتچین گالات که به نظر می رسد در جلوگیری از تشکیل سلول های چربی جدید 
نقش دارد، ممکن است اشتها را نیز کاهش دهد. به نظر می رسد اپی گالو کاتچین 
گالات و آنتی اکسیدان های دیگر از روند ریکاوری پس از ورزش پشتیبانی کرده و 
می توانند به احساس هوشیاری بیشتر کمک کنند که برای فعال باقی ماندن و انجام 
ورزش اهمیت دارد. چای سفید یکی دیگر از گزینه هایی است که در این زمینه می 
توانید مد نظر قرار دهید. این چای نه تنها سرشار از آنتی اکسیدان ها است، بلکه 
مطالعه ای در سال ۲۰۰9 نشان داد که چای سفید می تواند از تشکیل سلول های 

چربی جدید جلوگیری کرده و همچنین تجزیه چربی را نیز تقویت می کند.
می تواند به تعادل سطوح هورمونی کمک کند 

زمانی که بی تعادلی های هورمونی وجود دارند، کاهش وزن به ویژه با افزایش 
سن بسیار دشوارتر می شود. چای های گیاهی می توانند به متعادل کردن سطوح 

هورمون ها کمک کرده و بر همین اساس، کاهش وزن را تسهیل کنند.
چای رویبوس یکی از نمونه هایی است که برخی شواهد کارایی آن در زمینه چربی 
سوزی را نشان داده اند. چای ریبوس سرشار از آسپالاتین است که مطالعات نشان 
داده اند این فلاونوئید می تواند هورمون های استرس که می توانند موجب افزایش 
گرسنگی و ذخیره چربی شوند را کاهش دهد.   مطالعه ای دیگر در سال ۲۰۰7 
نشان داد که چای سیاه می تواند روند بازگشت بدن به سطوح عادی کورتیزول و 
کسب آرامش را تسریع کند. سطوح بالای کورتیزول می تواند موجب مقاومت بیشتر 
سلول ها در برابر انسولین و در نتیجه افزایش وزن شود.  زمانی که با احساس سستی 
صبحگاهی یا پس از اتمام ساعات کاری مواجه هستید، تمایل کمتری برای انجام 
فعالیت بدنی خواهید داشت که در نهایت به معنای سوزاندن کالری کمتر است. در 
همین راستا، برخی کارشناسان نوشیدن چای پیش از رفتن به باشگاه را توصیه کرده 
اند. کافئین موجود در برخی انواع چای از جلمه سبز، سیاه، و یربا ماته، می تواند 
به افزایش سطوح انرژی و انگیزه کمک کند، از این رو، نوشیدن آن ممکن است به 

کالری سوزی بیشتر در زمان فعالیت بدنی به واسطه تلاش بیشتر شما منجر شود.
تنها حدود 3۰ تا 6۰ دقیقه طول می کشد تا کافئین به حداکثر میزان خود در جریان 
خون رسیده و به طور کلی اثر آن برای سه تا پنج ساعت دوام می آورد. شما می توانید 
نوشیدن چای، به ویژه انواع دارای کافئین را هنگام صبحانه یا طی یک ساعت پس از 
بیدار شدن از خواب مد نظر قرار دهید. افزودن شکر به چای می تواند اثر منفی بر اهداف 
کاهش وزن شما داشته باشد و برای بهبود عطر و طعم چای می توانید مقداری لیمو به 
 C آن اضافه کنید، بدون این که کالری زیادی به آن اضافه شود. لیمو سرشار از ویتامین
است و می تواند از ثبات قند خون پشتیبانی کند که یکی از اصول کاهش وزن بلند مدت و 
تقویت متابولیسم است. بیشتر مطالعات نشان داده اند افرادی که سه تا پنچ فنجان چای 

در روز مصرف می کنند از بیشترین فواید این نوشیدنی بهره مند می شوند.

آگهی تغییرات 
به شماره ثبت ۱۵838 و شناسه ملی  با مسئولیت محدود  ایرانیان  بازرگانی مهراد چلچراغ  تغییرات شرکت  آگهی 
۱۴۰۰78۰۲99۰ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۵/۰8/۱399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت 
از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله آزادگان ، کوچه آزادگان 9 ]علوی 
8[ ، کوچه نواب صفوی 6]شهیدان حصیری[ ، پلاک -۵6 ، طبقه همکف کد پستی 37۱8۱66868 تغییر یافت و ماده سه 
اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)۱۰۵۴۵۰۰(
------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت ایمن طب پویا حکیم با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱3۵۴6 و شناسه ملی ۱۴۰۰3۰9۴33۰ به 
استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۲۱/۱۱/۱397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت به آدرس جدید: استان 
قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، زنبیل آباد ، کوچه جهان بینی ۱۰ ، کوچه صدوقی ۱۱)صدری( ، پلاک ۱۱7 ، 
طبقه اول کد پستی 37۱66۵۵۴۱۴ تغییر یافت . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )۱۰۵۴۵۲9(
------------------------------------------

 آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شرکت آلیاژ و ریخته گری فن آوری ذوب آلومینیم گلپا پال با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱6۴76 و شناسه 
ملی ۱۴۰۰8366۲8۰ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۲7/۰7/۱399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : کلیه اسناد و 
مدارک و اوراق بهاء دار و نامه های عادی و اداری با امضاء آقای عباس مهدوی بشماره ملی۱۲۱96۴7888 و خانم عفت ترازی 
بشماره ملی ۱۲۱993۴۲3۲ منفرداً و همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۰۵۴۵۴۵(
 ------------------------------------------

آگهی تغییرات
ملی  شناسه  و  ثبت ۱6۱38  شماره  به  محدود  مسئولیت  با  گستر  امین  آزمای  یار  مهندسی  شرکت  تغییرات  آگهی 
۱۴۰۰8۰7۵79۵ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 3۰/۰7/۱399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز 

اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله باغ کرباسی ، 
خیابان صادقی ، کوچه صادقی۲)قویدل( ، پلاک ۵ ، طبقه منفی ۱ کد پستی 37۱۵97۵۴6۵ تغییر یافت و ماده سه 

اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 
)۱۰۵۴۵۴8(

 ------------------------------------------
آگهی تغییرات

آگهی تغییرات شرکت مینو مهرگان مهام با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱63۵7 و شناسه ملی ۱۴۰۰8۲6۲۴7۰ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۲۰/۰8/۱399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای وحید شعبانیان به 
شماره ملی ۰38۴6۵۵۵7۲ دارنده 3.۴۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، خانم سارا مفخر به شماره ملی۰۴۵۱۵7۴۰۱۱ دارنده 
3.3۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت نامحدود انتخاب شدند. اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۰۵۴۵۵۱(
------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شرکت ژرف کاوان امین لیان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۰۱۴ و شناسه ملی ۱۴۰۰88۱۰3۵7 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۲/۰7/۱399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از محل 
قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله زنبیل آباد ، خیابان شهیدجام شهریاری ، 
کوچه قرنی۱۴]سلمان فارسی[ ، پلاک 7۱ ، طبقه همکف کد پستی 37۱68۵78۴6 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه 
بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۰۵۴۵۵۲(

------------------------------------------
آگهی انحلال

آگهی انحلال شرکت مهر عدل گستر کویر ساینا با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۵۲9۰ و شناسه ملی ۱۴۰۰7۲87۴۰6 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۲۴/۰8/۱399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : شرکت مذکور در تاریخ فوق 
منحل گردید .خانم شهلا احمد پور به شماره ملی 6369۱837۰9 به آدرس استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم 
محله نیروگاه کوچه وکیلی ) آزادگان( کوچه ستاری ۱6 ) وکیلی ۵ ( پلاک ۵8 طبقه منفی یک کدپستی : 37۱797۴۵38 بعنوان 

مدیر تصفیه انتخاب شد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۰۵۴۵۵3(
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هر شش روز، یک راکب موتور سوار در قم به کام مرگ کشیده می شود.
شهر قم، با جمعیتی بالغ بر یک میلیون و سیصد هزار نفر، ششمین کلانشهر 
کشور است، وجود بیش از چهار صد هزار موتورسیکلت شماره گذاری شده در شهر، 
نشان دهنده آن است که از هر سه قمی، یک نفرشان موتور دارد، مرکبی کاربردی که 
حالا به وسیله ای برای خوش گذرانی و تفریح نوجوانان تبدیل شده، قشری بیگانه با 
قوانین راهنمایی و رانندگی، که بی احتیاطی هایشان، سهم این وسیله نقلیه در آمار 

سوانح رانندگی را در قم به ۵۵ درصد رسانده است.
تاخت و تاز ارابه مرگ

ساعت ۱۲ ظهر است، در تقاطع خیابان آیت الله طالقانی با بلوار شهید روحانی، 
که یکی از پر رفت و آمدترین نقاط شهر قم است، به همراه رئیس پلیس راهور قم، 
نظاره گر رفت و آمد وسایل نقلیه ام، موتورسیلکت ها همچون مورچه هایی تندرو، 
از هر سو به سویی می روند، آنچه نظرم را جلب می کند، بی توجهی هایشان به 
حق تقدم ها و حتی چراغ راهنمایی و رانندگیست. سرهنگ صدفی می گوید: این 
صحنه های عجیب و غریب را در هر جایی می توان دید، اما انگار در شهر قم که تعداد 
موتورسواران نسبت به جمعیت بالایش، نسبت یک به سه دارد، خیلی بیشتر به نظر 
می رسد، او می گفت: موتورسواران معمولا در هر کجا که باشند، خود را تابع قوانین 
نمی دانند و آنچه برایشان مهم است، رسیدن سریع به مقصد است، حالا اینکه در 
مسیر خود چه تخلفاتی را مرتکب می شوند یا حقوق چه کسانی را ضایع می کنند 
برایشان اهمیت خاصی ندارد، هر چند این قاعده در مورد همه موتورسواران صدق 
نمی کند. او در حین صحبت هایش به نوجوان موتورسواری اشاره می کند که مادر 
و خواهر کوچکش را در ترک موتور سوار کرده و به سمت بزرگراه امام علی در حرکت 
است، با دست او را متوقف می کند، از او گواهینامه می خواهد، می گوید: ندارم؛ از 
سن و سالش می پرسد که در کمال تعجب می گوید: ۱۵ سال؛ سرهنگ صدفی 
دستور توقیف موتور را می دهد و به مادر نوجوان متخلف می گوید: برای آزاد کردن 
موتور سیلکت باید مالک به همراه مدارک به پارکینگ مراجعه کند، در ضمن از شما 
به عنوان شخصی بالغ، انتظار می رود که با این رفتار خلاف قانون مخالفت کنید نه 
اینکه بدون کلاه ایمنی، با دختر خردسال خود، ترک موتورسیکلتی سوار شوید که 
راکبش یک نوجوان ۱۵ ساله است. سرهنگ صدفی می گفت: در 8 ماه امسال ۵۵ 

درصد تصادفات منجر به مرگ در سطح شهر، راکبان موتورسیکلت بودند.
توقیف ۱۳ هزار موتورسیکلت برای ارتکاب جرم

او استان قم را یکی از استان های دارای آمار بالای موتورسوران متخلف می داند 
و می گوید: در حال حاضر ۱3 هزار موتورسیکلت در پارکینگ های مجاز راهنمایی 
و رانندگی توقیف شده است. صحبت هایش با دیدن صحنه ای متوقف شد، مرد 
میانسالی در حال حرکت به سمت خیابان روحانی بود، ترک موتور، چهار پایه ای 

داشت و خورجینی که پر بود از خرید های منزل  و وسایل کار.
 در مواجه با ماموران نیروی انتظامی مشخص شد گواهینامه ندارد و تا به حال دو 

موتورسیکلت از این مرد میانسال توقیف شده، او می گفت: الان موتور گرون شده، 
تا ۲۵ میلیون تومن هم رسیده، اگر الان توقیف بشه میرم دنبالش خلافی می دم و  
آزادش می کنم، موتور های قبلی خیلی سال تو پارکینگ جا خشک کردن  و فکر کنم 

زیر آفتاب حسابی پوسیدن.
آرمان ۲۱ ساله، راکب دیگری بود که سوژه گزارشم شد، ماسک به صورت داشت، 
اما کلاه ایمنی اش روی فرمان موتور بود، به محض دیدن ماموران نیروی انتظامی 
استفاده  ایمنی  از کلاه  اینکه چرا  در جواب  بگذارد،  به سرش  را  خواست کلاه 
نمی کند گفت: سنگین است، تابستان گرمم می شود و زمستان هم احساس خفگی 
می کنم، شاید دیگر موتورسواران هم به همین دلایل کلاه ایمنی را بر سر نمی گذارند.
توجیهاتش مرا به یاد صحبت های سرگرد هاشمی معاون فرهنگی اجتماعی نیروی 
انتظامی انداخت که می گفت: روزانه در قم نزدیک به ۴۰ تصادف با موتورسیکلت 
رخ می دهد که مهمترین عامل آن نداشتن گواهینامه راهنمایی و کلاه ایمنی است 
که نیازمند نهادینه شدن فرهنگ استفاده از کلاه ایمنی است که تا به امروز برنامه 

ریزی ها و جذب  اعتبارات به حد مطلوب نبوده است.
آینه عبرت...

در مسیر بازگشت، جوانی ویلچری، رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی شهرستان، 
سرهنگ عرب را صدا زد و از او خواست به حرفهایش گوش دهد.

 نامش عظیم بود، از روز حادثه برایمان گفت، روزی که با موتور از محل کار برمی 
گشت، او می گفت  در خیابان ۱۵ خرداد با موتوری دیگر برخورد می کند و بعد از ۲۰ 

متر پرت شدن، در اثر برخورد با جدول، قطع نخاع می شود.
او می گفت: از آن روز 7 سال می گذرد، هر موقع که در شهر تردد می کنم به  
نوجوان های موتورسوار از تلخی آن روز می گویم، تا شاید آن ها با شنیدن اتفاق 

دردناک زندگی من، نسبت به رفتار های پر خطر خود تجدید نظر کنند.
سرهنگ عرب می گوید: متوسط رده سنی تصادفات ثبت شده با موتور سیکلت در 
استان قم  بین ۱۵ تا 3۵ سال است و این یعنی اینکه قشر نوجوان و جوان این شهر 
هر روز با مرگ دست و پنجه نرم می کنند، او می افزاید:  به ندرت راکبی از مرگ حتمی 
تصادف با موتورسیکلت نجات پیدا می کند که البته بیشتر نجات یافتگان  هم دچار 
ضایعات نخاعی شدید می شوند. این جملات درد آور مرا به یاد روزی می اندازد که در 
آرامستان بهشت معصومه، نظاره گر خاک سپاری نوجوانی بودم که قربانی سانحه ای 
خونین بود، نوجوانی که بدون اطلاع خانواده اقدام به خرید قسطی موتور کرده بود، 
آن هم با کار در نجاری، خرید موتور در سال های نه چندان دور به قدری در قم آسان 
بود که کارخانه های موتورسیکلت سازی با شرایط روزی 9۰۰ تومان قسط، اقدام به 
فروش آن می کردند، شرایطی که هر نوجوان پادوی جویای هیجان را برای خرید این 
ارابه مرگ وسوسه می کرد، نتیجه بی توجهی به تبلیغات وسوسه انگیز آن روزها، حالا 
چند سالیست که دامن شهر ما را گرفته و هر شش روز یک بار خانواده ای را داغدار 
نوجوانش می کند، داغی که شاید تا ابد بر دل والدینشان بماند، اما می تواند تابلوی 
عبرتی برای تجدید نظر مسئولان در راستای اعمال مدیریتی قوی تر، و نهادینه کردن 

فرهنگی ماندگار در استفاده شهروندان از موتورسیکلت باشد.

استاندارقم: 

روزبازارهایقمساماندهیشود
 استاندار قم با انتقاد از وضعیت غیربهداشتی روزبازارهای قم، گفت: شهرداری 
مسئول ساماندهی روزبازارهای استان است و باید اقدام های خود در این رابطه را 

سرعت ببخشد. 
بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم در سالن 
کرامت استانداری، افزود: روزبازارهای قم باید در وضعیت قرمز کرونایی کاملا 

غیرفعال شوند.
باشگاه  روزبازارها،  سوخت،  های  جایگاه  در  نظارتها  حجم  کرد:  عنوان  وی 
های ورزشی، فروشگاه های زنجیره ای، نانوایی ها و آرایشگاه ها باید بیشتر از 
گذشته شود. ۱۱ روزبازار درسطح شهر قم فعال است که از این بین ۵ روز بازار 
آنان ساماندهی شدند. استاندار قم گفت: وضعیت  استانداردسازی و فعالان 
رعایت پروتکل های بهداشتی در سطح مطب های قم رضایت بخش نیست و 
احتمال درگیری با ویروس کرونا در این مراکز بیشتر است. وی افزود: از جامعه 
پزشکی استان انتظار داریم هر چه زودتر بسترخدمات غیرحضوری را فراهم و 
عملیاتی کنند. سرمست با ابراز رضایت از عملکرد اصناف طی دو هفته محدودیت 

های کرونایی، گفت: حمایت های معیشتی از واحدهای صنفی باید ادامه یابد.
وی ابراز داشت: قم از نظر تامین کالاهای اساسی و اقلام بهداشتی عملکرد 
مطلوبی در طول ماه های گذشته داشته است. استاندار قم همچنین بیان کرد: 
بازگشت قم به وضعیت نارنجی به معنای عادی شدن اوضاع و حذف محدودیت 
های گذشته نیست و وضعیت نارنجی نیز مشمول محدودیت های جدی است. 
سرمست افزود: برای بازگشایی مراکز مختلف میزان واقعی تجمع و تراکم مردم 
و میزان پایبندی به پروتکل های بهداشتی را در نظر می گیریم و برخوردهای 
احساسی یا سلیقگی را نمی پسندیم. وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
قم از نظر اجرای طرح ممنوعیت عبور و مرور پلاک های غیربومی عملکرد مطلوبی 
داشت. وی خاطرنشان کرد: ادارات قم حق ارائه خدمات به افرادی که فاقد کارت 
ملی هستند را ندارند.  معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم نیز در این 
جلسه، گفت: در یازده روز گذشته هفت هزار برگه تردد موقت در قم صادر شده 
است. بیژن سلیمانپور اظهار داشت: از اصناف قم باید به دلیل همکاری و تعامل 

کامل با ستاد ملی مبارزه با کرونا قدردانی کنیم.
روند اجرای طرح محله محور شهید قاسم سلیمانی

فرماندار قم نیز با اشاره به طرح محله محور شهید قاسم سلیمانی، اظهار داشت: 
هدف اصلی از این طرح کاهش و پیشگیری از کرونا با محوریت خانواده و محلات 
است. مرتضی حیدری ادامه ادامه داد: مرکز بهداشت و بسیج دو نهاد اجرایی 

اصلی در پیشبرد طرح کلان شهید قاسم سلیمانی است.
اظهار داشت: در طرح محله محور شهید سلیمانی، ۲8 مرکز  فرماندار قم 

بهداشت و ۱۴ حوزه بسیج در مسیر مبارزه با کرونا ساماندهی شده اند.
حیدری ادامه داد: در این طرح، قم به پنج منطقه تقسیم  شده و گزارش های 
دریافتی طی جلساتی تجزیه  و تحلیل می شود. وی تصریح کرد: با همکاری 
بسیج تلاش می شود ماسک و اقلام بهداشتی و غذایی در اختیار خانواده های 
نیازمند قرار بگیرد. حیدری گفت: هدف از این طرح شناسایی بیماران کرونایی 
قبل از مراجعه به مراکز درمانی و قرنطینه خانگی افراد مبتلا برای پیشگیری از 
پیشروی این ویروس است. فرماندار قم عنوان کرد: موفقیت این طرح در آن است 
که قرنطینه افراد مبتلا از درون خانه ها آغاز شود اما سه نقاهتگاه عمومی نیز پیش 
بینی شده است. وی یادآور شد: در طول اجرای طرح محله محور شهید سلیمانی، 

3 هزار و ۵۰۰ نفر از نیروهای مرکز بهداشت و بسیج قم ساماندهی شده اند.

رییس مرکز بهداشت استان قم خبرداد

افزایش۲۰درصدیازدواج
دردورانکرونایی

رییس مرکز بهداشت استان قم  گفت: میزان ازدواج در قم در طول دوران بحران 
کرونا ۲۰ درصد افزایش یافته است.

سیامک محبی با اشاره به این که تعداد مراجعه و بستری در اورژانس پیش 
بیمارستانی قم با سیر نزولی روبه رو شده است افزود: 7۲ درصد از نمونه های 

کرونایی در قم در مراکز سرپایی انجام می شود.
به گفته وی، در تمام مراکز نمونه گیری کرونا در قم با روند کاهشی تست های 
مثبت روبه رو هستیم. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: 
میانگین ابتلا در قم به ازای هر صدهزار نفر جمعیت، 3.۲ درصد است که نسبت به 
هفته قبل هفت دهم درصد کاهش یافته است. محبی ابراز داشت: درصد رعایت 
پروتکل های بهداشتی در جایگاه های سوخت، آرامستانها، تالارهای پذیرایی، 
نانوایی ها، آریشگاه ها، مراکز معاینه فنی، مراکز مسافربری درون و برون شهری 
مطلوب نیست. به باور رییس مرکز بهداشت قم، بیشتر اماکن ورزشی قم در طول 
محدودیت های دوهفته ای کرونا فعال بودند که 8 مورد از آنها پلمب شد. محبی 
اظهار داشت: استفاده از ماسک توسط مردم در مراکز عمومی به 86 درصد رسیده 
است. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم عنوان کرد: از اول آذرماه، ۵۵ 
مورد پلمب مراکز متخلف در قم انجام گرفته است. وی افزود: روزبازارهای قم 
شرایط نامطلوبی ندارد و وضعیت ازدحام و تجمع در آنها نگران کننده است. محبی 
در ادامه عنوان کرد: ضمانت عدم بازگشت قم به وضعیت قرمز کرونایی، اجرای 

درست و به موقع طرح محله محور شهید قاسم سلیمانی است.
 

حضور مدیران و معاونان الزامی است 

اعلامجزئیاتمحدودیتهایاداراتقم
از۱۵آذرماه

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار قم از اعمال محدودیت های کرونایی در 
قم از ۱۵ آذرماه متناسب با وضعیت نارنجی خبر داد. 

تمدید  اعلام  با  روزچهارشنبه  در جمع خبرنگاران  محمدرضا گروسی ظهر 
اجرای طرح جامع مدیریت هوشمند محدودیت ها متناسب با اعلام وضعیت 
نارنجی استان اظهار داشت: با توجه به اعلام وضعیت نارنجی استان قم به استناد 
شصت و پنجمین جلسه ستاد پیشگیری هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ 
به بحران زمان اجرای دقیق مفاد بخشنامه مذکور باید از ۱۵ آذرماه در استان با 
رعایت پروتکل های اعلامی اجرا شود. معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار قم 
افزود: مطابق وضعیت اعلامی ادارات ارائه دهنده خدمات ضروری و دستگاه های 
مرتبط با ماموریت های اساسی و مدیریت شهری با تشخیص بالاترین مقام مسئول 
نسبت به کاهش حضور تا یک سوم کارکنان و در سایر ادارات با حضور ۵۰ درصد 
کارکنان ارائه خدمت کنند. دبیر شورای اداری استان قم خاطرنشان کرد:  با توجه 
به ضرورت پیگیری و نظارت برای اجرای دقیق از دستورالعمل ها و شیوه های 
ارائه خدمات مناسب به مردم، حضور  بهداشتی و همچنین برنامه ریزی برای 

مدیران و معاونین در دستگاه اجرایی الزامی است.

رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم :

فروشگاههایبزرگغرفههای
موادغیرضروریغیرفعالکنند

رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم پیشنهاد داد فروشگاه های بزرگ استان تنها 
به عرضه مواد غذایی و پروتئینی اقدام و سایر غرفه های مواد غیرضروری را فعلا 

غیرفعال کنند.
حسن احمدلو در نشست ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات 
پاسخ به بحران استان سخن می گفت با اشاره به ضرورت اقناع سازی اصناف و 
کسبه در إعمال محدودیت ها و تعطیلی های کرونایی اظهار کرد: به هر حال در 
روزها و هفته های اخیر، شاهد برخی اعتراض ها و تجمع ها از سوی اصناف و 
سَبه مختلف بودیم که این موارد به اتاق اصناف، اتحادیه ها و تیم های بازرسی و  کََ
نظارت وصول شده است، اما تلاش ما بر این بوده که با گفتگو و اقناع سازی، آنان 

را به رعایت این محدودیت های متقاعد کنیم.

دبیرکل مجمع هماهنگی پیروان امام و رهبری قم:

خونشهیدفخریرابادیدهایتنگ
نظرانهپایمالنکنیم

 دبیرکل مجمع هماهنگی پیروان امام و رهبری قم با اشاره به اینکه شهید فخری 
زاده فخر قم و ایران بود و امروز همه ایران برای از دست دادن این دانشمند بزرگ 
حسرت می خورند ، گفت: نباید خون این شهید بزرگوار را با دیدهای تنگ نظرانه 

پایمال کرد. 
به گزارش چهارشنبه شب مرکز خبر حوزه، حجت الاسلام و المسلمین علی 
بنایی در یادمان شهید فخری زاده با عنوان" فخر قم و فخر ایران" افزود: جمعه 
گذشته همای سعادت الهی روی شانه شهید فخری زاده نشست و وعده الهی در 
خصوص ایشان محقق خواهد شد. وی جهاد درراه خدا را راهی به سوی بهشت 
دانست و تاکید کرد: باید از زندگی و همت و فداکاری و دید بزرگ ایشان نسبت به 
مسایل بزرگ کشور درس بگیریم. بنایی با انتقاد از طرح دیدگاه های تنگ نظرانه و 
تلاش برای مصادره این شهید بزرگوار توسط برخی جریان های سیاسی ادامه داد: 
خون شهید را با دیدهای تنگ نظرانه پایمان نکنیم. این سرمایه از دست ما رفت. 
شخصیتی که می توانستند در آفاق فراملی برای ما قدرت آفرینی کند، از دست 
رفت. دبیرکل مجمع هماهنگی پیروان امام و رهبری استان قم، بیان کرد: در این 
شرایط دشمن بسیاری از مطالب را در سایت ها پراکنده کرده است و برخی هم این 
مطالب را بدون توجه بازنشر می کنند ولی حق آن است که منطبق بر راهبرد رهبر 
معظم انقلاب مبنی بر راهبرد رصد گرانه دشمنان حرکت کرد. وی گفت: دشمن 
برای زدن شهید فخری زاده سالهای سال صبر کرد که این شهید را ترور کند و 
ما هم باید کاری انجام دهیم که بالاترین ثمره را داشته باشد. یادمان دانشمند 
شهید محسن فخری زاده با عنوان "فخر قم، فخر ایران" به همت مجمع فضلا و 
مدرسین قمی حوزه علمیه قم و مجمع هماهنگی پیروان امام و رهبری استان قم 
و موسسه آموزش عالی طلوع مهر به صورت مجازی برگزار شد. تروریستهای بیگانه 
عصر جمعه- هفتم آذرماه- با کمین در مسیر خودروی حامل شهید دکتر محسن 
فخری زاده رییس سازمان پژوهش و نوآوری وزارت دفاع در بلوار مصطفی خمینی 
شهر آبسرد دماوند، در عملیاتی انتحاری و مسلحانه، دانشمند هسته ای کشورمان 

را به شهادت رساندند.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

ثبتروزانههزارجریمهیکمیلیون
تومانیدرمحورهایمواصلاتیقم

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم از إعمال روزانه حدود یک 
هزار و ۵۰ جریمه یک میلیون تومانی محدودیت تردد بین شهری در محورهای 

مواصلاتی قم خبر داد. 
و  هماهنگی  پیشگیری،  ستاد  نشست  در  اشرفی  مجتبی  سید  سرهنگ 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان سخن می گفت با بیان این که بیش 
از ۲ هزار و ۵۰۰ نفر از پرسنل انتظامی و ترافیکی در استان مشغول نظارت بر 
محدودیت های کرونایی هستند خاطر نشان کرد: آمار نشان می دهد که روزانه 
حدود ۱7۰ هزار تردد در محورهای مواصلاتی استان انجام می شود که این میزان 
نسبت به مدت مشابه سال قبل حدود ۴۱ درصد کاهش دارد. وی افزود: همچنین 
دوربین های محورهای مواصلاتی استان در این ایام و به صورت روزانه، حدود 
یک هزار و ۵۰ جریمه یک میلیون تومانی را بابت ممنوعیت تردد بین شهری ثبت 
کرده اند. معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم سپس به صدور 
مجوّزهای تردد از استان اشاره و بیان کرد: میانگین صدور مجوّز تردد، حدود یک 
هزار مورد در هر روز بوده است. اشرفی همچنین درباره حضور نیروی انتظامی در 
بازرسی ها و نظارت های مشترک گفت: نیروی انتظامی در ایام اخیر در بیش از 
۱3 هزار بازدید مشترک حضور داشته است. معاون هماهنگ کننده فرماندهی 
انتظامی استان قم همچنین اذعان کرد: نگرانی حوزه انتظامی در استان و در 
حوزه مدیریت بحران، کمبود برخی امکانات و تجهیزات است. وی سپس پیشنهاد 
داد تا امکانات و تجهیزات همه دستگاه ها و نهادهای استانی در این موضوع و در 
یک بررسی همه جانبه، إحصا شود تا همه دستگاه های دخیل در مدیریت بحران 
ها ضمن اطلاع از این امکانات و تجهیزات، نسبت به رفع مشکلات و محدودیت 

های احتمالی اقدامات لازم را مبذول دارند.

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم :

سالیانه۵۰هزارنفردرقم
خوناهدامیکنند

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم با اشاره به تعداد ۵۰ هزار نفری 
سالیانه اهداکنندگان خون دراستان قم گفت:8۰ درصد از مراجعه کنندگان ، اهدا 
کنندگان مستمر هستند. کبیری استان قم را جز اولین استان هایی بود که وارد 
فرایند جمع آوری خون بهبود یافتگان کرونایی است افزود:تاکنون 3۰۰ واحد از 
سوی بهبود یافتگان کرونایی اهدا شده است. وی با تاکید بر رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی مانند استفاده از ماسک، ضدعفونی ۲ ساعته سطوح و فضا های مراکز 
انتقال خون استان گفت: افرادی که برای اهدای خون در مراکز حاضر می شوند 
تمام کنترل های سلامتی   در آنان ارزیابی و کنترل می شود. معاون فنی اداره 
کل انتقال خون استان افزود: در استان قم ۲ مرکز استان قم در بلوار ۱۵ خرداد و 
میدان روح الله پذیرای اهدا کنندگان است. کبیری نیاز به فرآورده های خونی را 
نیازی همیشگی عنوان کرد و افزود : این نیاز خصوصا در روز های سخت کرونایی 

و زمستان ضرورت بیشتری دارد.
  

سرپرست شهرداری منطقه شش قم  خبرداد

تکمیلطرحتعریضخیابانشهیدفهیمی
تاسالآینده

سرپرست شهرداری منطقه شش قم گفت: طرح تعریض خیابان شهید فهیمی 
با تکمیل تملکاتش در نیمه نخست سال ۱۴۰۰ به پایان می رسد.

حسینی با اشاره به اینکه این طرح از جمله طرح های مصوبات سفر رهبری در 
سال 89 به قم است، عنوان کرد: تاکنون 3۰ میلیارد تومان برای تعریض و جدول 
گذاری هزینه شده است که پیش بینی می شود برای تکمیل آن به ۱۱ میلیارد 
تومان بودجه نیاز باشد. وی مشکل این خیابان با این زمان طولانی برای تعریض را 
نبود همکاری برخی ساکنان خواند و گفت: سه پلاک از این خیابان برای تملیک 
باقی مانده است که یکی منزل مسکونی، دیگری یک مسجد و سومی هم بانک 
است. سرپرست شهرداری منطقه شش افزود: با بانک به توافق رسیده ایم، اما 
بخشی از هزینه ها هنوز به آنها پرداخت نشده است. حسینی یک خبر خوش 
هم برای ساکنان این خیابان داشت و گفت: قرار است خیابان شهید امامی هم 
بازگشایی شود، که با بازگشایی این خیابان کمک بسیاری به کسب و کارها خواهد 
شد. خیابان شهید فهیمی، بلوار توحید در منطقه نیروگاه را به خیابان امامزاده 

ابراهیم وصل می کند.

طی ابلاغیه ای از سوی وزیر علوم :

دانشگاهقمبهعنواننمایندهوزارتعلوم
درقمتعیینشد

طی ابلاغیه ای از سوی وزیر علوم تحقیقات و فناوری دانشگاه قم به عنوان 
دانشگاه معین و نماینده وزارت علوم در این استان تعیین شد.  به گزارش  روابط 
عمومی دانشگاه قم ،همچنین طی حکمی از سوی منصور غلامی حجت الاسلام 
و المسلمین عسگر دیرباز نیز به عنوان رییس دانشگاه معین استان منصوب شد. 
بر اساس این گزارش دانشگاه معین، دانشگاه یا واحد آموزش عالی پژوهشی و 
فناوری دولتی در هر استان است که توسط وزارت به عنوان دانشگاه معین جهت 

انجام برخی وظایف در حوزه آموزش عالی در استان انتخاب می شود.

اجتماعی

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: هرچند 
قم از وضعیت قرمز خارج و به وضعیت نارنجی رفته ولی 
خطر عادی انگاری ها زنگ هشدار و نگران کننده است. 
محمدرضا قدیر ظهر روزچهارشنبه  در جلسه ستاد 
به  پاسخ  و فرماندهی عملیات  پیشگیری،هماهنگی 
بحران استان که در سالن کرامت استانداری برگزار شد 
به ارائه گزارشی از وضعیت بیماری کرونا بعد از اعمال 
محدودیت ها پرداخت و اظهار داشت: تست های مثبت 
کرونایی در قم از 7۰ درصد به 3۰ درصد کاهش یافته 
است و آمارهای ابتلا و بستری ها هم کاهش یافته است 
لذا وضعیت قم از حالت قرمز به سمت نارنجی رفته 
اما از عادی انگاری مردم و کاهش رعایت پروتکل های 

بهداشتی نگران هستیم.
انگاری ممکن  این مسئول؛ هرگونه عادی  به گفته 
را در  و دوباره استان  را خطرناک تر  است وضعیت قم 
جدول استان های قرمز کشور قرار دهد لذا از شهروندان 
پروتکل های  رعایت  به  نسبت  چنان  هم  می خواهیم 
بهداشتی و فاصله های اجتماعی پایبندی خود را حفظ 

کنند.
افراد سالمند و پرخطر هم چنان قربانی کرونا ویروس 

بخش  در  قم  استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 

دیگری از سخنان خود با اشاره به درگیری افراد سالمند 
و پرخطر بالای 7۰ سال در قم با کرونا بیان کرد: بیش 
ویروس  و  بیماری  درگیر  که  افرادی  از  درصد  از9۰ 
کرونا هستند افراد سالمند هستند و آمار مرگ ومیر در 
این قشر بیشتر است، لذا باید افراد بالای 7۰ سالی 
که دارای بیماری زمینه ای و پرخطر هستند از بیرون 
رفتن های غیرضروری اجتناب و خود را ملزم به رعایت 

شیوه نامه های بهداشتی کنند.
قدیر افزود: هرچند قم از وضعیت قرمز به وضعیت 
با کاهش  این است که  از  ما  نگرانی  اما  رفته  نارنجی 
محدودیت ها شرایط موجود را عادی و دوباره به وضعیت 
قرمز بازگردیم هرچند در وضعیت نارنجی هستیم ولی 

همچنان وضعیت قم خطرناک است.
روز بازارها و دام شهر پاتوق خطرناک شیوع  کرونا

با اشاره به  رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم 
خطرناک بودن تجمعات و شلوغی ها در آرامستان ها؛ روز 
بازارها و دام شهر قم گفت: با توجه به اعمال محدودیت 
برای اصناف غیرضروری تجمعات کاهش یافته است 
و دام شهر قم  آرامستان ها  و  بازارها  اما هم چنان روز 
وضعیت هشداردهنده ای دارد و محلی برای تجمع مردم 

تبدیل شده است که باید ساماندهی شود.

قدیر عنوان کرد: باید از همکاری و مشارکت خوب 
بازاریان و اصناف درزمینهٔ اعمال محدودیت ها تقدیر و 
تشکر کرد، اعمال محدودیت ها در استان رضایت بخش 
بوده و 8۰ درصد شهروندان قمی و اصناف مختلف خود 
را ملزم به رعایت اصول  پروتکل های بهداشتی می دانند.
به گفته این مسئول؛ قم با اعمال محدودیت ها اکنون 
درزمینهٔ ابتلا به کرونا و وضعیت کرونایی در رتبه بیست و 
چهارم کشور قرار دارد ولی باید هشدار داد مردم بیشتر 
خود را ملزم به رعایت اصول بهداشتی بدانند هرگونه 
عادی انگاری ممکن است باعث افزایش خطر ابتلا و 

زنجیره انتقال بیماری می شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم تصریح کرد: 
امید می رود با اجرای طرح محله محور بانام شهید قاسم 
سلیمانی نسبت به  امر شناسایی و بیماریابی افراد ناقل 

که هیچ گونه علامتی ندارند کمک کند .
ماه گذشته جزو  استان قم که در ۴  گفتنی است؛ 
استان های قرمز و بسیار خطرناک درزمینهٔ ابتلا به کرونا 
بود با اعمال محدودیت ها و مدیریت و کنترل این بیماری 
از سوی ستاد استانی کرونا و همکاری خوب اصناف و 
مردم اکنون در وضعیت نارنجی است و آمار مرگ ومیر و 

بستری ها هم کاهش یافته است.

وضعیت کرونا در قم هشدار دهنده است

روزبازارهاپاتوقتجمعخطرناکقمیها

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم گفت: در استان بیش از ۵۰ درصد مشاغل 
خدماتی بوده که در شرایط شیوع کرونا با یک درصد افزایش بیکاری مواجه شدیم. 

مصطفی کاویانی صبح روزپنجشنبه در جلسه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با 
اشاره به اینکه در استان قم بیش از 50 درصد مشاغل خدماتی بوده که در شرایط 
شیوع کرونا با یک درصد افزایش بیکاری مواجه شدیم اظهار داشت: از همین رو 
توسعه مشاغل خانگی فرصت مناسبی است، مشاغل خانگی ارزانترین نوع ایجاد 

اشتغال هم به شمار می آید.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم توسعه مشاغل خانگی به ویژه برای 
زنان سرپرست خانوار از سال گذشته پیگیری شده است افزود: 123 نفر در حوزه زنان 

سرپرست خانوار تسهیلات مشاغل خانگی دریافت کردند.
وی با بیان اینکه متقاضیان پس از دریافت تسهیلات و شروع کار در نهایت به حوزه 
استانداردسازی وبرندسازی هم مرتبط می شوند تصریح کرد: مزیت هایی که در طرح 
مشاغل خانگی در استان مورد بوده مربوط به مشاغلی همچون گلیم بافی، قالیبافی، 
تراش  خیاطی،  سازی،  حجم  و  مجسمه سازی  عروسک،  ساخت  چرم،  تولیدات 
سنگ های زینتی، ترجمه متون مدیریت . کاویانی با اشاره به سهم استان قم از این 
طرح گفت: سهم استان در طرح توسعه مشاغل خانگی 1500 نفر است که تاکنون 
1100 نفر ثبت نام کرده اند با این وجود این عدد با توجه به ظرفیت استان قم می تواند 

به 3000 نفر افزایش یابد و طرح پوشش طرح قرار گیرند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم شرایط دریافت تسهیلات را مورد 
توجه قرار داد و افزود: بومی استان، حداقل سن 18 سال و نداشتن بیمه کارفرمایی، 
ممنوعیت کارهای سخت و زیان آور بودن از مهمترین موارد لحاظ شده برای اعطای 

این تسهیلات است.
قم بازارچه دائمی مشاغل خانگی ندارد

همچنین صدیقه صدیق تقی زاده در این جلسه یکی از مهمترین مشکلات پیش 

روی طرح دو ساله مشاغل خانگی در قم را عدم استقبال زنان برشمرد و اظهار داشت: 
این در حالی است که صفر تا صد این طرح برای متقاضیان رایگان بوده و بستر 

وامکانات برای پذیرش آماده است.
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم با بیان اینکه برخی زنان سرپرست 
خانوار در دوره ها شرکت می کنند اما باز هم حاضر به اشتغال نمی شوند افزود: یکی 
از دلایل عمده برای عدم اشتغال زنان سرپرست خانوار این است که عمدتا تحت 
پوشش خیریه ها و نهادهای حمایتی هستند و می ترسند در صورت ورود به بازار کار، 

این حمایت ها را از دست بدهند.
وی با بیان اینکه جامعه هدف مشاغل خانگی عمدتا 60 تا 70 درصد بانوان هستند 
ادامه داد: با مجموعه  های مختلف رایزنی شده تا  افراد شاغل در سامانه ثبت نام کنند، 
مهارت  های لازم را بیاموزند و از مزایای آن بهره مند شوند اما متاسفانه به دلیل عدم 

اعتماد و ناآگاهی از طرح ورود نمی کنند.
صدیق با انتقاد از موازی کاری و عدم هم افزایی در استان برای طرح مشاغل 
خانگی عنوان کرد: طرح مشاغل خانگی 2 سال است برای ایجاد اشتغال مورد 
توجه بوده و به طور ویژه بحث بانوان و خانواده در آن مورد توجه است، بسیاری 
از دستگاه های مختلف به این موضوع ورود کرده اند  اما از همدیگر بی اطلاع 

هستند.
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم خاطرنشان کرد: در همه استان ها 
بازارچه های دائمی مشاغل خانگی وجود دارد اما در قم علیرغم پیگیری های زیاد 
محروم از این بازارچه هستیم، سال گذشته پس از رایزنی های زیاد شهرداری و شورای 
شهر کار جانمایی بازارچه را انجام داد که به جهت شیوع بیماری کرونا راه اندازی 

منتفی شد.
به گفته وی، 150 زن سرپرست خانوار برای حضور در بازارچه مشاغل خانگی 

شناسایی شده اند تا در صورت راه اندازی آن مشغول کار شوند.

کرونا نرخ بیکاری قم را یک درصد افزایش داد

حمایتازمشاغلخانگیبااولویتزنانسرپرستخانوار

هر شش روز، یک راکب موتور سوار در قم  به کام مرگ کشیده می شود

خودکشی با چاشنی هیجان و غفلت 
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مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی:

قیمتگوشتمرغبهعلتافتتقاضا،
کاهشمییابد

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی گفت: با توجه به کاهش تقاضا و 
عرضه نهاده در بازارگاه، قیمت گوشت مرغ روند کاهشی به خود گرفته و در روزهای 

آینده متعادل می شود. 
»محمدعلی کمالی«  با بیان اینکه بخشی از افزایش قیمت گوشت مرغ ابتدای 
هر ماه مربوط به افزایش تقاضا است، افزود: البته بخش عمده افزایش قیمت 
مربوط به کمبود نهاده های دامی با نرخ مصوب و کاهش جوجه ریزی در مهرماه 

بوده است.
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی اظهارداشت: اکنون با اقدامات 
دولت در ترخیص نهاده های دامی از گمرکات و ورود شرکت پشتیبانی امور دام 
کشور در توزیع گسترده گوشت مرغ گرم و مرغ منجمد قیمت این محصول 
با کاهش روبرو شده است. کمالی تصریح کرد: اکنون قیمت هر کیلوگرم مرغ 
زنده درب واحدهای پرورشی حدود ۱6 هزار تا ۱6 هزارو ۵۰۰ تومان است که 
در کشتارگاه ها ۲۲ هزارتومان و به طور میانگین با نرخ های بین ۲6 هزار تا 3۰ 
هزارتومان در بازار عرضه می شود. به گفته وی، طی هفته های اخیر نرخ مرغ 
زنده درب واحدهای تولیدی نزدیک ۲3 هزار تا  ۲۵ هزارتومان و قیمت هر کیلوگرم 
گوشت مرغ بین 3۵ هزار تا ۴۰ هزار تومان بوده است. مدیرعامل اتحادیه سراسری 
مرغداران گوشتی افزود: وضعیت بازار نشان میدهد که قیمت مرغ زنده درب 
واحدهای تولیدی  نزدیک 9 هزارتومان و گوشت مرغ در بازار حدود ۱۰ هزارتومان 

کاهش یافته است.
کمالی اضافه کرد: از چهارشنبه هفته گذشته یک محموله ذرت و کنجاله سویا 
در سامانه بازارگاه در حال توزیع است که گرچه به دست برخی تولیدکنندگان در 
برخی استان ها نرسیده است اما توزیع  همین محموله در کاهش قیمت مرغ موثر 
است. وی افزود: تداوم توزیع نهاده ها در بازارگاه می تواند موجب متعادل شدن 

بازار گوشت مرغ شود.
افزایش دو برابری قیمت جوجه یک روزه

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی گفت: طی هشت تا ۱۰ روز اخیر 
با افزایش جوجه ریزی در دور جدید پرورش، قیمت جوجه یک روزه به چهار هزارو 

۵۰۰ تا پنج هزار تومان رسیده  که افزایش دو برابری را نشان می دهد.
وی افزود: پیش از این قیمت جوجه یک روزه بین دو هزار تا دو هزارو ۴۰۰ تومان 
بوده است. وی تصریح کرد: وضعیت جوجه ریزی دور جدید نشان می دهد که 

وضعیت تولید مرغ گوشتی در ماه آینده مطلوب خواهد بود.
کاهش قیمت مرغ با توزیع گسترده توسط  شرکت پشتیبانی امور دام 

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی گفت: شرکت پشتیبانی امور دام 
کشور با زنجیره های تولید قراردادهایی دارد که در قبال تامین نهاده های تولید، 
برای ذخایر مرغ خریداری می کند که ورود این مرغ به بازار موجب کاهش قیمت 
ها شد. کمالی ادامه داد: وضعیت عرضه مرغ در برخی استان هایی که مشکل 

داشتند، شرایط بهتری پیدا کرده است.
 

معاون بانک مرکزی اعلام کرد: 

پرداختسودسهامشرکتها
بهصورتالکترونیکی

معاون شرکت سپرده گذاری مرکزی گفت:به دلیل پراکندگی سهامداران در 
مناطق مختلف کشور، سامانه ای برای توزیع سود شرکت ها به صورت الکترونیکی 

فراهم شد تا نیازی به حضور فیزیکی افراد نباشد. 
علیرضا ماهیار در رابطه با رونمایی از سامانه مجامع الکترونیک و سامانه پرداخت 
سود سهام، گفت: سامانه توزیع سود یکی از مطالبات سهامداران از شرکت سپرده 

گذاری مرکزی بود تا بتوانند سود خود را بدون مراجعه حضوری دریافت کنند.
وی افزود: از ابتدای سال گذشته بحث سامانه پرداخت سود سهام به صورت 

آزمایشی انجام شد و اکنون از این سامانه رونمایی شد.
معاون شرکت سپرده گذاری مرکزی افزود: ناشر بعد از برگزاری مجمع، میزان 
سودی را که به سهامدار تعلق می گیرد مشخص و به شرکت سپرده گذاری ارسال 
می کند سپس شرکت سپرده گذاری مرکزی به صورت اتوماتیک سود را به حساب 

سجامی سهامدار واریزمی کند و به سهامدار اطلاع رسانی می شود.
وی با بیان اینکه با توجه به شرایط کنونی بیش از ۱8 میلیون مراجعه حضوری 
برای دریافت سود سهام حذف شده است ادامه داد: از ابتدای سال تاکنون ۱8.۵ 
میلیون سهامدار سود خود را از این طریق دریافت کردند و به طور متوسط برخی از 

سهامداران بیش از 7 بار سود سهام خود را اینگونه دریافت کرده اند.
برای  شرکت  الزام  بررسی  حال  در  بهادار  اوراق  بورس  سازمان  داد:  ادامه  او 
پرداخت سود سهام به صورت الکترونیک است. وی افزود: تاکنون 8۲ شرکت و 
تا پایان سال بیش از ۱۰۰ شرکت سود را اینگونه پرداخت کرده اند. معاون شرکت 
سپرده گذاری مرکزی درباره سامانه برگزاری مجامع الکترونیک گفت: در 3 سال 
اخیر مسائل حقوقی و عملیاتی برگزاری مجامع الکترونیک شرکت ها بررسی 
و درنهایت از این سامانه رونمایی شد. سهامداران می توانند بعد از احراز هویت، 
لیست مجامع عمومی شرکت ها را که به صورت الکترونیک و آنلاین برگزار می شود 
ملاحظه و در مجامع شرکت کنند. وی ادامه داد: در این سامانه سهامدار می توانند 
با طرح سوال و هم اندیشی در این مجامع حضور داشته باشد و در نهایت رأی 
دهند. در گذشته به دلیل اینکه سهامداران باید به صورت فیزیکی در مجامع 
شرکت می کردند حضور ان ها در مجمع کمتر از ۵ درصد بود، اما اکنون سهامدار 
می تواند بدون محدودیت در مجامع شرکت و تبادل نظر کنند. ماهیار بیان کرد: 
تاکنون به صورت پایلوت مجمع 3 شرکت آنلاین برگزار شده و ۱7 شرکت دیگر نیز 

درخواست برگزاری مجامع به صورت آنلاین داده اند.
معاون شرکت سپرده گذاری مرکزی گفت: از هفته آینده مجمع ۵ شرکت سرمایه 
گذاری استانی برگزار می شود و به دلیل اینکه این شرکت ها سهامداران میلیونی 
دارند نمی توانند مجامع خود را به صورت حضوری انجام دهند و نیازمند برگزاری 

مجامع به صورت آنلاین هستند.
وی افزود: افراد برای حضور در مجامع شرکت ها می توانند به درگاه یکپارچه ذی 

نفعان و درگاه مجامع الکترونیک مراجعه کنند.

 عضو مجلس خبرگان رهبری "حذف کامل ربا به صورت واقعی از جریان و 
عملیات بانك"، "قرار دادن عقود اسلامی در ساختار بانکی"، "اجرای محتوای 
واقعی )و نه اسمی و تشریفاتی( این عقود" و "نظارت هیئت فقهی با ساز و 
کارهای حقوقی بر کل روند اجرای عقود در بانك” را چهار مولفه مهم برای شکل 

گیری بانکداری اسلامی ذکر کرد.
از طرف جامعه  بانکداری اسلامی که  مبلغی در سمینار  الله احمد  آیت 
المصطفی العالمیه شعبه لبنان به صورت مجازی برگزار شد، خاطرنشان کرد: 
اگر همه یا برخی از این مولفه های چهارگانه وجود نداشته باشند، بانکداری 
اسلامی یا اساسا پدید نمی آید  و یا اگر نهادی تحت این عنوان شکل بگیرد، 

یک شکل گیری سطحی، اسمی  و فاقد محتوای اسلامی است.
حذف کامل ربا از جریان و عملیات بانك:

  وی با اشاره به مولفه حذف کامل ربا از جریان و عملیات بانك گفت: ربا خط 
قرمز دین است و اسلام سود بردن را پذیرفته بلکه بر  انجام و توسعه آن تمرکز 

کرده است اما به هیچ وجه سود بردن از طریق ربا را نپذیرفته است.
 قرار دادن عقود اسلامی در ساختار و سازمان عملیات بانکی: 

آیت الله مبلغی در ارتباط با مولفه دوم بانکداری اسلامی گفت: برخی  تصور 
می کنند وقتی اسلام به دنبال حذف ربا از بانک است، می خواهد دنیایی از 
سکون، سکوت ، عدم فعالیت ، عدم سرمایه گذاری و کاهش فعالیت اقتصادی 
و تعطیل بانک را ایجاد کند، در حالی که این تصور اساسا درست نیست، اسلام 
تمرکز زیادی بر سرمایه گذاری و توسعه دارد و خداوند در قرآن به ایجاد عمران 

در زمین امر کرده است.
رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی گفت: اگر  بتوانیم  
محتوای فقهی ناظر به بانکداری را  به صورت کامل و جامع درک و آن را به دقت 

اجراء کنیم، روح تازه ای به آن داده ایم.

آیت الله مبلغی تصریح کرد: واقعیت این است که قراردادهای اسلامی بسیار 
گسترده، و از تنوع و انعطاف پذیری زیادی برخوردار است به طوری که می تواند 

زمینه های مختلف سرمایه گذاری را به طرق مختلف و متنوعی پوشش دهد.
 اجرای محتوای واقعی عقود اسلامی در بانک

عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه تعامل اسمی و ظاهری با عقود 
اسلامی مسئله خطرناکی است، گفت: ما نباید با اصطلاحات و ادبیات عقود 

اسلامی بازی کنیم.
آیت الله مبلغی اضافه کرد: برای پیاده سازی واقعیت قراردادهای اسلامی، 
ابتدا باید قراردادهای اسلامی را به درستی و دقیق بشناسیم و ماهیت آنها را 
کاملًا درک کنیم، سپس به صورت تخصصی و با بهره گیری از آراء و متخصصان، 
واقعیت و محتواهای آنها را در کالبد بانک تعبیه کنیم  و سرانجام هم توسط بانک 
و مسئولان بانک و هم توسط مشتریان بانک این قراردادهای اسلامی را با دقت 
در تمام مراحل قرارداد، )از زمان پیدایش تا تمام مراحل روندهایی که براساس 

قرارداد انجام می شود(، اجرا کنیم.
نظارت دقیق هیات فقهی

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با اشاره به اهمیت نظارت دقیق شرعی 
اظهار داشت: هیأت نظارت شرعی نباید افتخاری یا مشورتی و تشریفاتی باشد، 
زیرا چنین هیاتی فایده ای ندارد، بلکه این نظارت شرعی باید در تمام مراحل 
فرآیند قرارداد وجود داشته باشد و کار نظارت را با ابزار حقوقی تضمین کننده 

به انجام برساند.
وی افزود: بر این اساس اولًا این هیئت باید تأیید کند که در بانک ها همه این 
مراحل درست تحقق  می پذیرند و  این درستی در تمام مراحل را امضا کنند و 
در ثانی، با بهره گیری از ابزار های حقوقی تضمین کننده، پیگیری های لازم را 
در صورت بروز هرگونه مشکل یا عدم اجرا یا انحراف از این قراردادها را به انجام 

برسانند
  سه بخش بانک و نحوه شکل گیری آن در بانکداری اسلامی

آیت الله مبلغی با اشاره به سه بخش تجهیز منابع، تخصیص منابع و خدمات 
بانکی، گفت: عقود اسلامی به شرط فراهم بودن همه شرایط می توانند در دو 
بخش اول و دوم به صورت معنادار و تاثیر گذاری ماهیت فعالیت بانکی را نشاط 

و تحرک ستودنی ببخشند.
 وی گفت: بخش تجهیز منابع  از سه رهگذر حساب جاری، حساب پس انداز 

و حساب سرمایه گذاری شکل می گیرد.
حساب جاری

 وی گفت: حساب جاری، حسابی است که  صاحب پول آنرا در بانک به منظور 
حفظ پول خود از یک طرف و درخواست  و برداشت آن به سرعت و سهولت از 
طرف دیگر، و انجام معاملات روزانه  به طور مرتب در بازار معاملات بدون نیاز به 

حمل پول  از طرف سوم باز می نماید.
 وی به ماهیت شناسی پولی که مشتری در بانک به عنوان حساب جاری 
قرار می دهد ، پرداخت و گفت بین فقیهان  این پرسش مطرح شده است 
که آیا مبالغی که مشتریان در حساب جاری در اختیار بانک قرار می دهند 

ودیعه است یا قرض؟
 آیت الله مبلغی با اشاره به اینکه برخی از فقهای معاصر اهل سنت معتقدند 
که این نوع سپرده، ودیعه است، گفت:   این در حالی است که اکثر فقهای 
شیعه و سنی معتقدند که این نمی تواند ودیعه باشد بلکه ماهیت قرضی دارد. 

وی افزود: آنها برای این مدعا دلایلی ذکر کرده اند که در جای خود باید به 
آن پرداخت.

 حساب پس انداز
عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه حساب پس انداز یک حساب 
کارآمد و تاثیر گذار در تجهیز  و تأمین منابع بانک است ، گفت:  شکل دهی 
فقهی  به این حساب در ساختار بانک اسلامی به دو صورت  قابل انجام است.  
 وی در بیان این  دو صورت گفت: اول اینکه تکیه بر قرض الحسنه شود در 
این صورت اموالی که از طرف صاحب  حساب  در اختیار بانک قرار می گیرد 
به ملکیت بانک در می آید  و بانک با تکیه بر اموال در اختیار، بر اساس  عقود 

اسلامی به ارائه تسهیلات  اقدام می کند.
 وی افزود: در این صورت، صاحب پس انداز هیچگونه فائده و ربحی را از بانک 

دریافت نمی گیرد چرا که ربا تلقی می شود.
آیت الله مبلغی ادامه داد: راه دوم شکل دهی به این حساب بر اساس مضاربه 
است؛ به گونه ای که مشتری بانک  به عنوان صاحب سرمایه و بانک به عنوان 

عامل در این مضاربه ایفای نقش می کنند.
سپرده سرمایه گذاری

  وی گفت: سپرده سرمایه گذاری در بانکداری اسلامی حسابی است که 
توسط مشتری  در بانک با هدف سرمایه گذاری براساس یکی از  قراردادهای 
اسلامی گشوده می شود،  در سپرده های سرمایه گذاری، در بسیاری از مواقع، 
در واقع دو قرارداد منعقد می شود، یکی قرارداد وکالت بین مشتری و بانک است 
و دیگری  عقدی از عقود اسلامی که بین بانک و یك شخص ثالث بسته می 

شود.
 آیت الله مبلغی تصریح کرد: طبق قرارداد دوم، فرآیند سرمایه گذاری صورت 
می گیرد و سود بین مالک سرمایه و شخص ثالثی که طرف قرارداد است، 

توسط بانک توزیع می شود.
  تخصیص منابع

استاد برجسته حوزه علمیه قم گفت: تخصیص منابع  عملی است که بانک 
در تعامل مشتریان به آن اقدام می کند و به موجب آن،  منابع در اختیار را در 
چارچوب های حقوقی به سمت فعالیت های اقتصادی، و توسعه و شکوفایی 
آنها هدایت می کند. وی ادامه داد: تخصیص منابع یک زمینه بسیار وسیع 
برای بانکداری اسلامی است ، زیرا بر اساس قراردادهای مختلف اسلامی در 
این زمینه با مشتریان خود تعامل می کند و فعالیت اقتصادی گسترده ای را در 
قالب این قراردادها شکل می دهد و مضاربه، مزارعه، مساقات، اجاره بشرط 
تملیك، سلف، جعاله،  مشارکت حقوقی، مشارکت مدنی،  خرید دیون، قرض 
الحسنه، بیع تقسیط، سرمایه گذاری مستقیم  و عقود متعدد دیگر از این دست 

می باشند.

آیت الله مبلغی تشریح کرد:

مولفه های چهارگانه شکل گیری بانکداری اسلامی 
هیأت نظارت شرعی بانک، نباید افتخاری، مشورتی و تشریفاتی باشد

تصرفات  قم  دو  منطقه  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیأت 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3986۰33۰۰۰۲۰۲۴6۲9 شماره  ۱-رأی 
۱396۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰9۰۰مربوط به سید محمدعلی میرصانع فرزند سیداسمعیل 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲7 مترمربع 
پلاک شماره ۱789 و ۱79۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم جوادی ثبت دفتر 3۰3 صفحه ۵۵)م 

الف8۲8۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۱۱۲8 شماره  رأی   -۲
محرمعلی  فرزند  حسینقلی  حسین  به  مربوط   ۱39۱۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۱93۵8
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۰ مترمربع 
پلاک ۲7۱9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از عباداله ناهیدی)م الف8۲86(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۱۰38 شماره  رأی   -3
۱398۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰9۲۵ مربوط به سید محمود حسینی ادبی فرزند  سید فخرا 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲3مترمربع 
پلاک ۲3۲۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از محمد حسین ضیائی بیگدلی ثبت دفتر ۱۰ صفحه 9۲)م 

الف8۲87(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۴۰99 شماره  رأی   -۴
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰7۴۱ مربوط به اعظم اصمعی فرزند علی اکبر درقسمتی 
از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۴8/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲73۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث حسین و عذری زندیه 

صفحه ۵7۴ و ۵77 دفتر ۲۴)م الف83۲6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۴۰98 شماره  ۵-رأی 
۱398۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰۴۱7 مربوط به علی رضا احمدی فرزند ولی اله  درقسمتی 
از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۴8/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲73۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث حسین و عذری زندیه 

صفحه ۵7۴ و ۵77 دفتر ۲۴)م الف83۲7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱3793 شماره  6-رأی 

از  درقسمتی  شوذب  فرزند  قراگزلو  زهرا  به  مربوط   ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰977
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  6۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲3۰6اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از حسین زرین اقبال صفحه ۱96 دفتر 88)م الف833۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۴۰۱۱ شماره  7-رأی 
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱۲۱۱ مربوط به اکرم رضائی اطهر فرزند یداله درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  6۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۰9۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از فرهاد صدیق صفحه ۱6۲ دفتر ۲3۱)م الف833۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۲96۲ شماره  8-رأی 
اسماعیل  فرزند  وردی  گل  قنبرعلی  به  مربوط   ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱33۴
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱9/3۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱688/3/۲7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱6۰۵۵ مورخ 9۰/۱۰/۲8 دفتر 33 قم 

صفحه ۵63 دفتر 333)م الف833۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱3798 شماره  9-رأی 
۱398۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱۲۴3 مربوط به علی اکبر بیرامی فرزند محمدعلی درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱7/۱۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱968اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از حسین امینی قمی طی سند قطعی شماره ۲۵۲۵۴ 

مورخ ۵۴/۱۱/۲۲ دفترخانه ۱۵ قم)م الف8333(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱38۱8 شماره  ۱۰-رأی 
از  درقسمتی  یحیی  فرزند  نظری  شعلا  به  مربوط   ۱396۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱۲۵۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 73/۱۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱98۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از علی اکبر خلیقه قلی ثبت دفتر 3۴۴ صفحه 87)م 

الف833۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۴۲98 شماره  ۱۱-رأی 
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰7۰۱ مربوط به محمدرضا نجفی فرزند غضنفر درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴9/۵۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۱۴3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از مجتبی نجفی صفحه ۵3۲ دفتر ۱۱8)م الف833۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۴۰۰8 شماره  ۱۲-رأی 

۱397۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰6۰6 مربوط به صفی اله امامی فرزند ابراهیم درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۴7اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از علی صادقی صفحه 3۵ دفتر 3۵۲)م الف8336(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱۲۴96 شماره  ۱3-رأی 
خان  حسین  فرزند  زاده  اکبرخان  زهرا  به  مربوط   ۱398۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۲۵88
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱89۵/3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از روح اله افشار ثبت صفحه ۴۴6 دفتر 33)م 

الف8337(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۰۵۲99 شماره  ۱۴-رأی 
۱39۵۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱۰۵8 مربوط به ولی اله پورعبدی فرزند فرج اله درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۵/6۰مترمربع پلاک 
شماره ۲۱86 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از اسماعیل افسر)م الف8338(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۱3۱7۲ شماره  ۱۵-رأی 
علی  فرزند  مهمانلو  شکراللهی  غفار  به  مربوط   ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۰۱83
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱9۵۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسلام خالق زاده قرمز باغ انتقالی طی سند قطعی 

شماره ۴9۵39 مورخ 9۰/6/7دفتر ۴۱قم)م الف8339(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۰9/۱۵ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/۱۰/۰۱
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰6۲93 شماره  رای   -۱
۱398۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۲۰۲9 مربوط به سید محسن پیغمبری فرزند آقا حسن در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱33 مترمربع پلاک شماره ۱۰96۵اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 3۰۴۴ مورخ ۱393/۰۲/۰6 دفترخانه 

۱۰۵قم)م الف 8۲8۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰9۵33 شماره  رای   -۲
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۴۲3 مربوط به علی جعفری منش فرزند مرتضی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ۱۰۲/۲۰مترمربع پلاک شماره ۱۰86۱ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره ۱8۴۴۵۲ مورخ ۱39۵/۱۰/۰7 دفترخانه 3 

قم)م الف 8۲8۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰89۴8 شماره  رای   -3  
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۲۲6 مربوط به غلامعلی یوسفعلی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ۱۱۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۱9۰ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حبیب اله حلاجیان )م 

الف8۲83(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰9۱7۴ شماره  ۴-رای 
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۲۰۱ مربوط به حسین عسگری فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۱76/9۴ مترمربع پلاک شماره ۵7۲8 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۱۱۴۰۱ مورخ 96/۰۵/۱۰دفترخانه ۱6 قم و 
اقرارنامه اصلاحی ۱۱۱۴۴3 مورخ 96/۰۵/۱8دفترخانه ۱6قم)م الف8۲8۵(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰987۱ شماره  ۵-رای 
۱398۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰869 مربوط به امیرمحسن اسماعیلی فرزند اسماعیل در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱7۲/۴۰مترمربع پلاک شماره ۱۰۴8۲/۱۱ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 3۵3 صفحه ۴۴۵ به 

موجب سند قطعی 363۲مورخ ۱39۱/۰۲/3۱ دفترخانه 88قم)م الف83۲8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰9۴۵3 شماره  6-رای 
۱398۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱96۲ مربوط به معصومه خاوریان فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 9۰/7۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۱3۵/۱۱8۰ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۱۲ صفحه ۴۰۱ به موجب 

سند قطعی ۵373۱ مورخ ۱398/۰8/۱8 دفترخانه ۲9قم)م الف83۲9(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۰9/۱۵ تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/۱۰/۰۱
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۵۲۴/۱
بدینوسیله به آقای حسین صالحی فرزند عیسی به کدملی ۵۰۱۰83۴۲۵۱ 
بدهکار پرونده کلاسه 99۰۲7۲3 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده 
اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 9۱۴۲877۱/39 بین شما و بانک 
ملت مبلغ ۱9/۱۱6/37۲ ریال که روزانه از تاریخ ۱399/7/۱9 مبلغ 3/66۵ 
ریال به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار 
درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه 
فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱8/۱9 آئین نامه اجرائی مفاد 
اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ 
اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت 
ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی 
دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 

)۱3368
قوه قضائیه، سازمان ثبت اسناد و املاک کشور، اداره اجرای اسناد 
رسمی قم

-----------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم

در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به خانم، 
نرگس نیک سخن شیرازی فرزند علی نقی که توسط کارشناس دادگستری 
ارزیابی شده است در روز پنجشنبه مورخ ۱399/۱۰/۰۴ ساعت ۱۰ الی ۱۱ 
در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی 

بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
۱-موقعیت ملک: در استان قم بخش کهک – روستای ابرجس روبروی گلزار 

شهدا با مختصات )۴83۱73/3799879( یو توی ام وجود دارد.

۲-مشخصات ثبتی: دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی ۱۴/۵۰9 
اصلی بخش کهک واقع شده است.

3-مشخصات عرصه و اعیان ملک: ملک فوق یک قطعه زمین به مساحت کل 
۴۰7/79 مترمربع )دودانگ متعلق به خانم نیک سخن، دو دانگ متعلق به خانم 
مزرعه شاعی و دو دانگ متعلق به خانم کاشانی نژاد( که دارای یک ساختمان با 
اسکلت دیوار باربر و سقف چوبی با کف موزاییک و بدنه سفید و سقف بصورت 
)پی وی سی( دارای حوض آب با داخل سنگ سرویس توالت با ابرمگن زمین در 
حیاط و حیاط سازی با کف پوش بتنی رنگی و دیوار محوطه به ارتفاع حدود 3 متر 

با پوشش سیمان سفید و انشعابات آب و برق و گاز می باشد.
۴-ارزش کل ملک، بدون هرگونه عقب نشینی و بدهی و موارد دیگر به دهیاری 
و بانک و سایر ارگانها و اشخاص به مبلغ 8/۵3۲/۴3۰/۰۰۰ )هشت میلیارد و 
پانصد وسی دو میلیون و چهارصد و سی هزار ریال( و ارزش دو دانگ مشاع از 
ششدانگ پلاک مذکور متعلق به محکوم علیه )خانم نرگس نیک سخن( به میزان 
۲/8۴۴/۱۴3/۰۰۰ ریال )دومیلیارد و هشتصد و چهل و چهار میلیون و صد و 
چهار میلیون و صد و چهل و سه هزار ریال( ارزیابی میگردد به مزایده و فروش 

گذاشته میشود.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده 
به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در 
جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی 
که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد. ضمناً ده درصد از مبلغ 
پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد. این آگهی یک 

نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد.)م الف ۱3۲83(
مدیر دفتر واحد اجرای احکام مدنی بخش شعبه اجرای احکام مدنی 
بخش کهک-رضاحاجی اسماعیلی

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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مهاجم تیم ملی فوتبال ایران و تیم استقلال گفت: رویای بعدی ام این است که 
روزی بهترین بازیکن فوتبال آسیا شوم. 

به گزارش ایرنا از سایت رسمی فدراسیون فوتبال، مهدی قایدی چهارشنبه شب 
در لایو اینستاگرام فدراسیون فوتبال حضور یافت و درباره موضوعات مختلف صحبت 

کرد.
متن پرسش و پاسخ سیف برقی با قایدی به شرح ذیل است:

چند روز پیش سالروز راه یابی دراماتیک تیم ملی به جام جهانی ۱998 
آمدی،  دنیا  به  اتفاق  این  از  بعد  سال  یک  که  کسی  به عنوان  بود،  فرانسه 

احساست با دیدن این بازی چیست؟
مسلماً بازی تیم ملی مقابل استرالیا یکی از خاطره انگیزترین بازی های تاریخ 
فوتبال ایران بود. گویا آن روز، به خاطر آن دیدار همه جا به حالت تعطیل درآمده بود 
حتی مدارس. من معتقدم این بازی خاطره انگیزترین بازی ایران در تاریخ مسابقات 
مقدماتی جام جهانی به شمار می آید. من از وقتی که در ۱3 یا ۱۴ سالگی به فوتبال 
علاقه مند شدم کل این بازی را از همان توضیحات آقای خیابانی تماشا کردم. 
خاطرم است در همان ابتدا بازی با حملات استرالیا شروع شد که درنهایت توانستند 
دو گل را هم به ثمر برسانند. اما در ادامه به عقیده من ورود آن فرد خاطی به ورزشگاه 
و پاره شدن تور، فرصت بسیار خوبی برای بازیابی روحی بازیکنان تیم ملی فراهم کرد. 
همچنین پشتک زدن های عابدزاده و بازگشت تاریخی تیم ملی که بسیار عجیب بود.
آن زمانی که بازی را بعداً دیدی تصور می کردی که ایران به بازی برگردد و در 

نهایت راهی جام جهانی فرانسه شود؟
باور کنید من هنوز هم هر وقت این بازی را می بینم موهای تنم بلند می شود. واقعاً 
با توجه روند بازی، اصلًا تصور نمی شد که ایران بتواند دو گل به ثمر برساند. ولی 
با همکاری بازیکنان و تعویضی که منجر به ورود آقای ابراهیم تهامی شد این اتفاق 
رخ داد. فکرمی کنم هیچ ایرانی آن صحنه گلِ آقای خداداد عزیزی به استرالیا را ِ 

فراموش نمی کند.
از خاطره بازی فاصله بگیریم و برویم به سوالات مخاطبان درخصوص مبحث 
آسیب دیدگی در فوتبال بپردازیم. اولین پرسش اینکه آیا خستگی منجر به 

آسیب می شود؟
بله حتماً همین طور است. آن اوقاتی که بازی به اتمام می رسد و بدن اصطلاحاً 
خالی می شود. در این زمان است که بدن احتیاج به ریکاوری خوبی دارد، چراکه بدن 
به شدت آن زمان آسیب پذیر است و آن وقت اگر تغدیه و ریکاوری خوبی نداشته باشیم 
احتمال آسیب پذیری افزایش هم پیدا می کند. خیلی از مسائل دیگر هم وجود دارد، 
مثل مکمل ها که می شود در این مواقع استفاده کرد تا احتمال آسیب پذیری کمتر 

شود.
آمادگی جسمانی چقدر می تواند در کمتر شدن آسیب ها نقش داشته باشد؟
خب هرقدر عضلات ما مثلًا در رشته فوتبال عضله چهار سرِ ران، دوقلو، کشاله و 
همسترینگ قوی تر باشد میزان مصدومیت در طول فصل کمتر است ولی در غیر این 
صورت یک بازیکن بخشی از فصل را از دست خواهد داد که این به ضرر هر بازیکنی 
است. بنابراین باید عضلاتمان را که در اثر بازی های مکرر ضعیف می شود را با انجام 
تمرینات اختصاصی تقویت کنیم که مبادا در بازی هایی که تیم به ما احتیاج دارد 
حضور نداشته باشیم که به این ترتیب هم بازیکن و هم تیم از این بابت ضرر می کنند. 
همچنین در اینجا باید تأکید کنم که تقویت عضلات شکم و کمر و در کل بالاتنه را نیز 
نباید فراموش کرد، این در حالی است که بسیاری از بازیکنانی که بیشتر فشار خود را 

به پا می آورند، از این نواحی بالاتنه ضرر فراوانی می بینند.
در فوتبال بیشترین آسیب را بازیکنان چه پستی می بیند؟

بیشتر این مهاجمین هستند که در معرض آسیب دیدگی قرار می گیرند، به این 
دلیل که به نسبت بیشتر صاحب توپ هستند. از بین مهاجمان هم آن دسته که از 
قدرت حمل بالای توپ برخوردارند مدافع را مجبور به خطا می کنند و از همین رو من 

فکر می کنم مهاجمان تکنیکی بیشترین احتمال مصدومیت را دارند.

بدترین آسیبی که خودت دیدی مربوط به چه زمانی است؟
درخصوص خودم که نمی توانم بگویم، اما جز خودم فکر می کنم در جام جهانی 
۲۰۰6 خطای حسین کعبی روی فیگو خیلی خطرناک بود که جای استوک روی 
صورت های فیگو مانده بود و همچنین در جام جهانی ۲۰۱۴ در حین بازی فکر می 
کنم کلمبیا و برزیل خطایی که موجب شکستن کمر نیمار شد که اتفاقاً به همین 

خاطر ادامه جام را از دست داد.
سایر  به  نسبت  به  قسمت  کدام  در  آسیب دیدگی  می کنی  فکر  خودت 

مصدومیت ها خطرناک تر است؟
 در کل همه اعتقاد دارند ACL از همه خطرناک تر است و من هم این را قبول دارم، 
اما ازنظر من شاید در طول فصل ACL خدای نکرده شامل حال دو بازیکن شود، 
ولی من فکر می کنم آسیب دیدگی از ناحیه مچ پا حدود ۱۰ تا ۱۲ بازیکن را درگیر 
می کند که این بیشتر به دلیل زمین های بد است که به مصدومیت بازیکنان در این 

نقطه از پا منجر می شود.
در معرض چه  رده  این  پایه فکر می کنی  فوتبال  در  به حضورت  توجه  با 

خطراتی است؟
خب اول برمی گردد به زمین های غیراستاندارد که بسیار در این مقطع مؤثر است، 
همچنین نبود سخت افزار مناسب مثل کفش مناسب، و همچنین بدن سازی بد، که 
فکر می کنم این چند مورد از مهم ترین خطراتی باشد که فوتبال پایه را تهدید می کند 

و موجب از دست رفتن استعدادهای زیادی می شود.
اگر موافق باشی تا حدی از این موضوع فاصله بگیریم و چند سؤال درباره خودت 

داشته باشیم.نام آخرین کتابی که خواندی چه بود؟
کتاب چارلی چاپلین بود.

آخرین فیلم سینمایی که دیدی چه بود؟ کلا علاقه به سینما داری؟
 خیلی زیاد. فیلم های نوید محمدزاده را خیلی دوست دارم و به نظرم یکی از بهترین 

بازیگران ایران است.
بازیکنان موردعلاقه ات در ایران چه کسانی بودند؟

 در ایران که من الگوهای زیادی داشتم. از آقای علی دایی شهریار فوتبال ایران 
گرفته تا علی کریمی و فرهاد مجیدی که حتی در مقطعی مربی من بودند که 

شاگردی ایشان در آن مقطع واقعاً باعث افتخار من بود.
و فوتبال خارجی؟

در بین فوتبالیست های خارجی باید به دیگو مارادونا اشاره کنم که مرگ او یکی 
از تلخ ترین اتفاقاتی بود که هفته گذشته تمام دنیا را تحت تأثیر خودش قرار داد و 
همه را ناراحت کرد. به نظرم مارادونا و فوتبال یکی بودند و اعتقاددارم که بسیاری از 
انسان های کره زمین به خاطر او به فوتبال علاقه مند شدند. من خودم که بازی های 
مارادونا را در زمان حضورش ندیدم اما از طریق اینترنت بازی های او را بارها تماشا 
کردم و لذت بردم و یاد گرفتم. علاوه بر مارادونا از بازی مسی و نیمار نیز درس های 

فراوانی گرفتم.
آیا فکر می کردی خودت روزی تبدیل به یکی از ستاره های فوتبال ایران 
بشوی و چه حسی داری پا جای بزرگانی مثل دایی، مهدی کیا و خداداد 
عزیزی گذاشتی؟می خواهیم این پیام را به نوجوانانی که دوست دارند روزی 

مهدی قایدی شوند بدهی.
بسیار  بازیکنان  می کنید،  اشاره  شما  که  افرادی  این  زمان  دارم.  خوبی  حس 
بزرگی در تیم ملی حضور داشتند. مثل آقایان دایی عزیزی، مهدوی کیا، استیلی، 
نامجومطلق و زرینچه و عابدزاده و بسیاری دیگر که در دوران کودکیم با تماشای بازی 
این بزرگان طی شد. من همیشه آرزوی پوشیدن لباس و بازی کردن برای تیم ملی را 
داشتم که خدا لطفی به من کرد و توانستم به این آرزو برسم و دربازی با بوسنی هم 
آقای اسکوچیچ به من لطف داشتند و به من اجازه بازی را برای دقایقی دادند و خدا را 
هزار مرتبه شکر که توانستم در دقایقی که در زمین بودم جواب اعتماد ایشان را بدهم 

و اولین گل ملی خودم را به ثمر برسانم.

چطور می شود که یک مهدی قایدی دیگری شد؟
 به نظر من هرکسی به راحتی امکان ندارد که یک فوتبالیست خوب شود. هرکسی 
در این رشته به موفقیت رسیده است مسلماً سختی های زیادی را متحمل شده 
است. واقعاً درباره خودم باید بگویم که عشق به فوتبال بود که من را به اینجا رساند. 
علی رغم اینکه خیلی ها من را به خواندن درس تشویق می کردند، من همیشه یک 

توپ پلاستیکی را در کنار خود داشتم.
به عنوان اولین حضورت، فضای تیم ملی برایت چطور بود؟

 خب تا حدی برایم سخت بود. ازآنجاکه بسیار آدم کم رویی هستم، سعی می کردم 
از بازیکنان ملی پوش استقلال درباره جو تیم ملی سؤال کنم که چطور باید رفتار کنم. 
بعد که وارد تیم ملی شدم باوجود اینکه بزرگ ترهای تیم ملی خیلی ارتباط خوبی 
با من داشتند مقداری استرس داشتم، ولی همان طور که گفتم بازیکنان دیگر با 
صحبت کردن با من سعی داشتند تا کمکم کنند و همین باعث شد تا اعتمادبه نفس 

خودم را به دست بیاورم و بتوانم هنرم را در زمین پیاده کنم.
بعد از پاس زیبای سعید عزت اللهی و گل زیبایی که زدی، چطور شد که 
فیلمی از پدرت را منتشر کردی که در حین تماشای اولین گل ملی پسرش 

است؟
 اول باید از پاس خوبی که آقا سعید برایم ارسال کرد تشکر کنم. بعد از بازی وقتی 
به هتل رسیدیم و اینترنت گوشی فعال شد یکی از دوستانم از بوشهر موقع به ثمر 
رسیدن گل از پدرم فیلم گرفت و برایم فرستاد. هم خوشحال کننده و هم سخت بود. 
چراکه خیلی دوست داشتم که در آن لحظه پدرم کنارم باشد که باهم خوشحالی 
کنیم. اما با دیدن آن ویدیو احساس خوبی به من دست داد و تصمیم گرفتم این فیلم 

را در صفحه شخصی ام بگذارم تا هم خودم انرژی بگیرم و هم مردم.
رؤیای بعدی ات چیست؟

  رؤیای بعدیم این است که مرد سال آسیا شوم.
تصمیمی برای لژیونر شدن داری؟

 فعلًا که در اختیار باشگاه استقلال هستم و باید در آینده ببینیم چه اتفاقی 
می افتد.

چه برنامه و چه توصیه ای برای لژیونر شدن داری؟
قایدی: به نظر من دو نکته خیلی مهم وجود دارد. اول اینکه باید بتوانی با طرف 
مقابلت ارتباط برقرار کنی و این هم منوط به این است که زبانت را تقویت کنی تا 
ارتباط خوبی را با بازیکنان و مربیان داشته باشی که به همین جهت من هم مدتی 
است مشغول به فراگیری زبان انگلیسی هستم. در وهله بعدی هم باید سخت تلاش 
کنی تا هم تمرکزت را حفظ کنی و هم آنچه بلدی را بتوانی کاملًا در زمین نشان دهی.

آیا تیم ملی ایران به جام جهانی بعدی قطر ۲۰۲۰ صعود می کند؟
قایدی: من مطمئنم که می رود. شک نکنید.
نظرت درباره دراگان اسکوچیچ چیست؟

 بسیار فرد محترم و خوش قلبی است و از نظر فنی واقعاً بی نظیرند. ایشان سعی 
می کند تا تمام نکات ممکن را به بازیکنانش گوشزد کند و از کوچک ترین نکته هم 

حاضر نیست بگذرد.
نظرت درباره حضور وحید هاشمیان که در گذشته جزو مهاجمان بزرگ 

فوتبال ما بوده در کادر فنی تیم ملی چیست؟
ازنظر من او بسیار دوست داشتنی است. من واقعاً با دیدن آقا وحید لذت می برم 
و انرژی می گیرم. ایشان با توجه به اینکه خودشان یک مهاجم بودند در تمریناتی 
که روی دروازه داریم نکاتی را گوشزد می کنند که تک تک این نکات خیلی به درد ما 
می خورد و امیدوارم که بتوانیم در بازی های آینده با رعایت آن، هم خودشان و هم 

تیم ملی ثمرش را ببیند.
گلی که بوسنی زدی را تا حالا چند بار دیدی؟

از  بار این گل را دیدم و هنوز هم قبل  از ۱۰۰۰  )با خنده( فکر می کنم بیش 
بازی هایی که داریم، آن گل و گل های دیگری را که به ثمر رساندم را نگاه می کنم.

مشخصه خوبی داری که هیچ وقت به داوران معترض نمی شوی، نظرت 
دراین باره چیست؟

سعی می کنم که در داخل زمین خودم را وارد حاشیه نکنم. تمرکزم بیشتر به فوتبالم 
و تاکتیک تیمی باشد. به نظر من بحث کردن با داور باعث از بین رفتن تمرکز می شود 
و اعتقاددارم دیدِ یک داور با بازیکن تفاوت دارم و از همین رو سعی کرده ام همواره 

به تصمیمات داوران احترام بگذارم و نظرات را به کارشناسان این مسئله واگذار کنم.
درباره زندگی و آینده فوتبالی ات با چه کسانی مشورت می کنی؟

من در زندگی یک سری چهارچوب های مشخصی دارم و بیشتر با همسرم و 
دوستان نزدیکم مشورت می کنم. در طی این دو سال گذشته این افراد خیلی به 
من کمک کردند، مخصوصاً همسرم؛ واقعاً بعد از ازدواج روند زندگی ام تغییر کرد. 

امیدوارم این روزها ادامه دار باشد و بتوانم موفقیت های بیشتری را کسب کنم.
نظرت درباره ویروس کرونا چیست؟

انصافاً نمی شود کلمه ای را درباره اش گفت و فقط آرزو می کنم که هر چه زودتر 
از شرش خلاص شویم و بازهم شاهد هواداران عزیزمان در ورزشگاه ها باشیم که با 

تشویقشان انگیزه زیادی به بازیکنان می دهند.
بهترین خاطره سال های اخیرت چیست؟

قایدی: بهترین خاطره آمدن به استقلال و بازی برای این تیم در ورزشگاه آزادی 
بود.

آیا به شعر و ادبیات علاقه داری؟
 متأسفانه شعر که نمی خوانم، اما به موسیقی علاقه زیادی دارم.

آیا به مربی گری فکر کردی؟
 فعلًا که هنوز زود است و فکر نکردم.

شاید باید این سوال را زمانی از تو می پرسیدیم که مثلا ۳۰ سال داری.در 
پایان چه پیامی درخصوص کووید ۱9 داری؟

 از مردم خواهش می کنم که به فکر خود و خانواده  و مردم کشورشان باشند. باید 
دست به دست هم دیگر بدهیم تا بتوانیم با رعایت نکات بهداشتی از شر این ویروس 
خلاص شویم و دوباره یک زندگی بدون استرس را در کنار همدیگر تجربه کنیم و 

همچنین ماسک زدن را هرگز فراموش نکنیم.

مهدی قائدی: 

رویایم این است که مرد سال فوتبال آسیا شوم
پیش از شروع رقابت های مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور ؛

نظارتکادرفنیشیمیدرقمبرعملکرد
رقبایلیگبرتربسکتبال

کادر فنی تیم بسکتبال شیمیدر قم پیش از شروع رقابت های مرحله دوم لیگ 
برتر بسکتبال باشگاه های کشور بر عملکرد رقبای هم گروه خود در دیدارهای 

معوقه این فصل نظارت می کند.
برپایه این گزارش ، تیم بسکتبال شیمیدر قم امسال به حضور مصطفی هاشمی 
حسین  بدنساز،  تیماجی  دانیال  مربی،  مازیستان  احمد  سرمربی،  عنوان  به 
قلی نژاد فیزیوتراپ، مهدی خیرخیز آنالیز و حسین جعفری به عنوان تدارکات وارد 

رقابت های لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور شده است.
این تیم در گروه دوم مرحله مقدماتی لیگ امسال جای دارد، گروهی که در 
آن تیم های نیروی زمینی تهران، مس کرمان، شهرداری بندرعباس، آینده سازان 
تهران، ذوب آهن اصفهان، مهرام تهران و کوچین آمل حضور دارند و تیم ها در قالب 

دیدارهای رفت و برگشت برای بهترین جایگاه پلی آف با یکدیگر رقابت می کنند.
نماینده بسکتبال قم در مرحله نخست لیگ امسال دو مسابقه برگزار کرد که ابتدا 
با نتیجه ۱۰9 بر 67 تیم نیروی زمینی را برد و سپس به مصاف تیم آینده سازان 
تهران رفت و در پایان یک بازی کاملا برتر در شرایطی که اکثر مهره های اصلی خود 
را با صلاحدید کادر فنی استفاده نمی کرد، به برتری ۱۰7 بر 6۲ رسید. بعد از این 
مسابقات لیگ برتر به دلیل تشکیل اردوی آماده سازی تیم ملی بسکتبال برای 
حضور در بازی های انتخابی کاپ آسیا ۲۰۲۱ به شکل موقت تعطیل شد و حالا 
فدراسیون بسکتبال برنامه جدیدی را اعلام کرده که بر اساس آن ابتدا بازی های 
معوقه لیگ برتر به انجام می رسد و بعد تیم ها بازی های هفته سوم خود را انجام 
می دهند. بر این اساس رقبای شیمیدر قم روزهای ۱۵ تا ۱9 آذر در دیدارهای معوقه 
فصل جاری رقابت های لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور به میدان می روند و 
مصطفی هاشمی سرمربی با تجربه تیم بسکتبال شیمیدر قم قطعا نظارت ویژه ای 
بر این بازی ها دارد تا آنالیز دقیقی از رقبا برای بازی های آتی به دست بیاورد. کمیته 
داوران و مسابقات فدراسیون بسکتبال زمان دیدارهای معوقه لیگ برتر بسکتبال 
مردان را اعلام کرد و تیم های حاضر در گروه های دوگانه مرحله مقدماتی از روز 
شنبه ۱۵ آذر ماه به مدت پنج روز تا ۱9 آذر در تالار بسکتبال مجموعه ورزشی آزادی 
تهران به مصاف یکدیگر خواهند رفت. تیم بسکتبال شیمیدر قم که باید اول دی ماه 
به مصاف ذوب آهن اصفهان برود، با کسب دو پیروزی و چهار امتیاز در حال حاضر 
صدرنشین گروه دوم مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور است و 
تیم ذوب آهن اصفهان نیز با عملکردی مشابه و تنها به دلیل تفاضل گل کمتر در رده 

دوم جای دارد اما تیم مطرح مهرام هنوز در این گروه به میدان نرفته است.

تداوم تعطیلی استخرها و رشته های پربرخورد؛

بازگشاییسالنهایورزشیقماز۱۵آذر
سالن ها و زمین های روباز ورزشی قم با پایان محدودیت های دو هفته ای ستاد 
مقابله با کرونا و تبدیل شرایط قم به وضعیت نارنجی از روز شنبه پانزدهم آذر فعالیت 

خود را از سر می گیرند. 
برپایه این گزارش ، در محدودیت های دو هفته ای که از اول تا چهاردهم آذر 
ماه توسط ستاد مقابله با کرونا در نظر گرفته شده بود، تمامی اماکن ورزشی 
و  دولتی  ورزشی  روباز  زمین های  و  استخرها  سرپوشیده،  سالن های  از  اعم 
خصوصی تعطیل بودند و عملا هیچ گونه فعالیتی نداشتند. اما در آستانه پایان 
پیشگیری،  ستاد  نشست  کرونا،  با  مقابله  ستاد  هفته ای  دو  محدودیت های 
هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان برگزار و ورود استان قم از 
منطقه قرمز کرونایی به منطقه نارنجی تایید شد، بر این اساس از روز شنبه پانزدهم 
آذر ماه تمهیدات وضعیت نارنجی در قم اعمال می شود. ابتدا مدیر کل مدیریت 
بحران استان قم اعلام کرد محدودیت های کرونایی قم از روز شنبه پانزدهم آذر ماه 
شامل محدودیت های مناطق نارنجی می شود، سپس اداره کل ورزش و جوانان 
استان قم تشکیل جلسه داد و تایید کرد به جز رشته های پربرخورد و استخرها که 
همچنان اجازه فعالیت ندارند، سایر اماکن نظیر سالن های ورزشی و زمین های 
روباز مجاز به فعالیت و خدمات رسانی به علاقمندان ورزش با تاکید بر رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی هستند. بدین ترتیب مجموعه های ورزشی شهید 
حیدریان، شهدای هفتم تیر، جوادالائمه منطقه نیروگاه، شهدای مدافع حرم شهر 
پردیسان، شهدای ۱۵ خرداد و مجموعه جهان پهلوان تختی قم که از اول آذر ماه 
تعطیل شده بودند، بار دیگر از روز پانزدهم آذر بازگشایی می شوند و فعالیت های 
ورزشی با تاکید بر اجرای دستورالعمل های بهداشتی از سر گرفته می شود. گفتنی 
است رشته های پربرخورد شامل تکواندو، کاراته، کشتی، جودو، ووشو، کونگ فو، 
بوکس، ورزش های رزمی، کبدی و ... از اسفند ماه سال ۱398 تا کنون اجازه 
فعالیت تمرینی و رقابت ندارند، همچنین تعطیلی استخرهای دولتی و خصوصی 

شهر قم همچنان پابر جا خواهد بود.

گلایه تنیسور های قمی؛

میدرخشیم،امادیدهنمیشویم!
تنیسور های قمی از نادیده گرفتن شدن ظرفیت، توانمندی و افتخاراتشان در 

سال های اخیر توسط مسئولان هیئت تنیس استان گلایه مند هستند.
مهدی آدابی، محمدحسین جلالیان، سینا یوسف زاده و امیرفرهنگ شفیعی 
مدال آوران و قهرمانان رشته تنیس در قم هستند که با پشتکار فراوان موفق به 
کسب عنوان قهرمانی لیگ جوانان و بزرگسالان کشور و حتی هشت نفر برتر 
مسابقات بین المللی آی تی اف شده اند، اما  از بی توجهی مسئولان نسبت به 

مشکلاتشان دل پری دارند.
مهدی آدابی یکی از این مدال آوران تنیس قم میگوید هفت سال است که 
مشکل نور محل تمرینمان را میگوییم، اما کو گوش شنوا! دیگر ورزشکاران این 
رشته جذاب ورزشی هم گلایه مندند از نادیده گرفته شدن توانمندی و ظرفیتشان 
طی این سال ها و میگویند از زمان به روی کار آمدن رییس هیئات جدید )خانم 
حسنی( توقع داشتیم حداقل یک بار هم که شده قهرمانان را دور هم جمع کنند 
و بگویند مشکلی دارید یا خیر؟! خبرنگار خبرگزاری صداوسیما برای پیگیری 
مشکلات این ورزشکاران بصورت تلفنی با خانم حسنی رئیس هیات تماس گرفت 
که وی مصاحبه در این خصوص را به دبیر هیات آقای دانشور ارجاع داد. دانشور 
رئیس این هیات هم در گفتگو با خبرنگار ما می گوید در حال حاضر ما زمین رایگان 
در اختیارشان گذاشته ایم و در این خصوص هم که چرا ورزشکاران قمی به تیم های 
دیگر استان ها می روند و مسابقه میدهند باید بگوییم خودشان دلشان میخواهد و 
می روند! این صحبت های آقای دانشور در حالی است که ورزشکاران این رشته 
می گویند بدلیل مشکلات مالی و پیدا نشدن حامی ، مجبورند به تیم های دیگر 
استان ها بروند درحالیکه دوست دارند تیم قم با ترکیب قمی، مدال آور مسابقات 
مختلف باشد. پیش از خانم حسنی، دکتر قدیر رئیس فعلی دانشگاه علوم پزشکی 
قم مسئولیت هیات تنیس را برعهده داشت که ورزشکاران تنیس قم در آن زمان 
هم دل خوشی از شرایط نداشتند. در حال حاضر حدود 7 زمین محیای تمرین و 
مسابقات تنیس در استان قم است درحالی که در استانی مانند اصفهان بیش از 

۱3۰ زمین تنیس تاسیس شده است!

لیگ یک بسکتبال از ۱6 آذر

تمریناتآمادگیتیمخانهیبسکتبالقم
مرشدی سرمربی تیم خانه بسکتبال قم میگوید: این تیم با انجام تمرینات 
فشرده و افزایش آمادگی جسمانی ورزشکاران ، آمادگی کامل برای شرکت در 

مسابقات لیگ یک بسکتبال را دارد.
سرمربی تیم بسکتبال قم در گفتگو با خبرنگار ما گفت: با تمرینات انجام شده 
، در دفاع و حمله به انسجام خوب و تاکتیک سطح بالایی رسیده ایم و امیدواریم 
در مسابقات لیگ یک شاهد درخشش نماینده استانمان باشیم. وی افزود: تمام 
بازیکنان تیم خانه بسکتبال قم بومی هستند و اولویت مان هم این است که تا پایان 
فصل غیر از افراد بومی جذب این تیم نکنیم. مسابقات لیگ یک بسکتبال از ۱6 

آذر برگزار می شود که در 36 تیم در قالب 7 گروه باهم به رقابت می پردازند.

فدراسیون جودو با ارسال لوح تقدیر به هیات جودو استان قم از فعالیت های نایب رئیس با سابقه این هیات در زمینه توسعه این 
رشته قدردانی کرد. 

برپایه این گزارش ، هیات جودو یکی از ۴7 هیات ورزشی فعال در استان قم و البته یکی از هیات هایی است که به ریاست مجید 
متقی یکی از چهره های با سابقه این رشته فعالیت های آموزشی، همگانی، قهرمانی و فرهنگی خود را با در اختیار داشتن دو 
سالن اختصاصی در مجموعه  ورزشی جوادالائمه منطقه نیروگاه و همچنین مجموعه ورزشی جهان پهلوان تختی قم در هر دو 

بخش مردان و بانوان انجام می دهد.
علاقمندان به ورزش در قم این هیات ورزشی را بیشتر با افتخار آفرینی های ورزشکاران بخش کاتای آن می شناسند، ورزشکارانی 
که از اوایل دهه ۱38۰ با حضور در مسابقات مختلف کشوری، بین المللی، آسیایی و جهانی مدال های خوشرنگ متعددی را برای 
خانواده جودو و ورزش قم به ارمغان آورده اند. اما یکی از قسمت های فعال، پویا و پرکار این هیات ورزشی، قطعا بخش بانوان است 
که با حضور یکی از چهره های با سابقه، پرافتخار و با تجربه جودو بانوان قم و کشور یعنی سیما شاهزاده مدیریت می شود، کسی 
که بعد از سا ل ها حضور در عرصه حرفه ای و قهرمانی این رشته، اکنون تجارب ارزشمند خود را در اختیار دختران و بانوان جودوکار 
قرار می دهد. نکته قابل توجه این است که شاهزاده در مسوولیت نایب رئیسی بانوان هیات جودو استان قم، در مقایسه با دیگر 
هیات های ورزشی یکی از نواب رئیس همیشه فعال در ورزش بانوان قم است و سال ها در این مسوولیت  فعالیت می کند، کسی که 

بارها به پاس تلاش های فراوان در زمینه توسعه جودو زنان قم مورد تقدیر قرار گرفته است.
جدیدترین تقدیر از تلاش های نایب رئیس بانوان هیات جودو استان قم توسط آرش میراسماعیلی رئیس فدراسیون این رشته 
انجام گرفت، در لوح تقدیری که رئیس فدراسیون برای این منظور به نایب رئیس هیات جودو قم اعطا کرده، آمده است: »سرکار 
خانم سیما شاهزاده  حمزه نایب رئیس محترم بانوان هیات جودو استان قم بدینوسیله از زحمات و تلاش های شما در جهت اجرای 
برنامه های متنوع جودو در زمان شیوع ویروس کووید ۱9 که موجب تقویت روحیه و ایجاد انگیزه در جامعه جودو بانوان آن استان 

گردید، تقدیر و تشکر به عمل می آورد.
امید است با اتکال به خداوند متعال، شاهد پیشرفت و اعتلاش ورزش جودو کشورمان باشیم، از خداوند سبحان عزت و 

سربلندی شما را خواستارم«.

تیم فوتسال فردوس قم برای حضور در فصل جدید رقابت های لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور بار دیگر 
تمرینات و برنامه های آماده سازی خود را از سر گرفت. 

برپایه این گزارش ،بازیکنان تیم فوتسال فردوس قم که همزمان با دو هفته تعطیلی فعالیت های ورزشی به دلیل 
تمهیدات ستاد مقابله با کرونا، به دنبال تصمیم مدیریت و کادر فنی خود تمرینات و برنامه های آماده سازی را به 

دلیل نامشخص بودن زمان شروع لیگ برتر فوتسال تعطیل کرده بودند، بار دیگر پا به توپ شدند.
شاگردان حسین صبوری باید در هفته نخست فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور طبق برنامه 
سازمان لیگ به مصاف تیم کراپ الوند بروند، لیگی که سرانجام با تصویب اعضاء هیات  رئیسه آن قرار شد از روز ۲۵ 

آذر ماه رسما آغاز شود و انتظار علاقمندان به فوتسال به پایان برسد.
با تصمیم سازمان لیگ و موافقت هیات  رئیسه، دوره جدید بازی های لیگ  برتر فوتسال به شکل رفت و برگشت 
برگزار می شود و با توجه به اینکه تیم ملی فوتسال نیز برنامه هایی برای آماده سازی خود در نظر دارد، لیگ تا هفته 

نهم ادامه می یابد و پس از آن تعطیلات نیم  فصل اعلام خواهد شد.
با توجه به این برنامه ریزی، رقابت های بیست و دومین دوره لیگ  برتر فوتسال باشگاه های ایران پس از مسابقات 
۲۰۲۱ جام ملت های آسیا و در خرداد ماه سال ۱۴۰۰ قهرمان خود را خواهد شناخت، لیگی که با حضور ۱۴ تیم 
در دو گروه هفت تیمی به شکل دوره ای انجام می شود و از هر گروه سه تیم مجوز صعود به مرحله بعد را کسب 

می کنند.
قرار است دیدارهای مرحله دوم نیز به شکل رفت و برگشت انجام شود تا در مجموع چهار تیم مجوز صعود به 
مرحله نیمه نهایی را کسب کرده و از جمع آنها دو فینالیست برای تعیین تیم قهرمان و نماینده ایران در مسابقات 

فصل آینده فوتسال جام باشگاه های آسیا معرفی شوند.
چنانچه برنامه جدید کمیته فوتسال برای شروع بیست و دومین دوره لیگ برتر فوتسال تغییر نکند، تیم فوتسال 
فردوس قم که این روزها در سالن دو هزار نفری مجموعه ورزشی شهید حیدریان قم تمرین می کند، باید طبق 

برنامه در هفته نخست میزبان تیم تازه وارد به لیگ برتر یعنی کراپ الوند باشد.

به خاطر توسعه ورزش  جودو در استان قم صورت گرفت

تقدیرفدراسیونازشاهزادهجودوقم
شاگردان صبوری پا به توپ شدند ؛

۲۵آذرمصاففردوسقمباکراپالوند



7 شنبه -پانزدهم آذرماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5168
سیاسی

مروری بر مواضع قالیباف درباره برجام از گذشته تا امروز؛

قالیبافوبرجام؛نان۹۶بهنرخ۹۹
قالیباف به عنوان رئیس مجلس یازدهم در حالی مصوبه »اقدام راهبردی برای لغو 
تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران« را به روحانی  رئیس جمهور و رقیب چند سال 
قبلش ابلاغ کرد که در رقابتهای انتخاباتی سال 96 ، خود را موظف به حفاظت از برجام در 

صورت رییس جمهور شدن دانسته بود!
سوال این است که »از اردیبهشت 96 تا آذر 99 باید چه اتفاقی افتاده باشد که نظر یک 
فرد که سالها سابقه مدیریت در حوزه های مختلف داشته، درباره یک موضوع مهم و ملی 

به طور بنیادین تغییر می کند؟«
البته نه تنها نظرش تغییر بنیادین پیدا کند بلکه طرحی را هم با کمک دوستانش برای 
کن فیکون کردن آن آماده و تبدیل به قانون کند! آنهم بدون اینکه ذره ای باور داشته باشد 
طرحش ، موردی را نشانه گرفته که فراقوه ای بوده و تصمیم گیری درباره آن به تنهایی، در 

اختیار هیچ قوه ای نیست.
طرحی که نیامده تصویب و تایید شد

سه شنبه این هفته مجلس یازدهم طرحی را به قید دو فوریت به تصویب رساند که 
عنوانش »اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع ملت ایران« بود. دیروز این 
طرح بخاطر ایرادی که شورای نگهبان به آن گرفت، مجددا به مجلس عودت داده شد ؛ 
البته ساعتی بعد دوباره به شورای نگهبان برگشت و هنوز اذان مغرب گفته نشده بود که 

شورای نگهبان آن را تایید و قالیباف نیز آن را به رئیس جمهوری ابلاغ کرد.
کل مدت زمان مطرح شدن آن در صحن علنی مجلس و بر سر زبانها افتادنش در 
رسانه ها نیز به یک هفته هم نرسید؛ اما در همین مدت کوتاه هم با انتقاد فراوان مواجه 
شد. زیرا مصوبه مجلس برخلاف نامی که برایش انتخاب شده بود، بر خروج ایران از برجام 
تاکید داشت. نکته جالب تر آنکه مجلس یازدهم مصوب کرد دولتمردان چنانچه مصوبه اش 

را اجرا نکنند، مجازات زندان مواجه می شوند!

انتقاد مخالفان طرح مجلس چه بود؟
از دید منتقدان، نتیجه طرح مذکور، از بین بردن زمینه های دیپلماسی و ضربه زدن به 
برجام است. به خصوص در شرایطی که ترامپ بازنده انتخابات اخیر ریاست جمهوری 
آمریکا شده و بایدن رئیس جمهور منتخب این کشور نیز، ابراز تمایل کرده که به برجام 
برگردد؛ لذا احتمال آنکه بخشی از تحریم ها و یا همه تحریم هایی که ترامپ در این مدت 
برقرار کرده بود، توسط بایدن ملغی شود، وجود دارد. در همین راستا مخالفان، مصوبه 
مجلس را ضمن آنکه کمک به منافع آمریکا، اسرائیل و عربستان توصیف کردند، آن را 
تصمیمی دانستند که می تواند معاش مردم را نشانه گرفته و سفره کوچک شده آنان در 

اثر تحریم ها را کوچکتر کند.
نکته مهم دیگری که موجب نگرانی شده است، مهلت یک ماهه ای است که این مصوبه 
برای پایان دادن به پروتکل الحاقی در نظر گرفته است و این، یعنی کمک کردن به اینکه 
اتهام فعالیت نظامی در برنامه هسته ای ایران را مجددا فعال کرده و بدین طریق، پرونده 
ایران را ذیل فصل هفتم ببرند که قطعا موقعیتی خطرناک برای کشور خواهد بود زیرا امکان 
حمله نظامی به کشور را از طریق سازمان ملل، فراهم می کند. اما برجام توانسته بود ایران 

را از ذیل آن خارج کرده و خطر وقوع جنگ نظامی را از کشورمان دور کند.
مصوبه مجلس اما فقط مورد انتقاد کارشناسان قرار نگرفت و دولت نیز صراحتا مخالفت 
خود را با آن اعلام کرد. دولتی ها برجام را موضوعی فراقوه ای بیان کردند که تصمیم گیری 
درباره آن در حیطه اختیار هیچ قوه ای به تنهایی نیست. در همین باره جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهوری در نامه ای به شورای نگهبان تاکید کرد :»با تدبیر رهبری، مدیریت 
هسته ای به شورای عالی امنیت ملی سپرده شده؛ حتی دولت هم در این زمینه دخالت 

نمی کرد و مجلس نباید در مسائل اجرایی دخالت کند.«
شاید جالب باشد بدانید  تاکید بر اینکه برجام یک تصمیم ملی و فراجناحی است، فقط 
توسط دولتمردان روحانی بیان نشده است! این واقعیت تا سه سال قبل نیز مورد اذعان 
قالیباف هم قرار داشت؛ یعنی زمانی که در رقابتهای انتخابات ریاست جمهوری ایران به 
عنوان رقیبب حسن روحانی یکی از ۴ کاندیدایی بود که قرار بود در معرض رای مردم قرار 

بگیرد.
در این شرایط، می بینیم در حالی که هنوز دوره دوم دولت روحانی به پایان نرسیده و 
از سوی دیگر، با توجه به تحولات اخیر آمریکا، روزنه هایی مبنی بر بازگشت این کشور به 
برجام و مسیر دیپلماسی به چشم می خورد، قالیباف رویکردی کاملا متضاد با آنچه که 

سال 96 درباره برجام گفته بود، اتخاذ کرده است. 
در کشاکش مناظره های انتخاباتی 96 روحانی در واکنش به تاکیدات متعدد رقبایش 
مبنی بر اینکه برجام مورد تایید نظام است؛ از رقبای خود پرسیده بود که » برای اجرای 
برجام اگر برجام یک توافقی است که مورد قبول است، پس چرا در خیابان های تهران 

بیلبورد زدید؟ چرا این همه به آنهایی که در حین مذاکره بودند فحاشی کردید؟« 
روحانی همچنین خطاب به آنان این سوال را مطرح کرد: »خیلی مهم است که مردم 
ما به این مساله مهم توجه کنند افرادی که امروز کاندیدا هستند، باید به طور صریح به 

مردم بگویند با برجام می خواهند چکار کنند و با دنیا چگونه می خواهند تعامل کنند؟«

آن روز رقبای روحانی اگرچه به صراحت پاسخ نداده و ترجیح دادند سکوت کنند، اما با 
مصوبه امروز مجلس، جواب قالیباف به سوال روحانی نه در حرف بلکه در عمل داده شد! 
آن روز قالیباف در نقد عملکرد دولت درباره برجام گفته بود » دولت چک را گرفته و 
نمی تواند تبدیل به پولش کند!« این حرف اگرچه کاملا عبارتی سیاسی در نقد رقیب بود 
اما به نظر می رسد هنوز رقابتهای آن دوره برای قالیباف به پایان نرسیده که اینطوری موضع 
خود را درباره برجام و فراقوه ای بودن آن تغییر داده و از طریق قوه مقننه دنبال ایجاد مانع 

در مسیر دیپلماتیک تهران و جامعه جهانی است.
برای همین ناظران بر این باورند که متاسفانه این بار هم پشت این طرح که در پی ترور 
شهید فخری زاده به صحن علنی مجلس کشیده  شده، به جای روح ملی، بیشتر یک روح 

جناحی و سیاسی است که دود آن هم فقط به چشم مردم می رود.

فراتر از مخالفت های گسترده بسیاری از صاحب نظران سیاسی و حتی دستگاه 
دیپلماسی با مصوبه اخیر مجلس شورای اسلامی با عنوان »اقدام راهبردی برای 
لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران«، از نگاه منافع ملی و تدبیر و بینش 
سیاسیِ روز نیز مغایرت هایی با اصول اساسی وظایف نمایندگی و تعهدات آن ها 

دارد. 
درست در روزهایی که ماشین خلافِ تمام قواعد بین المللیِ دونالد ترامپ به 
آخر خط رسیده است و مقاومت ملت ایران، مثلث ترامپ، نتانیاهو و بن سلمان را 
در تحقق آرزوی به زانو در آوردن کشورمان ناکام گذاشت، ماشین بهارستان به راه 
افتاده تا راهی را که ترامپ در این چهار سال نتوانست به انجام برساند، از تهران و 

توسط نمایندهای مجلس خودمان به مقصد برساند.
نمایندگان مجلس در این مصوبه خروج از برجام و اقدامات تحریک کننده جامعه 
بین المللی را در روزهای آخر ترامپ در دستور کار قرار داده اند و البته در زمان 
تصویب مفاد طرح، تغییراتی نیز در آن ایجاد کردند تا همه چیز بر وفق مراد همان 

مثلث شوم پیش رود.
براساس برخی از مفاد قبلی طرح مجلس، توقف اجرای پروتکل الحاقی را تحت 
فرصت سه ماهه تعریف می کرد که با نظر نمایندگان این زمان به فرصت یک ماهه 
کاهش یافت تا در عمل فرصت به دولت بایدن و احتمال بازگشت به برجام منتفی 
شده باشد و کار در همین دولت ترامپ به کام مثلث ترامپ، نتانیاهو و بن سلمان 

تمام شود.
این در حالی است که طرف های اروپایی در چند روز اخیر،  رایزنی های جدی 
برای بازگشت آمریکا به تعهدات برجامی را پس از روی کار آمدن بایدن در دستور کار 
قرار داده بودند و حالا اقدام مجلس، عملا گام برداشتن در مسیر تداوم تحریم ها 
و ارسال پیام هایی مبنی بر عدم تمایل ایران برای بازگشت ایالات متحده به برجام 

خواهد بود.
مرثیه ای برای شکست ترامپ؟

علت این مساله روشن است زیرا فارغ از آنکه در روابط بین الملل اساسا نمی توان و 
نباید بنای تعامل بر عهد اخوت میان کشورها گذاشته شود و از این نظر چه ترامپ،  
چه بایدن یا هر دولت دیگری در ایالات متحده بر سر کار باشد، دستگاه دیپلماسی 
عملکرد خود را بر منافع ملی و البته بعضی منافع مشترک بنا می کند، اما نمی توان 
یک نکته را نیز نادیده گرفت که ترامپ اساسا، به هیچ کدام از اصول معاهدات و 
توافق نامه های بین المللی پایبند نبود و پایان دوره او، بازگشت به دوره ای است که 
دست کم می توان براساس برخی مبانی مشترک در روابط بین الملل، از حقوق ملی 

نیز دفاع کرد.
این  از  آگاهی  با  و سیاستمداران،   دنیا  ،زمانی که کشورهای  ایرنا  به گزارش 
مساله،  سیاست های خارجی خود را برای روزهای پس از ترامپ طراحی می کنند،  
نمایندگان مجلس شورای اسلامی، بازی با مهره سوخته را ترجیح می دهند و عملا 
وارد کارزاری از قبل باخته می شوند به طوری که زمان بندی مصوبه خود را بر اساس 

روزهای باقیمانده از عمر دولت ترامپ تعیین می کنند.
اما به دور از همه رقابت های سیاسی و انتخاباتی که این روزها از سوی چهره های 
سیاسی در میدان های مختلف و به بهانه های گوناگون افکار عمومی را به خود 
مشغول کرده است و تاثیر آن در بعضی تصمیم گیری های کلان هم دیده می شود، 

اقدام اخیر مجلس را می توان از منظر منافع ملی مورد واکاوی قرار داد.

به نام شهید به کام قاتلان شهید؟
یکی از دلایل نمایندگان مجلس برای فوریت بخشیدن به طرح و تغییراتی عجولانه 
در آن،  ترور دانشمند صنایع دفاعی و هسته ای کشورمان شهید محسن فخری زاده 

بود که به زعم عده ای از مخالفان دولت، علت آن را باید در برجام جست وجو کرد.
اما پرسش اساسی که نمایندگان مجلس و چهره های مخالف دولت همواره از 
پاسخ به آن طفره می روند و تلاش دارند افکار عمومی را با نعل وارونه، منحرف کنند 
این است که چند دانشمند هسته ای در کشورمان توسط تروریست ها به شهادت 
رسیده اند؟ چند نفر از این سرمایه های کشورمان پیش از آنکه اساسا چیزی به نام 

برجام وجود داشته باشد ترور شدند؟
آیا نمایندگان مجلس نمی دانند دشمنی ها و عداوت های تروریسم دولتی رژیم 
صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی موضوعی تاریخی و پیشابرجامی است؟ و آیا 

فراموش کرده اند که اصلی ترین مخالف برجام کسی جز نتانیاهو نبود؟
از سوی دیگر شرایط حساس پس از ترور شهید فخری زاده یکی از چهره های 
ارزشمند علمی کشور، هوشیاری زیادی لازم ندارد تا ناخواسته در دام بازی های 
سیاسی بنگاه های تروریسم دولتی و بین المللی گرفتار نشد، اما به نظر می رسد 
بعضی چهره های سیاسی و بعضی گروه ها، یا از همین اندک هوشیاری و آگاهی 
بی بهره اند، یا عده ای عامدانه دست به اقدامات و اظهاراتی می زنند که عملا در 
نقش بازوی سیاسی و رسانه ای تروریسم بین المللی علیه منافع ملی ایران عمل 

می کند.
بازی سیاسی دستگاه تروریسم دولتی با محوریت موساد، درست پس از ترور این 
شهید، دست به انتشار خبرهایی مبنی بر عاملیت نهادهای بین المللی در ارسال 
نام فخری زاده برای دستگاه های امنیتی آمریکا و اسرائیل زد، حال آنکه ماجرا در 
اساس وارونه بود به طوری که سال ۱386، این موساد بود که نام فخری زاده را در 
اختیار آژانس قرار داد و پس از آن، او در فهرست تحریم های تحت قطعنامه  شورای 

امنیت قرار گرفت.
نکته مهمتر آنکه، پس از مذاکرات هسته ای و در نتیجه توافق ایران با ۵+۱ در قالب 
برجام، قطعنامه ۲۲3۱ شورای امنیت سازمان ملل، همه قطعنامه های قبلی علیه 
ایران را لغو کرد و در نتیجه، نام شهید فخری زاده نیز از فهرست تحریم ها خارج شد 
و این مساله ای است که بازوی رسانه ای تروریسم دولتی رژیم صهیونیستی از همان 

ساعات اولیه پس از ترور، سعی در منحرف کردن و وارونه جلوه دادن آن داشت.
علاوه بر آن، زمانی که نقش شهید فخری زاده در برجام و قدردانی رئیس جمهوری 
از او که به دلایل امنیتی عکس های آن در بوق رسانه ها قرار نگرفته بود حالا برای 
همگان روشن شده، آیا اساسا می توان به نام دفاع از خون این شهید بزرگ، یکی از 

دستاوردهایی را که او نیز در موفقیتش سهیم بوده است، تخریب کرد؟
آیا زمانی که نتانیاهو بارها مخالفت با برجام را اعلام کرده بود و در نهایت هم 
شواهد از نقش اصلی تروریسم دولتی صهیونیست ها در ترور یکی از چهره های 
موثر در موفقیت برجام حکایت دارد، این مساله از درست بودن مسیری که ایران و 

دولت رفته بود، حکایت نمی کند؟
به نام دفاع از معیشت به کام سوداگران نان مردم؟

اما یکی دیگر از سویه های مصوبه اخیر مجلس در مورد فعالیت های هسته ای 
ایران، ادعای نمایندگان در پیگیری دغدغه معیشتی و مشکلات اقتصادی مردم 

است که آن نیز از چند نظر زیرسوال می رود.

بی تردید نمی توان منکر مشکلات اقتصادی متاثر از خروج آمریکا از برجام و 
اعمال تحریم های ظالمانه علیه مردم ایران شد و دولت نیز با درک چنین مساله ای 
سیاست هایی برای کاهش این مشکلات در پیش گرفت، هر چند این سیاست ها 

مبتنی بر واقعیت ها و بضاعت های کنونی کشور بود.
با این حال تدبیر دولت و مقاومت ملت، کار را به آخرین روزهای سوداگری های 
مثلث ترامپ، نتانیاهو و بن سلمان کشانده به طوری که شکست آن ها در تعبیر 
کابوس شوم شان برای ملت ایران، تاثیر خود را دست کم در سطح ترکیدن بعضی 
حباب ها و همچنین بهبود فضای روانی بازار،  به وضوح نشان داد که شاهد مثال آن 
کاهش قابل تامل نرخ ارزهای خارجی و قیمت طلا و سکه در هفته های اخیر بود. 
اما مصوبه به دور از منافع ملی مجلس، در نخستین اثر ضد ملی خود فضای آرام 
بازار را دوباره ملتهب کرد تا نرخ ها دوباره سیر صعودی بگیرد و استطاعت مردم در 

شیب نزولی روان شود.
آیا چنین وضعیتی با شعارهای نمایندگان مدعی ولایت مداری، انقلابی گری و 

یاور محرومان سازگاری دارد؟
آیا نمی توان نگران بود که بعضی سوداگران معیشت مردم و کاسبان تحریم دوباره 

پشت پرده چنین تصمیم هایی نشسته باشند؟
سوگند نمایندگان چه بود؟

جمهوری  اساسی  قانون  هفتم  و  شصت  اصل  براساس  مجلس  نمایندگان 
اسلامی، در نخستین جلسه مجلس سوگند یاد می کنند تا همواره  به  استقلال  و 
اعتلای  کشور و حفظ حقوق  ملت  و خدمت  به  مردم  پایبند باشند ، و در گفته  ها و 
نوشته ها و اظهارنظرها، استقلال  کشور و آزادی  مردم  و تأمین  مصالح  آنها را در نظر 

داشته  باشند.
حال پرسش این است که وقتی امکان رفع تحریم ها دست کم با حفظ حقانیت 
ایران و اثبات پایبندی اش به تعهدات بین المللی و با تکیه بر اقتدار، به اتخاذ 
رویکردهای صحیح دیپلماتیک بستگی دارد،  آیا اقدامی که این فرصت را به تخریب 

بدل می کند، با سوگند نمایندگی در تامین مصالح مردم همخوانی دارد؟
زمانی که براساس فتوای رهبر معظم انقلاب اساسا تولید، نگهداری و استفاده 
سیاست های  براساس  تنها  نه  ایران  و  شده  شمرده  حرام  هسته ای  سلاح  از 
صلح طلبانه اش در پی دستیابی به سلاح هسته ای نیست بلکه از نظر شرعی هم با 
سد محکم حرام بودن مواجه است، آیا تصمیم برای خروج از پایبندی به پروتکل های 
معاهده منع گسترش سلاح های هسته ای، عملا پاس گل دادن به اتهام زنندگان 
همیشگی علیه ایران نیست که همواره برای دنبال کردن دشمنی های خود با ملت 

ایران،  بر طبل پوچ فعالیت های نظامی هسته ای ایران کوبیده اند؟
آیا چنین اقدامی با سوگند نمایندگان منافات ندارد که مصالح مردم و منافع ملی، 
قربانی مخالفت های سیاسی با دولت و پیشبرد اهداف انتخاباتی یک جریان خاص 

شود؟
مخالفان، مسئولیت تصمیم های خود را می پذیرند؟

اما نکته آخر آنکه، دولت چه در زمان مذاکرات هسته ای که به امضای برجام منجر 
شد و چه در روزهای خروج  ترامپ از این توافق، همواره با دو بال »عقلانیت و تدبیر« 

و »اقتدار« سیاست خارجی خود را دنبال کرده است.
نمونه عینی این رویکرد نیز دستاوردهای بزرگ برجام در به رسمیت شناختن 
امنیت سازمان ملل علیه  لغو همه تحریم های شورای  ایران،  حقوق هسته ای 
افزایش  و  اقتصادی بی سابقه  ایران، رشد  از  کشورمان، دور کردن سایه جنگ 
زیاده خواهی های  علیه  ایران  نفع  به  جهانی  اجماع  و  خارجی  سرمایه گذاری 
ایالات متحده بود. علاوه بر آن در روزهای پس از خروج ترامپ از برجام نیز، دولت 
ضمن حفظ خویشتن داری مقتدرانه و نشان دادن پایبندی کشورمان به تعهدات 
بین المللی،  سیاست های تقویت اقتصاد ملی و تصمیم گیری مقتدرانه بر اساس 
گام های پنج گانه در کاهش تعهدات برجامی و لغو همه محدودیت های فعالیت 
هسته ای را دنبال کرد، به طوری که با وجود بازگشت فعالیت های هسته ای به 
شرایط جلوتر از زمان پیش از توافق هسته ای، اما هیچ کشوری نتوانسته اقدام ایران 
را محکوم کند و همه نگاه ها به نقض تعهدات از سوی کاخ سفید معطوف شده 
است. در چنین شرایطی بعضی اقدامات داخلی، عملا به فرایندهای خودتحریمی 
دامن زد که نمونه آن، مخالفت ها برای تصویب نشدن لوایح دولت در ارتباط با 
FATF  بود. در زمان سنگ اندازی ها برای تصویب نشدن این لوایح، دلسوزان نظام 
ضمن هشدار درباره عواقب ضدملی این مخالفت ها، تاکید داشتند که مخالفان 

این لوایح باید مسئولیت پیامدهای تحریمی در اثر تصویب نشدن آن را بپذیرند. 
اما در عمل پس از آنکه ایران در فهرست سیاه گروه ویژه اقدام مالی قرار گرفت و 
پیامدهای اقتصادی آن و جهش قیمت ارز تاثیر مستقیم بر معیشت مردم گذاشت،  
عاملان این وضعیت دوباره در مقام شاکی قرار گرفتند و نعل وارونه زدند و وضعیتی 

را که خود عاملش بودند دستاویز حمله به دولت قرار دادند.
حالا با واکاوی همه شرایط یادشده و آگاهی از پیامدهای مصوبه هایی بدون در 
نظر گرفتن شرایط کشور و تحولات بین المللی و منطقه ای، آیا نمایندگان مجلس 
مسئولیت پیامدهای ضد منافع ملی تصمیم خود را می پذیرند؟ و آیا مردم باید 

هزینه تصمیم های نادرست آن ها را بدهند؟

واکاوی مصوبه اخیر بهارستان؛

آیا مجلس مسئولیت تبعات مصوبه هسته ای خود را می پذیرد؟

 نصرت الله تاجیک گفت: برخورد منفعلانه سازمان ملل و ناکارآمدی شورای امنیت در مواجهه با ترور فخری زاده 
و سایر دانشمندان ایرانی که درعملیات تروریستی عوامل رژیم صهیونیستی به شهادت رسیدند،سند دیگری است 

که ملت های جهان بر ضرورت اصلاح شورای امنیت تاکید داشته باشند. 
چندی قبل مجید تخت روانچی نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد درباره اصلاح و تجدید نظر در ساختار و 
کلیت شورای امنیت مطالبی را مطرح کرد. مجید تخت روانچی روز دوشنبه ۲6 آبان ماه، در نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد با موضوع اصلاح شورای امنیت گفته بود: این نهاد به خاطر عملکرد ضعیف، منفعلانه و در برخی 
موارد غیرقانونی و فراقانونی، با بحران مشروعیت و اعتبار مواجه است. شورای امنیت به طور عمده تحت سلطه 
کشورهای غربی قرار داشته، مورد سو استفاده برخی اعضای دائم قرار گرفته و در قبال عملکرد خود نیز پاسخگو 
نبوده است و همچنین به خاطر حضور ضعیف کشورهای در حال توسعه در ترکیب اعضای آن، غیردمکراتیک است.
دبیرکل سازمان ملل پس از عملیات تروریستی علیه محسن فخری زاده دانشمند صنعت دفاعی ایران  صرفا 
طرفین را به خویشتنداری دعوت کرد و این درحالی است که  اسناد بسیاری در دست داشتن رژیم صهیونیستی در 

این عملیات تروریستی و دیگر عملیات علیه دانشمندان ایرانی وجود دارد .
در این زمینه و هچنین ترور شهید محسن فخری زاده دانشمند هسته ای ایران، با نصرت الله تاجیک سفیر سابق 

ایران در اردن و تحلیگر سیاسی و بین المللی گفت و گوی مفصلی انجام شد که مشروح آن در ادامه آمده است:
انتظار مردم ایران از شورای امنیت! کارکرد اصلی شورای امنیت زیر سوال است!؟

نصرت الله تاجیک در ابتدا با بیان اینکه عموماً" بحث های مربوط به شورای امنیت در زمینه ساختار و عملکرد 
این نهاد مهم بین المللی که یکی از ارکان عمده سازمان ملل است توسط متخصصین، کارشناسان و حقوقدانان 
در مراکز مطالعاتی و دانشگاه ها صورت گرفته است. اما مساله »کار کرد« شورای امنیت با توجه به گذشت زمان و 
تحولاتی بین المللی از آن جهت که بتواند بتواند »ساختار و عملکرد« این نهاد را توجیه نماید همچنان مغفول واقع 
شده است. درباره »کار کرد« شورای امنیت و فارغ از بحث درباره »ساختار و عملکرد« آن می توان توضیح داد که: 
آنارشیسم یا هرج و مرج طلبی که ویژگی اصلی روابط بین المللی در دنیای کنونی، یکی از مهمترین مکاتبی است 
که نحوه مواجهه با آن بسیار حائز اهمیت است. نخستین سوال در مورد کارکرد شورای امنیت این است که با توجه 
به اینکه این شورا پلیس و قاضی برای نظارت و عملکرد کشورهای خاطی ندارد، اولًا" با چه ابزاری مصوبات خود 
را اجرایی می کند؟ و ثانیاً" چگونه باید با این نقیصه یا ویژگی برخورد شود؟ با توجه به روند دادرسی بین المللی و 
کارکردی که شورای امنیت بعد از جنگ جهانی اول و دوم جهانی دارد و همچنین با عنایت به روند بین المللی شدن 
پدیده ها و تحولات، جهانی شدن و موضوعاتی چون موج چهارم انقلاب صنعتی و انفجار اطلاعات؛ به نظر می رسد 
کارکرد شورای امنیت تا حد زیادی همگن با شرایط موجود نیست و نیاز به بازنگری و اصلاحات دارد و می بایست با 
توجه به مقتضیات جدید پاسخگویی نیاز کشورها و ملت های گوناگون باشد که امید شأن به این نهاد بین المللی، 

برای تحقق روابط عادلانه و منصفانه است.
شورای امنیت در تأمین انتظارات کشورهای در حال توسعه ناتوان است

سفیر پیشین ایران در اردن، در ادامه به قدرت گرفتن کشورهای مختلف و ضعف ساختاری و کارکردی شورای 
امنیت در مواجهه با کشورهای قدرتمند برای رعایت حقوق کشورهای در حال توسعه اشاره کرد و ابراز داشت: جنگ 
جهانی اول و دوم بسیاری از کشورهای جهان را تحت تأثیر قرار داد و مناطق مختلف جهان که فاصله زیادی نیز با 
محل مناقشه و جنگ داشتند نیز درگیر زیان های جنگ شدند؛ و معضلات منطقه ائی و بین المللی تبعات ناشی از 

این دو جنگ خانمانسوز گریبانگیر آنها شد. برای نمونه کشور ما ایران که با وجود فاصله زیاد مکانی، پیامدهای های 
دو جنگ جهانی مذکور تبعات سیاسی اجتماعی انسانی زیادی را تحمل کرد. بنابراین کار کردی که شورای امنیت 
در حال حاضر برای حل مشکلات بین المللی دارد بیشتر معطوف به آن دوره و کشورهای غربی یعنی آمریکایی و 
اروپایی است، حال آنکه شاهد هستیم هر دهه کشورهای مختلفی همچون هند، برزیل و آلمان به عنوان کشورهای 
تأثیرگذار و قدرت منطقه ای ظاهر می شوند و خواهان برقراری صلح و برخورد عادلانه با همه کشورهای جهان هستند 
و این انتظار به حق کشورها با کار کردی که هم اکنون از شورای امنیت شاهد هستیم و با ساختار تعیین شده 
توسط این شورا هم خوانی ندارد. به گونه ای که شورای امنیت در حال حاضر برای حل مشکلات کشورهای در حال 
توسعه و غیر اروپایی و آمریکایی بسیار مستاصل و ناتوان است. به عبارتی واضح تر چنین ساختار معیوبی اگر به ضرر 
کشورهای آمریکایی و برخی کشورهای اروپایی بود سال ها قبل اقدام به تصحیح و تکمیل آن می کردند حال آنکه 
در شرایط کنونی که این ساختار موید هژمونی غرب و به ضرر کشورهای در حال توسعه است، توجه چندانی به آن 

نمی شود و با نوعی اغماض از معایب و ضعف های کارکردی و ساختاری آنکه عملکردی ضعیف دارد عبور می شود.
شورای امنیت در اختیار کشورهای سلطه گر و منافع آنها است

این دیپلمات بازنشسته و تحلیلگر روابط بین الملل درباره اینکه چرا کارکرد شورای امنیت را نادرست و معیوب 
می داند، افزود: استدلال من برای ناهمخوان بودن کارکرد و ساختار شورای امنیت با انتظارات جهانی و مخصوصاً" 
مردم کشورهای در حال توسعه و همچنین عدم مقبولیت این نهاد بین المللی که می تواند در گذر زمان به کاهش 
مشروعیت آن منجر شود در میان همه کشورهای جهان این است که چرا باید اداره شورای امنیت تا این اندازه در 
اختیار کشورهای سلطه گر و منافع آنها باشد که بتوانند با اقدامات خود خیلی راحت قوانین و عرف بین المللی که 
سال ها نخبگان غربی و جهانی آن را تهیه و تنظیم کردند، زیر پا بگذارند. قوانین و مقرراتی که در سلسله اصول روابط 
بین المللی بعد از جنگ جهانی دوم تنظیم و توسط دانشگاهیان تدریس می شوند؛ حال آنکه شورای امنیت با چشم 
پوشی و یا اغماض و یا با کارکردی که دارد به سادگی این قوانین و اصول را نقض می کند و اجرای آن را که در اساسنامه 

آن بر آن تاکید شده غیر قابل اجرا می کند.
وی افزود: برای توضیح بیشتر یا مطالعه موردی می توان به موضوع مهم برجام و خروج ترامپ از آن اشاره کرد. 
برجام یک قطعنامه پشتیبان به شماره ۲۲3۱ دارد که در شورای امنیت تصویب شده است و این شورا ملزم به نظارت 
بر اجرای کامل و بی کم و کاست آن بوده و به دلیل مشروعیتی که از مفاد گوناگون منشور ملل متحد کسب کرده 
ضمانت اجرایی آن را به عهده گرفته است. حال شاهد آن بودیم که ترامپ رئیس جمهور آمریکا به راحتی تمام این 
قوانین و مقررات مربوطه و از جمله احترام به اصول معاهدات را زیر پا گذاشته و شورای امنیت نیز هیچ اقدامی در 
تقابل با این اقدام هنجارشکنانه ترامپ انجام نمی دهد. خارج شدن از یک معاهده شاید خیلی موضوع غیر قابل 
تصوری در مناسبات جهانی نباشد کما اینکه ترامپ از معاهده زیست محیطی پاریس و نیز چندین موافقتنامه دیگر 
نیز خارج شد؛ اما موضوع برجام که با ضمانت شورای امنیت و تضمین های این شورا به تصویب رسیده بود بسیار 
متفاوت است. ترامپ شخصیتی یکجانبه گرا دارد اما وظیفه شورای امنیت این است که از قطعنامه های قانونی و 
الزام آور خود دفاع کند و همچنان که در مقدمه ذکر شد با وجود اینکه شورای امنیت بازوی پلیس یا قاضی برای 
نظارت و اجرای قوانین خود ندارد، اما اهرم هایی برای به منصه ظهور رسیدن قوانین تصویب شده خود دارد. به نظر 
می رسد اگر به این راحتی بتوان این مقررات را زیر پای گذاشت نه تنها دیگر سنگ روی سنگ بند نمی شود بلکه 
مشروعیت شورای امنیت نیز توسط مردم و کشورهای مختلف زیر سوال خواهد رفت که در شرایط کنونی شاهد این 

عدم مقبولیت و ناکارآمدی این شورا در نزد آنها هستیم و این امر در مقالات و بررسی های عملی و دانشگاهی مورد 
واکاوی قرار می گیرد.

این استاد دانشگاه در پایان اظهار داشت: برخورد متناقض شورای امنیت را می توان در برخورد با ایران مشاهده 
کرد. زمانی که قبل از از برجام چند قطعنامه به ناحق و به دلیل کم کاری دولت های نهم و دهم علیه ایران و زیر فصل 
7 منشور ملل متحد، ماده ۴۱ و ۴۲، تصویب شد و چند تحریم دیگر نیز بر ایران تحمیل شد تا مصوباتش به منصه 
اجرا گذاشته شود؛ به طوری که به قول معروف برخورد سختگیرانه ای با ایرانی ها شد! حال آنکه ترامپ به راحتی 
تمام قوانین و مقررات مربوط به برجام را زیر پا گذاشته و حداقل انتظار از شورای امنیت این بود که در جهت نکوهش 
و محکوم کردن ترامپ و با استفاده از اهرم های خود اقدام نماید. و یا در همین عملیات تروریستی اخیر که مصداق 
تروریسم دولتی است و تبعات چنین اقدامی که می تواند به گسترش و سرعت بخشیدن به چرخه خشونت منجر 
شود و صلح و امنیت جهانی را به خطر بیاندازد متأسفانه تا کنون سکوت اختیار کرده و این باعث تأسف و یاس از 
عملکرد این شوراست که کارکرد آن را صرفاً" در جهت حفظ منافع قدرت های سلطه گر می دانند! بنابراین یکی از 
مهمترین زوایای مربوط به کارکرد ناقص، ضعیف و بعضاً" جانب دارانه کنونی شورای امنیت همین مأیوس شدن مردم 
جهان از این نهاد و حرکت به سوی مناسبات دیگر است که حتی می تواند نه تنها مشروعیت این نهاد که مشروعیت 
سازمان ملل را زیر سوال ببرد که متأسفانه دبیرکل آن بعد از این عملیات تروریستی که قرائن فراوانی بر انجام آن 
توسط رژیم صهیونیستی وجود دارد، صرفاً" خواهان خویشتن داری شده است!  مردم مظلوم ایران اینگونه مواضع 
در برابر  این خصومت ها که متخصصان و دانشمندان یک کشور ، اینچنین مورد هجوم وحشیانه و جنایت کارانه قرار 

دهند، را فراموش نخواهند کرد.

تحلیلگر مسائل بین الملل مطرح کرد:

ناکارآمدیسازمانمللوشورایامنیتدرمقابلهباتروردانشمندانایرانی
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مدیرکل بهزیستی استان قم تاکید کرد : مناسب 
برای ۱3۰ هزار معلول  اماکن شهری قم  سازی 

ضروری است.
پهلوانی ستوده که به مناسبت ۱3 آذر روز جهانی 
ده  افزود:  میگفت  سخن  گفتگوی  در  معلولین 
درصد از افراد در جوامع معمولا دارای معلولیت 
هستند که مناسب سازی اماکن باید برای آن ها 

صورت گیرد. پهلوانی ستوده با اشاره به جمعیت 
یک میلیون و سیصد هزار نفری قم نتیجه گیری 
مناسب  هزارنفر   ۱3۰ برای  باید  قم  در  که  کرد 
سازی اماکن انجام شود. وی تصریح کرد: اینکار 
در قم تاکنون صورت نگرفته و به این قشر ظلم 
افزود:  استان  بهزیستی  مدیرکل  است.  شده 
اماکن  خودرو،  مانند  معلولان  شخصی  وسایل 

عمومی مانند راه ها و معابر و دستگاه های اجرایی 
سه مسئله مهمی هستند که مناسب سازی باید 

درآن ها اتفاق بیفتد.
دکتر پهلوانی در عین حال خاطرنشان کرد: ۵۰ 
درصد از دستگاه های اجرایی استان نسبت به این 
مهم همت گمارده اند درحالیکه میانگین کشوری 

۴3 درصد است.

مدیرکل بهزیستی استان قم تاکید کرد : 

لزوممناسبسازیاماکنشهریبرایمعلولین

با  انقلاب قم در خصوص کلاهبرداری در فضای مجازی  دادستان عمومی و 
هویت های جعلی هشدار داد و گفت: مردم باید هوشیار باشند و از اعتماد به افراد 
ناشناس و هویت های جعلی در فضای مجازی جدا خودداری کنند. حجت الاسلام 
حسن غریب با اشاره به سوء استفاده افراد سودجو از اعتماد بیجا و ناآگاهی مردم 
گفت: با شکایات و گزارش های متعدد مشخص شد یکی از کلاهبرداران که خود را 
یک خانم مهندس اندونزی تبار معرفی می کند، طعمه های خود را در فضای مجازی 
شناسایی و با ارسال پیام از یک شماره موبایل خارج از کشور، مدعی می شود که 
ساکن انگلیس بوده که به دلیل سرطان در بیمارستانی بستری است و روز های آخر 
عمر خود را می گذراند. دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: این کلاهبردار با ارسال 
عکس خود در شرکت مهندسی کشور متبوع، عکس های بیمارستان، مراحل درمان 
و نسخه های خود، بیان می دارد که مخارج زیادی را برای درمان خود و همسرش 
هزینه کرده است و در این روز های پایانی عمر خود، می خواهد سرمایه خود را صرف 
امور خیریه کند و ادامه درمان را متوقف سازد. وی با اشاره به پیام های متعدد این 
کلاهبردار به طعمه های خود در قالب بیان احساسات و عواطف انسانی، افزود: این 
خیر قلابی در فریب افراد مدعی می شود که بسته ای پول به مبلغ یک تا دو میلیون 
دلار را برای آن ها با استفاده از دیپلمات های سازمان ملل و یا وکلای بین المللی به 
صورت هوایی به ایران و محل سکونت افراد ارسال می کند تا این پول را صرف امور 
خیریه در کشور خودشان کنند و حدود 3۰ درصد از این پول را نیز برای توسعه کسب 

و کار خود بردارند. این مقام قضایی گفت: این کلاهبردار در ابتدا اطلاعات فرد مورد 
نظر را اعم از نام، شماره تلفن، آدرس، شغل، ایمیل، عکس و شماره گذرنامه، کارت 
شناسایی و دیگر موارد را دریافت می کند و پس از مدتی تصویر چمدان مجازی و 
صندوقچه رمزدار حاوی دلارها، بلیت هواپیما و عکس رسید پستی که نام گیرنده بر 
آن چاپ شده را برای قربانی فریب خود ارسال می کند. وی ادامه داد: کلاهبرداران 
در آخر مدعی می شوند که برای تسویه گمرک و ترخیص بار نیاز به پرداخت پول 

ایرانی است و برای این پرداخت شماره حساب ایرانی اعلام می کنند.
کلاه میلیونی بر سر برخی شهروندان قمی 

دادستان قم با بیان اینکه متأسفانه افراد متعددی در استان قم مبالغی از 3۰ 
میلیون تومان تا ۱۲۰ میلیون تومان را به حساب های متعدد این کلاهبرداران برای 
ترخیص بار جعلی انتقال داده اند، تصریح کرد: گرچه شماره حساب های مربوط به 
این پرونده ها مسدود شده است، ولی متاسفانه در اغلب این موارد شماره حساب ها 
مربوط به شخص کلاهبردار نیست و مورد سوء استفاده این افراد قرار گرفته است 

و این مبالغ در قالب پولشویی، اغلب با خرید طلا از حساب متهم خارج می شود.
حجت الاسلام غریب به امکان سوء استفاده این شیادان از مدارک هویتی قربانیان 
این کلاهبرداری اشاره کرد و گفت: کاربران از اعتماد به افراد ناشناس و هویت های 
جعلی در فضای مجازی و بالاخص ارسال پول و مدارک هویتی به آن ها جداً پرهیز 

کنند تا فرصت های ارتکاب جرم را از چنگ مجرمان و افراد سودجو بگیرند.

دادستان عمومی و انقلاب قم هشدارداد

کلاهبرداریدرپوششامورخیریه

طرح:پیمان علیشاهی

پلههایازدواج!

فروغی: فردوسی پور از مدار خارج شد، کنارش گذاشتم 
 علی فروغی مدیر شبکه سه سیما که موفق ترین و محبوب ترین مجری سازمان صداوسیما را کنار 
گذاشت، حالا درباره عادل فردوسی پور حرف های جدیدی زده است.علی فروغی درباره کنار گذاشته 
شدن عادل فردوسی پور و متوقف شدن برنامه 9۰ در یک ویدئو صحبت کرد و گفت: دیگر نمی شد 
اینگونه ادامه داد. محبوبیت و تخصص ایشان برای ما پنهان نبود. وقتی ببینید بهترین دروازه بان شما 
دائما در خط دیگری کار می کند، یکی دیگر را درون دروازه می گذارید! کار داشت از مدارش خارج 
می شد و مهم ترین بحث این بود.مدیر جوان شبکه سه که از سوی فضای مجازی مورد هجمه و فشار 
شدیدی قرار گرفت، افزود: دیگران هم کارهای فردوسی پور را نگاه می کردند و می گفتند اگر کسی می 
تواند به خاطر محبوبیتش از مدار خارج شود و کسی هم به او چیزی نگوید پس ما هم می توانیم این کار 
را انجام دهیم. اینگونه اصلا صدا و سیما از هم می پاشید! ما ناگزیر به گرفتن چنین تصمیمی بودیم. 
علی فروغی گفت: راه هم برای ایشان باز است. ایشان مظلوم نمایی می کنند. او بالاخره کارمند رسمی 
صدا و سیما است و بدانید در یک سال اخیر نزدیک یک میلیارد تومان از مطالبت شان را داده ایم. نوبت 
ترفیع شغلی شان رسیده بود و با امضای بنده این ترفیع شغلی را هم گرفتند. شبکه ورزش که به هر حال 
زیر نظر شبکه سه است و ایشان یک عدد خیلی درشتی از برنامه فوتبال ۱۲۰ گرفته است. به او گفتیم 

بیا و گزارش کن اما خودش قبول نکرد.

 تکذیب شایعات مربوط به وضعیت آیت الله مصباح یزدی 
شایعات مطرح شده در فضای مجازی پیرامون به کما رفتن یا فوت این عضو مجلس خبرگان رهبری 
و استاد برجسته حوزه علمیه قم کذب است. یک منبع موثق نزدیک به آیت الله مصباح یزدی کسب 
اطلاع کرد که وضعیت بیماری ایشان از صبح امروز تاکنون هیچگونه تغییری نکرده و ثابت است و همه 
شایعات را تکذیب می کنیم.این منبع از دفتر ایشان در موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی )ره ( در 
پاسخ به پیگیری خبرنگار ایرنا خاطرنشان کرد: متاسفانه عده ای در فضای مجازی با اهداف و انگیزه 
های خاص به این شایعات کذب دامن می زنند که از منابع قانونی و امنیتی، پیگیری خواهیم کرد.این 
منبع موثق اظهار داشت: متاسفانه گاهی برخی مراکز در فضای مجازی نیز تحت تاثیر شایعات، اقدام 

به بازنشر می کنند که جای تاسف دارد.

کنایه هاشمی طبا به قالیباف و مصوبه مجلس
 نامزد انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم با اشاره به طرح اقدام راهبردی برای مقابله با تحریم ها 
در پاسخ به این سوال که اگر رییس جمهور بودید این طرح را عملیاتی می کردید، گفت: اگر رییس 
جمهور بودم به این طرح عمل نمی کردم ولو اینکه دادگاهی شوم و به خلع من بینجامد و به زندان 
بروم، شجاعت این را داشتم که این طرح را عملیاتی نکنم و مجازات آن را به جان می خریدم.. سید 
مصطفی هاشمی طبا گفت: باید بدانیم که در دنیا می خواهیم زندگی کنیم یا نه، اگر بنا داریم همانند 
کره شمالی باشیم که بحث دیگری است. رهبری همواره مطرح کردند که مراوادت بین المللی کشور 
باید پابرجا باشد. کشور را گاز انبری محاصره کردند. اسراییل در آذربایجان، کردستان و خلیج فارس 
حضور دارد ایران حتی یک میوه هم نمی تواند به امارات صادر کند و به نوعی با این طرح، کشور را در 

گاز انبر مضاعف قرار می دهیم.

قرارداد واگذاری »شرکت تراورس« ابطال شد
سخنگوی دستگاه قضا از قطعی شدن حکم شعبه ۲۱ دادگاه حقوقی تهران برای ابطال قرارداد 
داد.  خبر  اخیر  روزهای  در  آریا  امیرمنصور  شرکت  به  البرز  استان  در  تراورس«  »شرکت  واگذاری 
غلامحسین اسماعیلی، سخنگوی دستگاه قضا در جلسه پیگیری اجرای مصوبات سفرهای استانی 
ریاست قوه قضاییه به البرز و یزد با اشاره به دستور رییس قوه قضاییه مبنی بر پیگیری وضعیت واگذاری 
شرکت تراورس در حاشیه سفر به استان البرز، از قطعی شدن حکم شعبه ۲۱ دادگاه حقوقی تهران برای 
ابطال قرارداد واگذاری »شرکت تراورس« در استان البرز به شرکت امیرمنصور آریا در روزهای اخیر خبر 

داد و گفت که این شرکت با پیگیری های قوه قضاییه به بیت المال بازگردانده شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

اتباعجایگزینساکنینبومی
دربافتفرسودهشدهاند

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: 3۱۵ هکتار از شهر در قالب بافت 
تاریخی در شورای عالی معماری و شهرسازی مصوب شده که یک اشکال 
فرسوده  بافت های  نوسازی  از  مانع  که  دارد  وجود  موضوع  این  در  جدی 

می شود. 
عبدالله جلالی با اشاره به اهمیت نوسازی بافت های فرسوده اظهار داشت: 
یک موضوع جدی در منطقه یک، وجود بافت تاریخی بوده که کار نوسازی 
را متوقف کرده است و این در حالی بوده که در این محدوده بخش زیادی از 
منطقه بافت فرسوده است. رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: 3۱۵ هکتار 
از شهر در قالب بافت تاریخی در شورای عالی معماری و شهرسازی مصوب 
شده که یک اشکال جدی دراین باره وجود دارد که مانع از نوسازی بافت های 
فرسوده می شود. وی با بیان اینکه ما مخالف حفظ و حراست، بازسازی و 
نوسازی اماکن تاریخی نیستیم تصریح کرد: این در شرایطی بوده که بایستی 
به صورت لکه ای، نقطه ای و سلولی به پهنه اطراف توجه شود، نه اینکه پهنه ای 

به عنوان تاریخی تعیین شود و کار را قفل کند.
نوسازی بافت فرسوده متوقف شده است 

 جلالی با تأکید بر اینکه بی توجهی به بافت فرسوده، اتباع را جایگزین 
ساکنین بومی کرده و بسیاری از افراد بومی از این منطقه رفته اند، عنوان کرد: 
مجموعه مدیریت استان باید به این مسئله حساسیت نشان دهد و جلساتی با 
میراث فرهنگی، راه و شهرسازی، شهرداری و استانداری تشکیل شود و این 

مشکل حل و ظرفیت لازم برای نوسازی بافت فرسوده ایجاد شود.
وی خاطرنشان کرد: محدودیت  میراث فرهنگی در نوسازی بافت فرسوده 
مالکین  حتی  و  است،  کرده  متوقف  و  راکد  را  سرمایه گذاری  فرصت  قم، 
علاقه ای به ساخت وساز و نوسازی ندارند و با این وضعیت آینده خوبی را در 
احیای بافت فرسوده متصور نیستیم. رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه 
داد: ضمن اینکه به لحاظ بافت قدیمی و موقعیت شوارع هر اتفاق و حادثه 
ناگواری مانند آتش سوزی و زلزله و سیل امکان خدمت رسانی را با مشکلاتی 
مواجه می کند. وی ابراز کرد: در این مناطق عرض کوچه ها کم است و امکان 
باید این  و  دسترسی وسایل نقلیه آتش نشانی و کمک رسانی وجود ندارد 

دغدغه ها موردتوجه بیشتری از سوی مسئولان قرار بگیرد.
  

مدیرکل طرح های توسعه ای و مناسب سازی محیط شهری قم:

۸بوستاندرمناطق۸گانهقم
ویژهمعلولانمناسبسازیمیشود

گفت:  قم  شهری  محیط  مناسب سازی  و  توسعه ای  طرح های  مدیرکل 
8 بوستان در سطح شهر به طور پایلوت در مناطق 8 گانه قم ویژه معلولان 
اهمیت  به  اشاره  با  امینی  صادقی  می شود.محسن  مناسب سازی 
شهرسازی  معاونت  داشت:  اظهار  معلولان  برای  معابر  مناسب سازی 
کلان شهرها متولی مناسب سازی در مجموعه شهرداری ها هستند و اخیراً 
موضوع نیز در ستاد ملی مناسب سازی تأکید شده است.  مدیرکل طرح های 
توسعه ای و مناسب سازی محیط شهری قم با بیان اینکه هرچند مناسب سازی 
بحثی بین بخشی است و دراین باره گام هایی در قم برداشته شده است، 
افزود: سال قبل قم در جشنواره شهید رجایی رتبه نخست را در مناسب سازی 
در سطح کشور کسب کرد ولی فاصله با وضعیت ایده آل داریم و اقداماتی 
که مجموعه شهرداری انجام داده است باید تداوم داشته باشد.  وی تصریح 
کرد: بودجه عمرانی شهرداری چند سال است که در طراحی پیاده روها و 
مناسب سازی هزینه می شود و طراحی در همه پیاده روهای احداثی در چند 
سال اخیر مورد توجه است، مثلًا رمپ رودخانه در مقابل حرم و پله برقی آن 
یکی از نمونه های کارهای قبلی است.  صادقی امینی با تأکید بر اینکه به 
مدت دو سال از سال 97 ردیف بودجه اختصاصی را در کلیه مناطق 8 گانه 
شهرداری متناسب با مناسب سازی در نظر گرفتیم، ابراز کرد: مناسب سازی 
معابر با رقم ۲۰۰ میلیون تومان در سال 97 آغاز شد و برای احصای ایرادات 
موضوعی که در جلسات مناسب سازی و در تعامل با انجمن های مردم نهاد 
معلولان مطرح شد تقاضا کردیم این ایرادات در سطح شهر را در کانال توسعه 
شهری به صورت تصویری ارسال کنند.  وی عنوان کرد: از طریق این بودجه 
ایرادات به تناسب مناطق 8 گانه رفع می شود که امسال نیز پیشنهاد افزایش 
بودجه داریم که امیدواریم با همکاری کمیسیون های شهرسازی و حمل ونقل 
شورا امسال در بودجه مناطق به تصویب برسد.  مدیرکل طرح های توسعه ای 
و مناسب سازی محیط شهری قم خاطرنشان کرد: سال گذشته نقشه توزیع 
مکانی معلولان و جانبازان قم را با همراهی بهزیستی و بنیاد شهید تهیه کردیم 
و پراکنش وظایف دستگاه های خدمات رسانی را در نقشه آوردیم که حرکت 

خوبی در هدفمندسازی بودجه در جهت هزینه کرد مناسب سازی است.

معاون خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد

ایجاد۵هزارمترمربعفضایسبز
عمودیدربوستانشهیدزینالدین

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به مساحت بیش از 3۰ هزار 
مترمربعی بوستان طبقاتی زین الدین از طراحی ۵ هزار مترمربع دیوار باغچه و 

فضای سبز عمودی در این بوستان خبر داد.
سید امیرسامع با اشاره به توسعه سرانه فضای سبز قم، اظهار داشت: 
رسیدن شهر قم به سرانه بیش از ۲۰ متر فضای سبز اتفاق بسیار مبارکی است 

که با رسیدن مساحت فضای سبز قم به ۲6۰۰ هکتار محقق شده است.
به گفته معاون خدمات شهری شهرداری قم این سرانه در سال 9۴ حدود 
۱۴ مترمربع بود که امروز با 9۰۰ هکتار توسعه و با احتساب افزایش جمعیت 
به بیش از ۲۰ متر رسیده است. معاون خدمات شهری شهرداری قم بوستان 
هزار هکتاری را گام مهمی در راستای توسعه فضای سبز قم نام برد و افزود: 
بوستان شهید زین الدین یکی از بوستان های پارک کوهستانی هزار هکتاری 
با  از 3۰ هزار مترمربعی یک بوستان طبقاتی  با مساحت بیش  است که 
ویژگی های بسیار خاص محسوب می شود. سامع با اشاره به اینکه بوستان 
شهید زین الدین بااعتبار ۱۴ میلیارد تومانی احداث و افتتاح شد، تأکید 
کرد: بیش از ۵ هزار مترمربع دیوار باغچه و فضای سبز عمودی در بوستان 
زین الدین ایجادشده است. به گفته وی، توپوگرافی و مدلی از ناهمواری هایی 
که در بوستان است باعث زیبایی بیشتر آن شده و طراحی آن به گونه ای است 

که مردم و گروه های مختلف سنی می توانند از آن استفاده کنند.
 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد

لایروبیمستمرانهاروکانالها
بهمنظورجلوگیریازآبگرفتگی

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 
فعالیت کارگروه جمع آوری آبهای سطحی در مناطق هشت گانه و سازمان های 
تابعه حوزه معاونت خدمات شهری از لایروبی مستمر انهار و کانال ها به عنوان 

یکی از اقدامات این کارگروه خبر داد.
سید محسن میرهادی با اشاره به تمهیدات شهرداری برای پیشگیری از 
مخاطرات احتمالی بارندگی ها، اظهار داشت: با توجه به تغییرات اقلیمی و 
افزایش بارندگی های رگباری در مدت کوتاه و با شدت زیاد به منظور تاب آوری 

اقدامات پیشگیرانه شهرداری از سال پیش در دستور کار قرارگرفته است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم با اشاره به اینکه هیچ شبهه ای در سرانه ۲۰ متر 
گفت:  ندارد  وجود  قم  شهر  سبز  فضای  مربعی 
مساحت فضای سبز شهر قم به صورت دقیق در 
سامانه های GIS ثبت شده و هم اکنون رتبه سوم 
را از نظر مساحت فضای سبز در بین کلان شهرها 

داریم.
 پیام جوادیان با اشاره به اقدامات انجام شده در 
حوزه فضای سبز اظهار داشت: مساحت فضای 
اختیار  در  دو صورت فضای سبز  به  سبز شهرها 
محاسبه  شهر  سبز  فضای  کل  و  شهرداری ها 
می شود.  مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
اختیار  در  سبز  فضای  مساحت  قم،  شهرداری 
شهرداری قم را تا پایان شهریورماه سال 99 اعلام 
اختیار  در  سبز  فضای  مساحت  گفت:  و  کرد 
شهرداری ۲۵ میلیون و 7۲۵ هزار و ۲۴۱ مترمربع 
بوده که کلیه اطلاعات جمع آوری شده به صورت 
لایه لایه تهیه شده و پس از تفیک و کنترل داده ها 
همه اطلاعات توصیفی و مکانی فضای سبز شهر 

قم به صورت دقیق وارد سیستم )GIS( می شود.
وی سرانه فضای سبز شهر قم را ۲۰.3 به ازای 
هر شهروند عنوان و بیان کرد: سرانه فضای سبز 
کل شهر قم بیش از ۲۰ متر مربع بوده و با توجه 
به فضای سبز در اختیار ادارات و دانشگاه و سایر 
ارگان ها سرانه اکولوژی قم قطعا بیش از ۲۲ متر 
مربع خواهد بود. جوادیان ادامه داد: سرانه فضای 
سبز جنگلی، تفرجگاهی، شهری و کمربند سبز نیز 
به صورت جداگانه حساب شده و مورد ارزیابی قرار 
می گیرد اما درمجموع همه این اعداد سرانه فضای 

سبز شهر قم ۲۰.3 مترمربع ثبت شده است.
وی مساحت کل فضای سبز شهر قم را در سال 
مترمربع   ۵6۵ و  هزار   89۰ و  میلیون   ۱7  ،9۴
دانست و خاطرنشان کرد: شهر قم در پنج سال 
 ۴۰۰ و  هزار   83۱ و  میلیون   7 معادل  گذشته 

مترمربع افزایش فضای سبز داشته است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم ادامه داد: همچنین اعتبار هزینه شده در پنج 
سال گذشته در حوزه فضای سبز عددی بالغ بر ۴ 
هزار و 9۰۰ میلیارد ریال بوده تا سرانه فضای سبز 
از حدود ۱۴ مترمربع به ۲۰.3به ازای هر شهرود 

توسعه پیدا کند.
کشور  کلان شهرهای  بین  در  را  قم  شهر  وی 
سومین شهر سبز کشور دانست و بیان کرد: شهر 
قم بعد از شهر اصفهان با ۲6 مترمربع و شیراز با 

۲3 مترمربع قرار داشته و بعد از شهر قم شهرهای 
تهران، مشهد، تبریز و کرج قرار دارد.

جوادیان تعداد بوستان های شهر قم را در سال 
یادآور شد: در سال  و  اعلام کرد  پارک   ۲6۵ ،9۴
99 تعداد پارک ها و بوستان های شهری در قم 368 
بوده و در طول ۵ سال ۱۰3 بوستان و پارک شهری 

احداث شده است.
کاشت ۳ ونیم اصله درخت و درختچه 

طی ۵ سال
در  شده  کاشته  درختان  تعداد  همچنین  وی 
۵ سال گذشته را نیز محاسبه و مطرح کرد: طی 
پنج سال گذشته حدود 89۰ هزار اصله درخت و 
دو میلیون و 6۰۰ اصله درختچه کاشته شده که 
درمجموع حدود 3 و نیم میلیون کاشت انجام شده 
سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل  است. 
نیز موردتوجه  را  شهرداری قم نهضت سبز معابر 
قرارداد و ابراز کرد: در جهت نهضت سبز معابر نیز 
۴۵۲ کیلومتر باغچه طولی و فضای سبز در حاشیه 
معابر ایجادشده که در زیبایی بصری شهر و تلطیف 

هوا تأثیر بسزایی داشته است.
وی تعداد بوستان های بانوان و خانواده شهر قم را 
در حال حاضر 7 بوستان اعلام کرد و گفت: در سال 
بانوان در شهر قم ۲  9۴ تعداد بوستان های ویژه 
بوستان بوده که از سال 9۴ تا امروز ۵ بوستان دیگر 
نیز احداث شده و تا نیمه نخست سال ۱۴۰۰ دو 

بوستان دیگر نیز تکمیل و به بهره برداری می رسد.
سرانه فضای سبز استاندارد قم حدود ۲8 

متر است
را  قم  سبز  کمربند  درختکاری  اتمام  جوادیان 

موردتوجه قرارداد و اظهار داشت: فضای سبز برای 
به ثمر رسیدن نیازمند زمان بوده و در چند سال 
آینده تمام عرصه های خالی سبز شده و با آبیاری 

تحت فشار و پساب خود را نمایان می کند.
وی سرانه فضای سبز استاندارد قم را حدود ۲8 
متر دانست و بیان کرد: توسعه فضای سبز تا رسیدن 
به ۲8 مترمربع ادامه داشته و طبق برنامه ریزی ها و 
اقدامات انجام شده به یاری خدا به این عدد دست 

پیدا خواهیم کرد.
تکمیل خط انتقال آب از تصفیه خانه جامع 

به سمت بوستان رضوان 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم تأمین آب موردنیاز برای توسعه فضای را نیز مهم 
و ضروری خواند و تصریح کرد: با تکمیل خط انتقال 
آب از تصفیه خانه جامع به سمت بوستان رضوان 
لیتر پساب تصفیه  واقع در شمال شهر قم 3۰۰ 
ثانویه و مناسب سازی شده در اختیار فضای سبز 

قرار می گیرد.
وی سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
را آماده پاسخگویی به شهروندان دانست و تأکید 
شبهات  و  سؤالات  همه  به  نیاز  صورت  در  کرد: 
مراجعه  با  می توانند  شهروندان  و  پاسخ داده شده 

پاسخ سؤالات خود را دریافت می کنند.
همه  همکاری  بر  تأکید  با  پایان  در  جوادیان 
ارگان ها و نهادهای مرتبط افزود: تا امروز مدیریت 
و  داشته  شهرداری  با  را  لازم  همکاری  استان 
امیدواریم با افزایش این همکاری ها شاهد توسعه 
فضای سبز و رسیدن به سرانه ۲8 مترمربع در شهر 

قم باشیم.

جزئیات تحقق سرانه ۲۰ متری فضای سبز در قم ؛

قم سومین کلان شهر سبز کشور

فرمانده انتظامی استان قم   خبرداد

کشفیکمیلیونو۲۰۰هزارعددماسک
غیربهداشتی

فرمانده انتظامی استان قم گفت: سه کارگاه تولیدی ماسک غیر بهداشتی در قم پلمب و یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار عدد ماسک به ارزش بیش از ۱۲ میلیارد ریال نیز کشف شد.  به گزارش پایگاه خبری پلیس ، سردار 
سید محمود میرفیضی اظهار داشت: با تلاش ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی استان سه کارگاه تولید 
ماسک غیربهداشتی در قم شناسایی شد. وی گفت: در ادامه ماموران با هماهنگی مقام قضایی استان به 
محل های مورد نظر اعزام و در بازرسی های صورت گرفته، یک میلیون و ۲۰۰ هزار عدد ماسک غیربهداشتی 
کشف و این سه واحد را پلمب کردند. وی افزود: برابر اعلام نظر کارشناسان ارزش محموله های کشف شده را 
بیش از ۱۲ میلیارد ریال دانست و افزود: سه تَن از مسئولان این کارگاه ها شناسایی و برابر هماهنگی صورت 
گرفته با مقام قضایی استان تحقیق ها از آنها در دستور کار پلیس قرار دارد. میرفیضی همچنین بیان کرد: از 
آنجا که امنیت و سلامت شهروندان همواره خط قرمز پلیس است شهروندان می توانند در صورت مواجهه 
با این موارد از طریق تماس با مرکز فوریت های ۱۱۰ موضوع را به پلیس اطلاع داده تا در کوتاهترین زمان 
ممکن برخورد قانونی با متخلفان صورت پذیرد. کشف مغز بادام قاچاق میلیاردی  فرمانده انتظامی استان  
دربخش دیگری از سخنان خود از کشف  محموله حدود ۵۴۵ کیلو و۲۰۰ گرم مغز بادام قاچاق  درغالب ۱۲ 
گونی به ارزش یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال در قم خبر داد.   سردار میرفیضیدر تشریح جزئیات این خبر 
اظهار داشت:در اجرای طرح ایست و بازرسی موقت در جاده قدیم- تهران توسط عوامل این یگان تکاوری 
این فرماندهی،به یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ با پلاک غیر بومی مشکوک شده و برای متوقف کردن آن 
اقدام کردند. وی افزود: راننده خودرو موصوف با بی اعتنایی به دستور ایست پلیس،  با سرعت زیاد به صورت 

عمدی به سمت ماموران حرکت کرده ولی با شلیک یک تیر هوایی،به ناچار متوقف شد.
 

قرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد

کشف۲قبضهسلاحگرمودستگیری4متهم
قرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف۲ قبضه سلاح جنگی و دستگیری ۴ متهم در قم خبر داد. 

 مراد حسین جعفریان اظهار داشت: درپی دریافت خبری مبنی بر اینکه گروهی از کارگران غیربومی 
یکی از قالیشویی های اطراف قم پس از اتمام کار و در ساعات استراحت خود در کارخانه ی مذکور اقدام به 
اعمال خلاف شئون اسلامی کرده و تصاویر آن را در شبکه های اجتماعی به اشتراک می گذارند ، موضوع 
در دستور کار این فرماندهی قرار گرفت . وی با اشاره به تشکیل تیم تلفیقی پلیس و سپاه استان ، محل 
موصوف و متهم اصلی این گروه شناسائی و پیج اینستاگرام وی بدست آمد. قرمانده انتظامی شهرستان قم 
تصریح کرد : با رصد و کنترل پیج نامبرده مشاهده شد که وی ضمن قدرت نمایی و کری خوانی در صفحه 
ی شخصی خود ، اقدام به حمل سلاح گرم نیز می کند و آن را در فضای مجازی به اشتراک می گذارد. وی 
ادامه داد : تیم های متشکل از پلیس و سپاه در زمانی مناسب وارد قالیشویی شده و در بازرسی از محل ٍ، 
لوازم و خودرو متهمان ، یک قبضه سلاح کمری ، یک قبضه سلاح شکاری ، یک عدد اسپری اشک آور ، 

یک قبضه قمه و مقداری نوشیدنی غیر مجاز کشف و در مجموع 3 نفر مرد و یک نفر زن دستگیر شدند .

مسؤول واحد اهدای عضو دانشگاه علوم پزشکی قم :

اعضایبدنجوانقمیاهداشد
مسؤول واحد اهدای عضو دانشگاه علوم پزشکی قم از اهدای اعضای بدن یک جوان 3۵ ساله قمی 
خبر داد. ولی الله صمدی اظهار کرد: یازدهمین مورد اهدای عضو ماندگار در سال جاری، توسط مرحوم 
محمدتقی)حامد( اسدیان 35 ساله انجام شد. وی بیان کرد: این شهروند قمی متاسفانه به علت حادثه 
تصادف در بیمارستان امام رضا)ع( بستری بوده و همسرش نیز در این حادثه فوت کرد. مسؤول واحد 
اهدای عضو دانشگاه علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: مرحوم اسدیان در این سانحه دچار مرگ مغزی 
شد که با رضایت خانواده ایثارگر و نوعدوستش به اهدای اعضا و نسوج، به چندین بیمار بدحال در لیست 

انتظار وزارت بهداشت و درمان ، زندگی و حیات دوباره بخشید.
 

سخنگوی اورژانس قم :

عابرپیادهبراثربرخوردقطارجانباخت
سخنگوی اورژانس قم از فوت یک عابر پیاده بر اثر برخورد قطار در محدوده خیابان دادگر خبر داد.

مهدی فراهانی اظهار کرد: ساعت ۲۰ و ۲3 دقیقه چهارشنبه شب، بر اثر برخورد قطار با عابر پیاده، 
متاسفانه این عابر در دم جان باخت. وی یادآور شد: این حادثه در محدوده خیابان دادگر و امتداد امامزاده 
جمال به وقوع پیوست. سخنگوی اورژانس قم خاطرنشان کرد: تیم اورژانس ۱۱۵ قم به سرعت خود را به 

محل حادثه رساندند، اما متاسفانه وی در دم فوت کرد.


